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Šah - mat - pat 
Politika ni imela med širokimi ljudskimi množicami nikoli 

prav dobrega slovesa. Težko je namreč sprejeti nekaj, česar ni
koli prav dobro ne razumeš. Ko namreč stvari ravno stečejo, 
ko se ti začne svitati in se ti zazdi, da razumeš, za kaj gre, in 
da nas navsezadnje nima rad samo naš papež, ampak tudi 
"naši" predstavniki, ki smo jih izvolili, da govorijo v našem 
imenu, se zgodi nekaj, kar stvari postavi na glavo, in spet smo 
nevedne ovce. Po radiu, televiziji in časopisih zbiramo infor
macije, sprašujemo tiste, za katere domnevamo, da se na "to 
stvar" spoznajo, in iščemo skrbno skrito resnico, ki jo poznajo 
samo nekateri. Kajti v procesih znotraj politike, s katerimi naj 
bi se urejal temeljni položaj človeka in družbenih skupin v 
posamezni družbi in mednarodnih razsežnostih, so poteze pre
mišljene v naprej in dobro je, da se ne ve, kaj se za njimi skri
va. Sovražnika je potrebno presenetiti. Na koncu je pomem
bno samo to, kdo bo ostal na šahovnici. Za igro gre, mar ne? 
Eni smo beli, drugi pa črni. Pravila so jasna, gre za to, kdo bo 
koga. Sodelovanje, povezovanje, iskanje kompromisa in kon
senza namreč ne dviguje adrenalina in ne prinaša pretirane 
sreče po slavi, denarju in oblasti hlepečim, ki so polni zamer 
do drugače mislečih, s katerimi se absolutno niso pripravljeni 
pogovarjati. 

Popraviti je potrebno že zdavnaj popravljeno, maščevati se 
je potrebno sovražniku, ki ga nikjer ni. Vedno bolje smo se 
razumeli zadnja leta, celo tako dobro, da smo se bili 
pripravljeni složno črni, beli, rdeči, zeleni in vijolični boriti za 
svojo državo. Ampak že Cankar nam je povedal, da smo hla
pci in bomo hlapci ostali, in na tem svetu je treba trpeti, če 
hočemo na drugem dobro živeti. Politika je k...., pravijo, za 
vsak užitek, ki ti ga daje, ugotoviš, da si ga drago plačal, ko 
adrenalinska evforija mine. Nihče ni prerok v svojem kraju, 
zato jih je potrebno uvoziti, kajti v sosedovem lazu je trava 
najbolj zelena. Domače modrece, ki so ves čas živeli z nami in 
ustvarjali strpno in demokratično družbo, ki je presegla sama 
sebe in stopila iz socializma v kapitalizem, iz komunizma v 
družbo, kije bila pripravljena sprejeti medse kot enakovredne
ga člana slehernega, ne glede na to, v koga ali kaj veruje, pa 
je potrebno dati na grmado. Nekje na poti skozi zgodovino 
slovenskega naroda v svetu izgubljena, nikoli izvoljena iz vrst 
slovenskega ljudstva sta naša velika očeta, ki nas vodita v 
svetlo prihodnost, ker nas imata 
tako nostalgično rada in nam 
želita samo dobro. 

Zadnj i čas za nakup sadik. Foto: Jože Bračič 

ROKOMET 

Velika Nedelia v prvi llgl 
Rokometašem Velike Nedelje se je v tej tekmovalni sezoni us
pelo uvrstiti v prvo slovensko rokometno ligo. Pravijo, da v 
tretje gre rado - in tako je bilo tudi z njimi. V lanski sezoni so 
bili prav tako drugi, za napredovanje so morali igrati kvalifika
cije, vendar j im žal ni uspelo. 

Tudi pričetek letošnje sezone ni 
bil najboljši, saj so doživeli tri po
raze in je že kazalo, da bo prva liga 
ostala samo želja. Ko pa je bilo na
jtežje, so se Velikonedeljčani 
zbrali in po zmagi v Trbovljah se 
je pričel njihov zmagoviti pohod 
ter se končal tri kroge pred kon
cem prvenstva, ko so tudi teore
tično postali prvoligaši. Zato je 
bilo slavje v športni dvorani v Ve
liki Nedelji toliko bolj svečano. 
Po šestih letih bodo v Veliki 
Nedelji ponovno igrali prvoli-
gaški rokomet. Mlada generacija. 

ki je nekoč nastopala v prvoligaški 
konkurenci, je dozorela in skupaj 
z nekaterimi, ki so jih okrepili, so 
dosegli pomemben uspeh. 

Seveda čaka klub veliko dela, 
kajti o razliki med prvo in 1. B 

ligo ni potrebno razpravljati. Alfa 
in ornega rokometa v Veliki 
Nedelji Vili Trofenik je dejal, da 
v prvi ligi ne mislijo plesati samo 
eno sezono, ampak tam tudi osta
ti. To pove vse in je vsekakor 
dobro za rokomet v severov
zhodni Sloveniji, saj od Celja do 
madžarske meje sedaj ni bilo no
benega prvoligaša. Naš rokometni 
prostor pa je vsekakor napredoval, 
saj bo zraven Ormoža imel še eno 

ekipo v 1. B SRL, zraven tega pa 
ima tudi nadarjen naraščaj, če 
upoštevamo samo učence OŠ 
Ormož, ki so pred kratkim postali 
državni prvaki. 

Uvrstiti se v prvo ligo je težko, 
obstati še težje. Spremembe vse
kakor bodo, vendar verjamemo in 
prepričani smo, da bodo pozi
tivne. V Veliki Nedelji so na pravi 
poti, kar so tudi dokazali. 

Danilo Klajnšek 

Uspešni rokometaši Velike Nedelje s trenerjem Vilijem Trofenikom. Foto: Hozyan 



AKTUAIMO 
GORNJA RADGONA / 50 LET AVTORADNONE IN 10 LET ARCONTA 

Pod/eff e, ki se f e razvilo iz melianiine delavnitei 
v podjetju Arcont Gornja Radgona letos praznujejo 50-letnieo 
ustanovitve podjetja Avtoradgona in 10-letnico Arconta, ki je 
njena naslednica. Podjetje se je razvilo iz splošne mehanične 
delavnice, kjer je bilo zaposlenih 5 delavcev. O nastanku in 
razvoju podjetja sta na tiskovni konferenci govorila direktor 
podjetja Branko Kurbus in tehnični direktor Slavko Golob. 

Zgodovina podjetja se je začela 
19. novembra 1950, ko je na pros
toru ob mejnem prehodu v Gorn
ji Radgoni začela delovati Okraj
na splošna mehanična delavnica, 
v kateri je bilo zaposlenih 5 del
avcev. Podjetje se je z razvojem in 
širjenjem dejavnosti večkrat prei
menovalo. Tako je leta 1953 dobi

lo ime Avtoremont, leta 1972 pa 
se je preimenovalo v Avtoradgo
na; to ime je ostalo do osamosvoj
itve Slovenije. V tem času je bilo 
v Avtoradgoni zaposlenih 1335 
delavcev in je bilo tretje največje 
podjetje po zaposlenosti v tedanji 
občini Gornja Radgona; večji sta 
bili le Radenska Radenci in To

varna anten in pripadajočega pri
bora ELRAD. Ker je bilo v veliki 
večini vezano na tedanji jugoslo
vanski trg, je z osamosvojitvijo 
Slovenije večina dejavnosti pro
padla. Tako je propadla nad
gradnja vozil, ki je bila vezana na 
TAM Maribor, avtoservisna dej
avnost in transport; slednji je ta
krat obsegal 1300 tovornih vozil, 
obratovalnice pa so bile po celi 
Jugoslaviji. Obdržala se je le 
proizvodnja bivalnih enot (zaboj
nikov), ki je že takrat večino iz
delkov izvažala na zahodna 
tržišča. Tako so iz nekdanje Av-
toradgone 27. 12. 1990 ustanovili 

novo podjetje z imenom Arcont, 
ki nadaljuje proizvodnjo bivalnih 
enot. 

Po zaslugi proizvodnje bivalnih 
enot je na sedanji lokaciji na Me-
leh, kamor se je celotna dejavnost 
tedanje Avtoradgone preselila 
1977. leta, našlo delo 443 delav
cev. Kot je povedal direktor 
Branko Kurbus, so se obdržali 
tako, da so izboljševali in poso
dabljali tehnologijo izdelave 
enot. Ob izdelavi prvega bivalni-
ka so na enoto porabili 175 ur, se
daj pa ga izdelajo v 61 urah. Da 
ne bi bili odvisni od dobaviteljev, 
so pred leti pričeli proizvodnjo 
PVC oken in vrat za vgradnjo v 
bivalnike. Del te proizvodnje na
menjajo tudi za druge kupce. 

Podjetje Arcont danes sodi med 
največje proizvajalce bivalnih 
enot v Evropi. Svoje izdelke 
izvažajo v Avstrijo, Anglijo, Itali
jo, Belgijo, Nizozemsko, Luk-
semburg. Finsko, Nemčijo, Švico 
... V preteklem letu so proizvedli 
in prodali za 4 milijarde tolarjev 
izdelkov, pri tem pa ustvarili 80 
milijonov dobička, ki naj bi ga na 
predlog direktorja Branka Kur-
busa namenili za posodobitev 
proizvodnje. To je nujno, saj 
bodo s tem povečali kvaliteto in 
zmanjšali stroške proizvodnje. 
Sodobnejšo tehnologijo pa zahte
va tudi trg. 

Okrogli obletnici, 50-letnico 
Avtoradgone in 10-letnico Arc-
onta, bodo praznovali skromno 
17. junija na Pomiu-skem sejmu v 
Gornji Radgoni. Tam se bodo 
zbrali vsi sedaj zaposleni s svoji
mi zakonskimi partnerji. Ob 
družabnem srečanju bodo pote
kala le športna tekmovanja, ne 
bodo pa podeljevali nobenih priz
nanj. 

Omeniti še velja, da sta se ti
skovne konference za novinarje 
udeležila najstarejša delavca Vin
ko Babosek, ki je v podjetju za
poslen 36 let, in Franc Cuš, ki 
dela v podjetju 34 let. Oba sta živi 
priči razvoja podjetja in sta novi
narjem povedala marsikaj zani
mivega iz zgodovine nekdanje 
Avtoradgone, sedanjega Arconta. 

Ludvik Kramberger 

Polaganje temeljnega kamna za tovarno bivalnih zabojnikov na Meleh 1977. leta 

PTUJ / Z ZUPANOM DUPLEKA O LOKACIJI ZA NOVI CENTER 
ZA RAVNANJE Z ODPADKI 

Sinkanai odloHI 
o dogajanjih v zvezi z izborom lokacije za novi center za rav
nanje z odpadki, ki bi pokrival potrebe šestnajstih občin, smo 
v zadnjih tednih že veliko napisali . Tokrat smo za komentar 
zaprosili župana občine Duplek Janeza Ribiča. Uvodoma je 
povedal, da se je v teh dogajanjih občina znašla v zelo nerod
nem položaju. 

"S petnajstimi občinami na 
Ptujskem smo se namreč dogovo
rili, da bomo pristopili k iskanju 
najprimernejše lokacije za cen

tralno odlagališče za te občine. Iz 
teh občin in tudi iz občine Du
plek odpadke odvaža podjetje 
Cisto mesto iz Ptuja. To nas ne
kako povezuje in hkrati zavezuje, 
da smo se v te aktivnosti 
vključili. Da ima največje pred
nosti lokacija v Krčevini pri Viu:-
berku, so na neki način pokazali 
strokovnjaki. Moje mnenje je, da 
bi bilo potrebno opraviti še več 
raziskav, trenutno je vse bolj vi
zualno. Mislim pa, da če bi prišli 
do ljudi s pravimi argumenti za 
to lokacijo, bi se z njimi lahko 
lažje pogovarjali. To delovanje, ki 
trenutno poteka, se mi zdi na 
neki način pravilno, pri teh stva
reh pa vedno močno pogrešam 
ministrstvo za okolje in prostor. 
Iz izkušenj v drugih občinah vi
dimo, da bi bil nujen drugi pris
top v tem in drugih podobnih 
primerih. Mnenja sem, da bi mo
rala država s pomočjo strokovnja
kov najti pet do šest lokacij v Slo
veniji na območjih, ki so najmanj 
poseljena, ter opraviti postopek 
za razlastitev teh zemljišč, podob
no kot pri gradnjah avtocest, za
tem pa občine s tistega območja 
povabiti, da pristopijo h gradnji 
odlagališč. Na ta način bi nam 
bilo prihranjeno veliko naporov, 
veliko slabih besed, ki si jih sedaj 
izrekamo, ko se pogovarjamo o že 
omenjeni lokaciji," je dejal župan 
občine Duplek Janez Ribič. 

TEDNIK: Zakaj imajo po 
vašem občani tega območja 
tako odklonilen odnos do te lo
kacije? 

Janez Ribič, župan občine 
Duplek. Foto: Majda Goznik 

J. Ribič: "Lahko rečemo, da 
imajo takšen odnos ne samo do te 
lokacije, ampak na splošno do 
vseh takih lokacij. Ljudje imajo 
namreč slabe izkušnje iz prete
klosti, ker se do sedaj takšna od
lagališča niso gradila po pravih 
normativih, kot so sedaj sprejeti 
v naši državi. Bojijo se stranskih 
učinkov, onesnaževanja okolja 
deponije, morebitnega smradu, 
povečanega prometa in podobno. 
Mi pa moramo biti na drugi stra
ni toliko sposobni, da skupaj s 
stroko dokažemo, da ne bo tako." 

TEDNIK: Kakšne aktivnosti 
predlagate v zvezi s tem? 

J. Ribič: "Mislim, da so aktiv
nosti, ki jih v zvezi z izborom lo
kacije vodi mestna občina Ptuj 
oziroma skupna uprava občin, 
pravilne. Težko pa je govoriti 
nam, ker lokacija ni v naši občini. 
Na koncu še vedno pričakujem 
odgovor stroke, in to bom tudi 
podpiral." 

AfG 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
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V teh prostorih je pred 50 leti nastalo podjetje Avtoradgona 
- sedanji Arcont 

Na podlagi 283. člena Zakona o gospodarskih družbah in v skladu 
z 32. členom Statuta družbe poobiaščenke TALUM B, družba za 
upravljanje, d.d., Kidričevo, sklicujem 

3. zasedanje skupščine TALUM B, družba za upravljanje, d.d., 
Kidričevo, 

ki bo dne 22.6.2000 s pričetkom ob 9. uri na sedežu družbe v Ki
dričevem, Tovarniška cesta 10, v sejni sobi v I. nadstropju upravne 
zgradbe. 

DNEVNI RED: 
1. otvoritev skupščine in ugotovitev sklepčnosti 
2. Imenovanje organov skupščine in dveh preštevalcev glasov 
V skladu s 34. členom Statuta družbe opravlja funkcijo predsedni

ce skupščine Jožica PERŠOH in namestnika predsednice 
skupščine Milan FAJT, ki sta bila izvoljena na 1. zasedanju 
skupščine družbe. 

Predlog sklepa: 
"Za preštevalca glasov se izvolita 
- Miran RODVAJN 
- Mirko MILOŠIČ" 
3. Obravnava in sprejem poslovnega poročila in odločitev o 

poslovnem izidu za teto 1999 
Predlog sklepa: 
"Skupščina sprejme poslovno poročilo za leto 1999. Ugotovljeni 

dobiček v znesku 462.158,00 SIT ostane nerazporejen." 
Delničarji morajo udeležbo na skupščini pisno prijaviti pri direktori

ci družbe najpozneje 3 dni pred dnevom zasedanja. 
Skupščina je sklepčna in lahko veljavno odloča, če je na skupščini 

zastopanega 15% kapitala z glasovalno pravico. Če skupščina ob 
napovedani uri ne bo sklepčna, se počaka 1/2 ure po prvotno 
določenem času. Po poteku tega časa je skupščina sklepčna ne 
glede na višino zastopanega osnovnega kapitala. 

Zasedanja skupščine se bo udeležil notar Andrej Šoemen iz Ruja. 
Gradivo za odločanje na skupščini je na vpogled na sedežu 

družbe in se hrani pri direktorici družbe. 
TALUM B, d.d., Kidričevo 

Direiftorica družbe^ 

•LIRIKA - BORZNOPOSREDNISKA HISA / 
TEDENSKI KOMENTAR 

Investitorji niso 
zainteresirani 

Slovenski trg kapitala se še vedno giblje v nega
tivno smer. Borzni indeks je v enem tedenu zdrsnil 
za nekaj manj kot odstotek na 1.667 indeksnih 
točk. Likvidnost na trgu je slaba, njen vpliv na 
tečaje vrednostnih papirjev se kaže v zdrsu. In
vestitorji še vedno niso pripravljeni na trg usmeriti 
več denarja, čeprav so tečaji delnic na zelo nizkih 
ravneh. 

Največ je k padcu slovenskega borznega indek
sa pripomogla delnica Mercatorja. Delničarji so v 
enem tednu izgubili nekaj manj kot 5 odstotkov, 
vrednost se je ustavila pri 13.260 tolarjih. Večje 
znižanje Mercatorja po vsej verjetnosti izhaja iz 
dejstva, da je veliko delničarjev kupilo delnice pri 
nižjih nivojih od sedanjih in s prodajo na medved
jem trgu še vedno dosegajo dobiček, ki ga z dru
gimi ne morejo. Šibko povpraševanje po delnicah 
se je izkazalo v negativni smeri tudi pri delnicah 
farmacevtskih podjetij. Podporna linija 32.000 to
larjev za delnico je bila pri Leku prebita, tečaj se je 
znižal za dobra 2 odstotka pod to mejo. Začuda se 
tečaj delnice ni opazneje odzval na pozitivne infor
macije o ponovni pridobitvi ameriškega tržišča. 
Ameriška agencija za hrano in zdravila je sloven
ski farmacevtski družbi Lek znova odobrila trženje 
generičnega zdravila cimetidin na ameriškem 
trgu. V ZDA bo Lek omenjeno zdravilo, ki se upo
rablja pri želodčnih težavah, tržil že poleti. V pod
jetju pričakujejo, da bo njihov tržni delež pri pro
daji podobnih zdravil podoben kot pred umikom 
zdravila s tržišča, torej okoli 10-odstoten. Delnica 
Krke je pretekli teden zdrsnila za poldrugi odsto
tek. Zanimanje investitorjev se je močno ohladilo, 
tako da je tečaj delnice padel na 24,420 tolarjev. 
Pesimistično razpoloženje je vplivalo tudi na delni
co Pivovarne Union. Njena vrednost se je ob niz
kem prometu v petek ustavila tik nad 38.000 tolar
ji. Z ravno nasprotnim predznakom se je teden 

končat za Unionovega konkurenta. Delnica Pivo
varne Laško je v enem tednu pridobila več kot 2 
odstotka, borzniki so sklepali posle pri tečaju 
4.400 tolarjev za delnico. Pivovarni Laško se je pri 
rasti pridružila naftna družba Petrol. Vrednost del
nice se je po dolgem obdobju zniževanja le obrni
la v pozitivno smer, teden je končala pri 20,100 to
larjih. 

Enako kot delnicam z uradnega trga se je godilo 
tudi pomembnejšim s prostega. Delnica Gorenja, 
ki se je nedolgo vrtela pri tečaju okoli 2.100 tolar
jev, je v prejšnjem tednu padla pod 2.000 tolarjev. 
Meja se zaradi velike količine ponujenih delnic ni 
uspela obdržati, nakup pod to vrednostjo pa je tre
nutno ugodna priložnost, saj je bila delnica toliko 
nazadnje vredna avgusta lani. Delnicam v borzni 
kotaciji A so se včeraj pridružila tudi kranjska Živi
la, ki so v letu 1999 dosegla 369 milijonov tolarjev 
čistega dobička. Prvi posel z delnico so borzni 
posredniki sklenili pri tečaju 13.000 tolarjev. Upaj
mo, da bodo zadnje izkušnje z novokotirajočimi 
delnicami, katerih vrednost se je po pričetku trgo
vanja močno zniževala, vplivale na stabilnost del
nice in da na trgu ne bo prišlo do večjih zdrsov. 

Za enak odstotek kot SBl je padel tudi indeks 
pooblaščenih investicijskih družb. PIX je zdrsnil za 
1,9 odstotka na 1,239 indeksnih točk. Vse polne 
pooblaščene investicijske družbe z izjemo Trigla
va stebra I so izgubile na svojih vrednostih. Tečaj 
Triglava je kljuboval trgu in se v enem tednu 
povzpel za 0,3 odstotka na 89,6 tolarja. Izmed os
talih sta največ izgubila Zlata moneta 1 s 3,84-od-
stotnim padcem in Zvon 1, ki je zdrsnil za debelih 
pet odstotkov na 59,2 tolarja. Veliko so izgubili 
tudi delničarji Aten. Vsi trije skladi so padli za okoli 
5 odstotkov, vrednosti pa se gibljejo nekaj stoti-
nov pod 43 tolarji. 

Negativni trend na trgu se nadaljuje. Pričakovan
ja za prihodnost prav tako niso ugodna, kljub 
temu pa naložba v delnice na srednji ali daljši rok 
pri teh nivojih ni slaba, saj se trg prej ali slej mora 
obrniti v pozitivno smer. Mogoče bodo trgovanje 
na borzi poživile delnice Telekoma, ki bodo 
pričele kotirati še ta mesec. 

Matjaž Bernik, Ilirika BPH 

http://www.radio-tednik.si


POROČAMO, KOMCNTIRAMO 

Izvedeli smo 
V NEDEUO VABUENi V VINSKO KLET 

V vinski kleti Ptuj bodo v nedeljo, 21. maja, ob 16. in 18. uri, 
pripravili dan odprtih vrat. Vabilo je namenjeno zlasti tistim, ki 

želijo spoznati novosti ptujske vinske kleti. Udeležence ogleda 
bodo popeljali po kleti, jih povabili na multivizijsko predstavitev z 
naslovom Ko se kaplja zaiskri in na kozarček dobrega vina, po 
katerem so ptujski vinogradniki in kletarji znani daleč naokrog. 

ŠPORTNO m DRUŽABNO SREČANJE DIABETIKOV 

27. maja bo v Čatežu tradicionalno športno in družabno 
srečanje diabetikov Slovenije. Že po tradiciji se ga bodo ude

ležili tudi sladkorni bolniki s Ptujskega in Ormoža. Zainteresirane 
člane vabijo, da se prijavijo v društveni pisarni 24. moja med 8. 
in 10. uro, vsak dan pa prijave sprejemajo tudi v diabetoloških 
ambulantah. Cena po osebi je ^ 0 0 tolarjev, odhod s ptujske 
avtobusne postaje bo ob šestih zjutraj 27. maja. 

O fINANCIRANJU BOINISNIC 

V organizaciji Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije je 
bila 1 5. in 16. maja v Termah Zreče razvojna konferenca pod 

naslovom Financiranje bolnišnic v funkciji obvladovanja izdat
kov. Iz ptujske bolnišnice sta se je udeležila direktor Lojze Arko in 
računovodkinja Vlasta Zupanič. 

ŽENSKI VEČER Z JERCO MRZEI. 

Gostja majskega ptujskega ženskega večera, ki bo 25. maja 
ob 1 9. uri v hotelu Mitra, bo igralka in pevka Jerca Mrzel. Ju

nija pa bodo udeleženke ptujskih ženskih večerov povabili na 
Ptujsko Goro, kjer si bodo ogledale galerijo Veronike Rokuš. 

AMERIČANI V VINSKI KLETI 

Ptujsko vinsko klet so v torek obiskali priznani strokovnjaki in 
poznavalci vinske kulture iz ZDA, ki so na obisku v Sloveniji. 

Spremljal jih je etnolog prof. dr. Janez Bogataj. Namen njihove
ga obiska je bil spoznati Slovenijo in njene kulinarične ter vinske 
dobrote. Ptujsko vinsko klet so si izbrali zaradi njene bogate tra
dicije. Zanimajo jih tudi novosti, ki so jih pred kratkim uvedli. 
Ogledu kleti bo sledila pokušnja vrhunskih vin ptujske kleti. 

MIRO JERIC STOTIČ DAROVAL KRI 

V torek je na oddelku za transfuziologijo in imunohematologijo 
mariborske bolnišnice Miro Jerič iz Slovenske Bistrice stotič 

daroval kri. Pn/ič je bil krvodajalec že pred 30 leti. O b tej pri
ložnosti so se mu za dosedanjo humano delo zahvalili 
predstavniki oddelka in Rdečega križa. 

TA TEDEN NA PTUJSKI TV 
etrtek ob 21. uri: V filmskem kotičku bo nocoj na sporedu film 
z naslovom "Misijon 2". 

obota ob 2 1 . uri in nedelja ob 1 0. uri: V ospredju tokratne od
daje bo 1 1. razstava Dobrote slovenskih kmetij, sledili bodo 

prispevki o odprtju turistične sezone na Ptuju, delovnem srečanju 
med predstavniki Nizozemske in partnerji iz Podravja, aktivnostih 
za pridobitev nove lokacije centra za ravnanje z odpadki, o dne; 
vu odprtih vrat OŠ Mladika, o sliki velikanki, ki so jo izdelali v OŠ 
Olge Meglic, o 16. prazniku vrtca Ptuj in o občnem zboru 
Društva upokojencev Ptuj. Na račun bodo prišli tudi ljubitelji 
moto športa in vsi, ki iščejo nasvete za zdravo življenje. 

Pripravila: MG 

Izvedeli sm 

GOVORI SE ... 
... DA mandatar v svojih prvih 

političnih tednih deluje iz hotela 
Slon. Nekateri - celo iz njegovih 
vrst - mu že očitajo slonovsko 
obnašanje med porcelanom. 

... DA se je Janez v postopku iz
bire novih ministrov selil iz mi
nistrstva v ministrstvo. V bistvu pa 
bi moral nekdanji in potencialni 
obrambnik prevzeti ministrstvo za 
kmetijstvo, tam bi ta hip potrebo
vali največ orožja. Za medvede in 
za točo. 

... DA v.d. kmetijskega ministra 
prav zaradi tresočega se stolčka ni 
bilo na otvoritev Dobrot. 

... DA je mandatar mimogrede 
omenil, da je potrebno v SLO 
zmanjšati socialne pravice. Minis
ter za delo, družino in socialo je 
zato bivši direktor Sove, ki ve vse: 
kdo dela na črno, kdo neupra
vičeno dobiva otroške dodadke in 
socialne podpore. 

... DA je župan mestne občine 
nevemokolikerič prenehal kaditi. 
Kljub temu menda ne bo 
zdravstveni minister, bo pa bolj 
zdrav. 

... DA bo na 17. seji mestnega 
sveta naporno. Podžupan bo na
polnil natanko SO let, na to pa se 
pije. 

... DA bi se Halozani Gorenjcem 
najbolje predstavili, če bi se v 
Kranjsko Goro pripeljali s 
haloškim gumivozom. 

... DA imajo v Dornavi Sovo ali 
kako drugo profesionalno ali pros
tovoljno vohunsko organizacijo. 
Kakorkoli že, zaupne informacije 
in kreganje na občinskem svetu so 
predmet javne obravnave po siste
mu: baba cula, baba rekla. 

HAJDINA / GASILSKA ZVEZA M O PTUJ IN GASILSKA DRUŠTVA OBNOVILI 
P O G O D B O O SODELOVANJU 

Sodelovanje za dobro požarno varnost 
v gasilski zvezi mestne občine Ptuj tudi po ustanovitvi novih 
občin ni prišlo do sprememb, kajti zveza še naprej združuje kar 
24 prostovoljnih gasilskih društev, vanjo pa je vključenih 2640 
gasilk in gasilcev. Dobro sodelovanje med društvi so prejšnji 
petek potrdili tudi župani občin Hajdina, Markovci, / avrč in 
mestne občine Ptuj, ko so znova podpisali aneks k pogodbi za 
izvajanje javne službe, med gasilci pa je bila podpisana tudi tri-
partitna pogodba. 

Kot je dejal hajdinski župan 
Rado Simonič, so se na Hajdini 
sestali z namenom, da občanom 
še naprej zagotavljajo čim boljšo 
požarno varnost ter da delo ga
silske zveze in gasilskih društev 
teče nemoteno. O gasilstvu je 
povedal vse dobro, ob tem pa 
poudaril , da je gasilstvo v prvi 
vrsti tovarištvo, ki ga ohranja 
tudi močna tradicija v naših 

krajih. 
Tudi ptujski župan Miroslav 

Luci je bil zadovoljen z dose
danjim, delom gasilcev in sode
lovanjem med društvi, na 
srečanju z župani drugih občin 
pa je tudi omenil, da je gasilstvo 
močna organizacija tako po 
strokovni plati kot opremljenos
ti. Prav s tem naj bi gasilci župa
nom "vlivali" neko gotovost. 

čeprav je po njegovem mnenju 
sredstev za gasilstvo dosti pre
malo, zato pa jih vsako leto pos
kušajo čim več zajeti v investici
jah. Zupan Luci je prepričan, da 
bo letos sodelovanje med gasils
kimi društvi in občinami še 
večje, saj bodo v okviru gasilske 
zveze proslavili 130-letnico 
P G D Ptuj, 90-letnico P G D Bu
kovci in dan gasilcev, organizi
rali in sodelovali pa bodo tudi 
na več gasilskih tekmovanjih. 

Podobnega menja o dobrem 
sodelovanju med gasilci in 
občinami sta bila tudi markovs-
ki župan Franc Kekec in 
završki Miran Vuk, mag. Janez 
Mere, svetovalec ptujskega 
župana, pa je povedal, da skup
na gasilska zveza uspeva delova
ti v vseh občinah, ki so članice 
zveze, uspeli pa so ohraniti tudi 

skupne osnove za financiranje 
društev. Strokovni sodelavec 
GZ M O Ptuj Janez Liponik je 
omenil, da so gasilci zastavljeni 
delovni program v lanskem letu 
v celoti uresničili, temeljna na
loga v letošnjem pa je predvsem 
izobraževanje. 

Predsednik P G D Hajdina in 
predsednik GZ M O Ptuj Franci 
Vogrinec je dejal, da gasilci ne 
bodo delali mej med občinami, 
župani pa da naj imajo še naprej 
dober posluh za njihovo delo. 
Letošnji podpis pogodbe za ne
moteno izvajanje požarne var
nosti so torej župani in gasilci 
obnovili, prihodnje leto ob is
tem času pa se bodo srečali v 
občini Markovci. 

T. Mehorico 

Želja županov občin, ki so vključene v skupno gasilsko zvezo 
MO Ptuj, je bila, da bi še naprej dobro sodelovali. Foto:TM 

DORNAVA / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Priprava na 
abiinski praznik 
Svetniki občine Dornava so na seji, k i j e bila v sredo, 10. maja, 
govorili o pripravah na 5. občinski praznik ter predlogih za 
občinska priznanja in nagrade. Občinski praznik občine Dor
nava je 11. junija. 

Svetniki so govorili tudi o nadaljevanju sanacije gramoznice, ki so 
jo v zadnji dobro obiskani čistilni akciji očistili in uredili ribnik. 
Nekdanjo gramoznico ima v upravljanju ribiško društvo. Jamo je že 
ozelenilo, zgradili pa bodo tudi brunarico in uredili rekreacijski 
prostor. Ob obravnavi študije Termična obdelava trdnih odpadkov iz 
naselij za severovzhodno Slovenijo in deponiranje odpadkov po sežigu so 

nekateri svetniki imeli pomisleke o negativnem vplivu na okolico. 
Občinski svet je glasoval za gradnjo sežigalnice v Kidričevem. 

Župan Franc Šegula je svetnike seznanil z načrtom, da bi 
domačijo Anice Zemljak ob pomoči Zavoda za spomeniško varstvo 
uredili v panonskem stilu. Ugotovili so, da gradnja pločnikov v 
Mezgovcih poteka po načrtih, prav tako pa so v zadnjem času uredi
li in asfaltirali nekaj manjših cestnih odsekov. Upajo, da bodo po 
načrtih lahko nadaljevali gradbena dela v tamkajšnji osnovni šoli. 
Med številnimi pobudami in predlogi svetnikov se jih je največ 
nanašalo na urejanje cestne signalizacije po celotni občini in ure
janje prometa. 

MS 

SVETI ANDRAŽ V SLpVENSKIH 
GORICAH / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Priieli odpravo 
posledii lanskili 
naravnih nesrei 
Svetniki občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah so se 
prejšnji teden sestali na 13. redni seji občinskega sveta, na ka
teri so med drugim razpravljali o odpravi posledic lanskih na
ravnih nesreč in pobudi o devetletnem programu šolanja v Vi-
tomarcih. 

Svetniki so na redni majski 
seji potrdili sklep o izplačilu 
sredstev državne pomoči za 
odpravo posledic naravnih nes
reč v letu 1999. Maja in junija 
lani so toča in povodnji 
povzročili za dobrih 65 milijo
nov tolarjev škode, od tega za 
okoli 5 milijonov tolarjev na 
cestni infrastrukturi. Mi
nistrstvo za okolje in prostor je 
po predloženem sanacijskem 
programu občini Sveti Andraž 
odobrilo 6,5 milijona tolarjev za 
odpravo posledic oziroma deset 
odstotkov vrednosti nastale 
škode. Izplačila potekajo preko 
zadružne hranilno-kreditne 
službe. 

Andraževski svetniki so na to
kratni seji potrdili tudi program 

gramoziranja javnih poti v 
občini. Sklenili so, da bodo letos 
za gramoziranje namenili slabih 
500 kubikov gramoza. Govorili 
so tudi o prihodnosti šolstva v 
občini, kjer se že pripravljajo na 
gradnjo nove osnovne šole z 
vrtcem in večnamensko dvo
rano. Svet je sklenil, da se šola v 
Vitomarcih v prihodnjem šols
kem letu še ne vključi v devet
letni program šolanja. Glede 
prodaje nepremičnine v obrtni 
coni v Ptuju, za kar naj bi svet 
dal soglasje, so svetniki sklenili, 
da se strinjajo s prodajo, vendar 
pa glede na to, da delitvena bi
lanca občin na Ptujskem še ni 
podpisana, zahtevajo pripada
joči delež. 

aic 



KULTURA, IZOBRAZeVANSE 
PTUJ / PRVI GIMNAZIJCI PREJELI NEMŠKE JEZIKOVNE DIPLOME 

Uspešnih je bilo vseli 23 dijakov 
Dijaki in profesorji ptujsli.e gimnazije so uspeli še v enem pro
jektu. 23 dijakom, toliko se j ih je tudi prijavilo, je uspelo opra
viti zahteven preizkus znanja nemškega jezika in so med prvimi 
v Sloveniji pridobili nemško jezikovno diplomo, ki je certifikat 
za celo življenje. Nemška diploma je mednarodno veljaven izpit 
s trajno veljavnostjo, ki so ga na ptujski gimnaziji pričeli izvajati 
kot ena od štirih srednjih šol v Sloveniji. 

Največja vrednost nemške dip
lome je v tem, da je brezplačna, 
tisti, ki se bodo odločili za študij v 
tujini, pa bodo oproščeni uvajal
nega tečaja nemškega jezika v tra
janju od 400 do 500 ur. V imenu 
nemškega veleposlaništva, vele
poslanica Heike Zenker se zaradi 
drugih obveznosti podelitve ni 
udeležila, a je obljubila, da bo na 
drugo podelitev zagotovo prišel 
nekdo z veleposlaništva, jih jim je 
podelil Helmut Sauermann, sve
tovalec nemške vlade, ki je zapos
len na zavodu za šolstvo Republi
ke Slovenije in je tudi eden na
jzaslužnejših, da so na ptujski 
gimnaziji pričeli projekt nemške 

diplome, obenem pa je tudi vodja 
projekta nemške jezikovne šole v 
Sloveniji. Pohvalil je prizadevanja 
dijakov in profesorjev ptujske 
gimnazije, ki so dosegli izjemen 
uspeh, pri tem pa še posebej pou
daril, da so s svojim uspehom 
prispevali k dobremu imenu Slo
venije v tujini. Po uspešnem 
prvem preizkusu se na pridobitev 
nemške jezikovne diplome 
pripravlja že druga skupina 40 di
jakov. 

Za pripravo in potek izvedbe 
nemške jezikovne šole je skrbela 
programska učiteljica Marina 
Benkhardt, ob njej pa so se trudi
le profesorice nemškega jezika na 

ptujski gimnaziji Slavica Bra-
tuša, Dobrinka Voršič Rajšp in 
Melani Centrih, ki je tudi vodja 

aktiva nemškega jezika na tej 
ptujski srednji šoli. 

MG 

Helmut Sauermann, svetovalec nemške vlade, je ravnateljici 
gimnazije Meti Puklavec izročil nekaj knjig za šolsko 
knjižnico. Foto: Langerholc 

PTUJ / NA OS MLADIKA PRAZNOVALI DAN SOLE 

Za bolišo poktiino orientaiiio 
IVa osnovni šoli Mladika so ob dnevu šole prejšnji petek pripra
vili dan odprtih vrat in se ob tej priložnostni predstavili z zani
mivimi ugotovitvami projekta. V letošnjem šolskem letu so se v 
projektu Poklicna orientacija ukvarjali s spoznavanjem na
jrazličnejših poklicev in organizirali srečanja z ljudmi, ki op
ravljajo zanimive poklice. 

Ravnateljica OŠ Mladika Sonja 
Purgaj je povedala, da so se letos 
na šoli za spoznavanje znanih in 
manj znanih poklicev odločili z 
namenom, da bi učenci spoznali 
čim več možnosti za nadaljnje 
šolanje in da odločitev za srednjo 
šolo ne bi bila tako težka, kot se je 
zdelo doslej. Projekt je potekal 

pod vodstvom mentorice Marte 
Horvat, v vsakem razredu pa so 
poklicem namenili posebno po
zornost. Marsikaterega so spozna
ti tudi v živo, saj so povabili mno
ge posameznike in prijatelje šole, 
ki opravljajo najrazličnejše pokli
ce - od kuharjev, slaščičarjev, pro
metnikov, šoferjev do učiteljev. 

radijskih in časopisnih novinarjev 
ter še mnoge druge. Z nekaterimi 
so pripravili tudi »delovne« de
lavnice, se o poklicih dodobra 
podučili in na koncu vse skupaj 
strnili v zanimive ugotovitve in 
jih predstavili na zaključni sloves
nosti ob dnevu šole, ko so jim 
prisluhnili starši, prijatelji, 
občinskih možje in mnogi po
vabljeni gostje, ki so ob 
spremljanju predstavitve delčka 
projektne naloge lahko nadvse 
uživali. 

Foto: Langerholc 
Na OŠ Mladika so praznični dan 

šole izkoristili za predstavitev 
dela tudi skozi mnoge razstave, ki 
so jih učenci pripravili po razre
dih, pripravili so delavnice in ob 
koncu vse strnili na slovenosti. 
Ker jim je projektna naloga dobro 
uspela, smo lahko prepričani, da 
pri odločanju za poklic ne bodo 
imeli večjih težav, je menila 
ravnateljica Sonja Purgaj. 

TM 

FILMSKI KOTIČEK 

Trije kralji 
(Three Kings) 
Se spomnite marca 1991? Morda ste se takrat 
ravnokar prebujali iz zimskega spanja, bili v 
pričakovanju pomladne ljubezni ali pa ste prepros
to slavili svoj devet let mlajši rojstni dan. Medtem 
pa se je ustvarjala svetovna zgodovina ... 
Konec vojne v Kuvajtu. Trije vojaki (George Cloo-
ney, Mark VVahIberg in Ice Gube) najdejo zemlje
vid, ki vodi do skritega bogastva Sadama Huseina. 
Ker bi se v ZDA radi vrnili bogatejši, pograbijo pri
ložnost in se podajo na lov za zakladom. Toda nji
hov načrt se spremeni, ko se soočijo s stisko 
iraškega ljudstva. 

Presenetljivo, toda kljub vojni tematiki je film zani
miv za širši krog gledalcev. Namreč čeprav je v 
ozadju vojna, zadeva bolj spominja na klasičen 
film lova za zakladom, saj so v ozadju pohlep in 
človeške slabosti, torej teme, ki so vedno zanimi
ve. Drugič, čeprav je govor o ameriški vojni, poli
tika njihove države ni predstavljena kot korektna: 
zvedeli boste celo za ozadje Zalivske vojne, kar ste 
med spremljanjem novic pred devetimi leti zlahka 
lahko prezrli. In nenazadnje, tako ameriška kot 
iraška stran ni predstavljena zgolj črno-belo tukaj 
ni dobrih in slabih, so le ljudje, 
K uspehu tega filma prispeva tudi nekaj trivialnih 
detajlov, na primer uvrstitev Georgea Glooneyja 
med igralsko zasedbo. Zaradi njega se bo marsi
katera oboževalka napotila v kino, še posebej v 
Ameriki, saj ga ni več moč videti v najnovejših de
lih Urgence, Pomembna je tudi promocija filma, 
pri kateri tokrat pridejo na račun sladkosnedni gle
dalci: v ljubljanskih kinih so prvi obiskovalci ob 
vstopnici dobili še čokolado. Ali lahko na kaj po
dobnega upamo tudi v našem kinu? 
Na začetku devetdesetih smo bili svojo vojno tudi 
mi. Če se naši producenti zgledujejo po ameriških, 
bomo kmalu dobili slovenski vojni film. Toda le 
redkokdo bo tvegal in si ogledal film; še več - gle
dalce si bo potrebno pridobiti s čim izdatnejšim 
kot rebrom čokolade. Za dober obisk bi verjetno 
morali izprazniti cele slaščičarne. 

Nataša Žuran 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Nenavadni 
dojeniki iz moke 

Prebiranje knjig za mlade bral
ce je včasih dolgočasno, kajti 
med množico knjig so številne 
zgodbe, ki sicer premorejo obe
tavne naslove, a so vse preveč 
podobne cenenim telenovelam: 
stereotipne junakinje in junaki, 
predvidljivi nezahtevni 
življenjski zapleti, ki jim že po 
nekaj uvodnih stavkih ni težko 
predvideti srečnega konca. A 
dolgočasenje ob ničkolikokrat 
prežvečenih temah je vredno 
veselja, ki zajame bralca ob pra
vi knjigi. Takšni, ki odkriva žlaht
ne strani življenja. Takšni, ki 
bralca napelje k razmišljanju o 
temah, ki bi sicer šle mimo 
vsakdanjega življenja. Takšni, ki 
spodbudi razumevanje še tako 
zapletenih človeških odnosov in 
dejanj. Takšni, ki govori najbolj 
vsakdanje resnice tako, da bral
cu zastane dih ob odličnem 
besedišču, stilu, kompoziciji... 

Prav takšna je knjiga Dojenčki 
iz moke (176 strani, prevedla 
Andreja Blažič Klemene), ki je 
pred kratkim izšla pri založbi 
Učila iz Tržiča. Avtorica Anne 
Fine je zanjo prejeta dve pres
tižni angleški nagradi za mla
dinsko književnost. 

Glavni junak zanimive 
najstniške zgodbe je Simon 
Martin iz problematičnega 4. c 
razreda. Razred združuje fante, 
ki so slabo pismeni in so, po 
učnem in vedenjskem uspehu 
sodeč, prave zgube. Fantje mo
rajo izbrati projektno delo za 
zaključno naravoslovno razsta
vo, ki jim, jasno, ne diši. Profe
sorji zanimive in zahtevne nalo
ge namenijo uspešnim razre
dom, 4. c pa dobi na voljo nalo
ge, ki se zdijo malo smiselne 
tudi njihovemu razredniku. Fan
tje bi radi bučno in zabavno eks-
perimetirali ali vsaj gojili črve, 
po žrebu pa bodo morali skrbeti 
za vreče presejane bele moke. 
Skorajda bi z razrednikovo 

pomočjo projekt »dojenčki iz 
moke« zavrnili, a Simon je 
sošolce navdušil za delo, ko je 
povsem napačno tolmačil svoje 
prisluškovanje pred vrati zborni
ce in razglasil, da njihov projekt 
zaključujejo imenitne eksplozi
je. 

Fantje so sprejeli v tritedensko 
varstvo vreče iz jute, ki so bile 
napolnjene z moko ter so 
predstavljale preproste lutke-
dojenčke. Fantje so se morali 
držati naslednjih pravil pri iz
vedbi projekta: 

1. Dojenčki iz moke morajo biti 
vedno čisti in suhi. Cefranje, 
mazanje in izguba polnila bodo 
strogo kaznovani. 

2. Dojenčke iz moke bo 
potrebno dvakrat na teden steh
tati na uradni tehtnici, da bi ugo
tovili vsakršno zmanjšanje teže, 
ki bi kazalo na morebitno 
občasno zanemarjanje ali slabo 
ravnanje, ali vsakršno 
povečanje teže, ki bi kazalo na 
morebitno dodajanje polnila ali 
navlažitev. 

3. Noben dojenček iz moke ne 
sme biti ne ponoči ne podnevi 
niti za trenutek prepuščen sa
memu sebi. Če ga že morate 
spustiti spred oči, četudi za kra
tek čas, mu morate priskrbeti 
odgovorno varuško. 

4. Vsak dan morate pisati do
jenčkov dnevnik. Noben zapis 
ne sme biti krajši od treh celih 
povedi ali daljši od petih strani. 

5. Določene osebe (ki do kon
ca poskusa ne bodo imenova
ne) bodo imele nalogo preverja
ti blagostanje dojenčkov iz 
moke in upoštevanje pravil. Ti 
ljudje so lahko starši, drugi 
učenci, člani šolskega kolektiva 
ali javnosti. 

Celotna zgodba razkriva 
občutke in zorenje mladega Si
mona, ki živi sam z mamo. Oče 
ju je zapustil, ko je imel Simon 
šest tednov. Fant spoznava ob 
skrbi za dojenčka temeljna pra
vila odraslih, skuša razumeti 
očetovo nenadno izginotje. Ob 
nenavadnem poskusu se nemo
goči 4.C zave, kaj pomeni odgo
vorno starševstvo. 

Knjiga na zanimiv in žlahten 
način ponuja zaupanje v pri
hodnost, razsvetljuje težavnost 
in privlačnost pedagoškega po
klica ter opominja otroke in 
odrasle k samospoštovanju. Ro
man Dojenčki iz moke enako 
priporočam mladim bralcem in 
vsem, ki imajo kakorkoli opra-
veka z mladimi. 

Uljana Klemenčii 

VIKTORINOV VEČER/GLEDALIŠČE PTUJ, PETEK, 19. MAJA 

Pilatova žena 
v izvedbi Škofieloianov 
Alojz Rebula je bil že dvakrat osebno gost Viktorinovih večerov, 
tokrat pa se predstavlja preko svoje gledališke igre Pilatova 
žena. 

Mladi ustvarjalci iz Prosvetnega 
društva »Sotočje« Škofja Loka so 
v gledališki list zapisali: »Doga
janje Rebulove igre Pilatova žena 
je postavljeno v čas tik po Kris
tusovem križanju in njegovi smrti 
na križu. V palači Poncija Pilata, 
rimskega upravitelja v Judeji, 
zaživijo pred našimi očmi osebe, 
ki jih poznamo iz Svetega pisma 
Poncij Pilat, njegova žena, veliki 
duhovnik Kajfa, apostol Janez, Je
zusova mati Marija ... 

Galla, Pilatova žena, je po veli
kem petku ena redkih oseb, ki slu
ti, da pravkar končani ples 
sovraštva ni bil le običajno kazno
vanje nekoga, ki se je pregrešil zo
per judovsko postavo in prekršil 
rimski red. En sam pogled na ne
dolžnega Kristusa je bil dovolj, da 

se je v njeno notranjost naselil ne
mir. Toda bolečina, ki jo pretresa 
po smrti pravičnega, se prepleta s 
tihim upanjem, ki ji govori: 'Kaj 
pa, če bi tisti križani človek prav 
zares vstal, kakor je obljubil?'... 

Tako je Rebula s pomočjo lite
rarne domišljije upodobil osebo, o 
kateri Sveto pismo spregovori le v 
kratkem stavku (»Nič ne imej s 
tem pravičnim, kajti danes sem v 
sanjah zaradi njega veliko trpela.« 
(Mt 27,19); pisatelju je bilo to do
volj, da je s pomočjo literarne 
domišljije upodobil osebo, ki sledi 
svojemu občutku za pravičnost in 
prisluhne notranjemu klicu. Tako 
ji je dana možnost, da izstopi iz 
sveta, utrujenega od judovskega 
sovraštva in rimske brezbrižnosti 

Osrednji del literarnega ustvar
janja pisatelja Alojza Rebule 
predstavlja pripovedništvo, pos
veča pa se tudi literarnemu 
dnevniku, eseju, družbeni publi
cistiki in literarni biografiji. Nje
gove radijske igre so bile pozneje 
prirejene za odrsko uprizoritev. 
Gledališka skupina Prosvetnega 
društva »Sotočje« je že uprizorila 
njegovo igro Četrti kralj. Pilatova 
žena je bila doslej uprizorjena le v 
Argentini in v Škofji Loki so jo 
uprizorili prvič na slovenskih od
rih.« 

Gledališče Ptuj je nadvse prijaz
no odstopilo gledališke deske za 
Viktorinov večer v petek, 19. 
maja, ob 20. uri. 

Spoštovani, prisrčno vabljeni 
na gledališko igro Pilatova žena 
v izvedbi Prosvetnega društva 
»Sotočje« iz Škofje Loke. 

M.Č.S. 

VURBERK / 
DEVETO SREČANJE 
PETJA IN PLESA 

Štajerslia 
poje 2000 
Turistično društvo Vurberk 
tudi letos pripravlja tradicio
nalno prireditev Štajerska 
poje 2000. Ta bo v petek, 4., in 
v soboto, 5. avgusta, na 
grajskem dvorišču v Vurberku. 

Vsak zbor bo zapel dve slovenski 
narodni pesmi, ob začetku in ob 
zaključku pa vsi zbori in male vo
kalne skupine skupaj prav tako 
dve pesmi. Ljudski pevci bodo za
peli tri pesmi, folklorne skupine 
pa predstavile dva ljudska plesa. 

Pevski zbori (moški, ženski in 
mešani ter male vokalne skupine), 
ljudski pevci in folklorne skupine 
se lahko prijavijo do 10. junija na 
Turistično društvo Vurberk. 

MS 



KULTURA aOBRAZeVAfUE PTUJ / 55 LET PREDŠOLSKE VZGOJE V OBČINI PTUJ 

Dobri pogoii dela in bivania otroli 
v PREDŠOLSKO DEJAVNOST ZAJETIH 56 ODSTOTKOV OTROK V MESTNI OBČINI PTUJ OD PRVEGA DO SEDMEGA LETA STAROSTI 
16. praznik vrtca Ptuj in 55-letnico predšolske dejavnosti v 
občini Ptuj sta zaznamovali dve prireditvi: popoldanski nas
top otrok v dvorani Center ter večerno srečanje delavcev vrtca. 

Nastop otrok pod naslovom 
Sem zdrav, močan in vesel pred
stavlja nadaljevanje projekta iz 
lanskega leta pod naslovom Da 
bom zdrav, velik in močan. Z njim 
so otroci vseh ptujskih vrtcev ob 
pomoči vseh vzgojiteljic poka
zali, da so se zelo potrudili in 
sprejete obveznosti za nadaljnje 
utrjevanja zdravja vzeli resno, 
tako da se danes lahko pohvalijo 
z zdravjem, energijo ter vesel
jem povrhu. Skozi projekt so iz
kazali tudi veliko veselje do gi
banja, plesa in petja. Starši in 
drugi navzoči so njihovo zavze
tost toplo nagradili. 

Tekst za prireditev je napisala 
Jožica Zaranšek, scenarij je 
delo Daniele Petrovič in Jožice 
Zaranšek, glasbo k besedilu je 
prispeval Janez Mršek, glasbo 
za plesne in telovadne točke je 
izbrala Daniela Petrovič, v nje
nih rokah pa je bila tudi režija 
prireditve. V imenu vrtca Ptuj 
je na prireditvi v dvorani Center 
govorila ravnateljica Božena 
Bratuž, v imenu mestne občine 
Ptuj pa se je zaposlenim v vrtcu 
Ptuj za njihovo kvalitetno in 
požrtovalno delo z otroki zahva
lil ptujski župan Miroslav 
Luci. 

Svečani zbor in srečanje del
avcev vrtca in gostov, ki sta po
tekala v Narodnem domu, sta 
ubrano pričela otroški pevski 
zbor vrtca Ptuj pod vodstvom 
Darinke Barin Turice in žen

ski pevski zbor pod vodstvom 
Jožeta Barina Turice. Tud i to
krat, kot že večkrat doslej, sta 
ogrela dlani blizu dvestotih nav
zočih na tem osrednjem dogod
ku ob 55-letnici predšolske dej
avnosti v občini Ptuj. Otroški 
pevski zbor vrtca Ptuj se bo 30. 
maja že tretjič udeležil srečanja 
zborov Ciciban poje in pleše v 
Mariboru; prva junija pa se bos
ta oba zbora ponovno predstavi
la ptujskemu občinstvu. 

PTUJSKI VRTEC 
VČASIH MED 
NAJVEČJIMI 
V SLOVENIJI 

Svečani nagovor ob 55-letnici 
predšolske dejavnosti v občini 
Ptuj je imela ravnateljica vrtca 
Božena Bratuž. 

"16. praznik vrtca obeležuje 
častitljiv jubilej naše dejavnosti 
v občini Ptuj. Razvoj je skozi 
različna obdobja potekal zelo 
različno. Začeli smo z enim sa
mim oddelkom za najnujneše 
primere celodnevno zaposlenih 
staršev, danes je vseh oddelkov 
55. Obseg dejavnosti je do 70. 
let kljub potrebam naraščal do
kaj umirjeno, tisto desetletje pa 
je prineslo precej sprememb. 
Dejavnost je pridobila precej 
kapacitet, razširila se je tudi na 
podeželje, uvedene so bile prve 
demokratične spremembe v 
vzgojnem procesu. Uvedena je 
bila tudi obvezna enoletna pri
prava otrok na osnovno šolo. V 
začetku osemdesetih let je bil 
vrtec Ptuj po obsegu in organi
ziranosti med največjimi v Slo
veniji. Posebno mesto pa mu je 
pripadlo tudi v skrbi za otroke 

Haloz in Slovenskih goric, saj 
smo z organizacijo dela v vsa
kem zaselku približali in omo
gočili tudi tem otrokom nekoli
ko bolj izenačene pogoje ob 
vstopu v osnovno šolo. Število 
otrok in potrebe zaposlenih 
staršev so sicer zahtevale še več 
zmogljivosti, vendar možnosti 
za širitev ni bilo. V tem času 
smo velike napore vlagali v po
sodobitev dela, opreme in v 
vzdrževanje starih stavb ter 
strokovno izpopolnjevanje del
avcev. 

Devetdeseta leta so prinesla 
našemu zavodu največje spre
membe, posledice delitve velike 
občine na številne majhne smo 
občutili tudi mi. Nekdanje eno
te vrtca so postale enote osnov-

Ravnateljica vrtca Ruj 
Božena Bratuž je govorila na 
prireditvi otrok v dvorani Cen
ter, govorila pa je tudi na 
večernem svečanem zboru in 
srečanju delavcev ob 16. 
prazniku vrtca 

ne šole v novonastalih občinah 
ali pa samostojni vrtci. Zaradi 
lokalno-političnih interesov so 
se žal prekinile tudi strokovne 
povezave, kar po naši oceni za 
dejavnost ni najboljše. Zagotovo 
pa bo čas poravnal tudi te težave 
in bomo ponovno našli moči in 
interes za strokovno povezovan
je dejavnosti. 

V letu 2000 se vrtec Ptuj 
ponaša s 55 oddelki za otroke od 
prvega do 7. leta starosti z zelo 
pestro ponudbo dela. Ponujamo 
celodnevne in poldnevne pro
grame, izmenski vrtec, krajše 
interesne dejavnosti, bol
nišnično vzgojo in celoletno 
pripravo na osnovno šolo. 
Vključenih imamo 1107 otrok, 
ki predstavljajo 56-odstotno za
jetje predšolskih otrok v organi
zirano vzgojo. Pogoji dela in po
goji bivanja otrok v vrtcih so 

dobri, saj že nekaj let postopo
ma oddelke opremljamo sklad
no z novimi zahtevami učnega 
načrta in smo marsikateri vrtec 
prostorsko preuredili tako, da 
bodo potrebne le majhne dopol
nitve. 

Kolektiv sestavlja 165 delavk 
in delavcev. V dejavnosti ni ve
like fluktuacije kadra, zato 
lahko rečemo, da večina naših 
delavcev v resnici posveča svoje 
življenje tej dejavnosti in temu 
zavodu," je med drugim poveda
la ravnateljica vrtca v petek 
zvečer na svečanem zboru in 
srečanju delavcev vrtca in gos
tov. 

Ob tej priložnosti sta delav
cem vrtca govorila tudi ptujski 
župan Miroslav Luci, ki se jim 
je zahvalil za vse tisto, kar dajejo 
dobrega otrokom, in Ivan Vido-
vič, vodja oddelka za družbene 

dejavnosti mestne občine Ptuj. 
Topli pozdravi in dobre želje ob 
jubileju pa so prišli tudi iz šte
vilnih vrtcev iz okolice ter dru
gih slovenskih krajev, pa tudi 
od sponzorjev in donatorjev. 

Na svečanem zboru so po tra
diciji podelili priznanja za 
uspešno delo v vrtcu in za sode
lovanje z vrtcem. Za uspešno 
delo v vrtcu so priznanja prejele 
vzgojiteljice Danica Anzelc, 
Irena Fištravec in Jožica Za
ranšek, za sodelovanje z vrtcem 
pa novinarka Majda Goznik. 
Podelili so tudi jubilejne nagra
de za deset, dvajset in trideset 
let dela v vrtcu Ptuj. Za trideset 
ga je prejela tudi ravnateljica 
vrtca Božena Bratuž, ki je na 
čelu tega uspešnega kolektiva že 
19 let. 

MG 

Na svečanem zboru delavcev je zbranim ubrano zapel tudi otroški zbor vrtca Ruj, ki ga vodi Da
rinka Barin Turica. Fotografije: Črtomir Goznik 

ZAVRH / IZDALI 
NOVI KATALOG 

Zavrli 
skozi sliko 
in besedo 

Občina Lenart je minuli te
den izdala novi katalog Zavrha 
v Slovenskih goricah, v katerem 
opisuje glavne značilnosti Mai
strovega Zavrha in tamkajšnje 
prireditve. Tekst zanj je prispe
vala predsednica turističnega 
društva Zavrh Ana Šuman, foto
grafije pa Foto Tone in Jože Or-
nik iz Lenarta. 

ak 

Naslovnica kataloga 

PTUJ / BOJAN BEM V GALERIJI ZULA 

Sem - mofsfer 
urbanega peisaia 
v galeriji Žula tri v Ptuju na Prešernovi ulici 1 so 12. maja 
odprli razstavo slikarja Bojana Bema, mojstra urbanega pej-
saža, mestnih vedut, ki je pred tremi leti pridobil s lovensko 
državljanstvo. 

Bem se je rodil v Beogradu, 
gimnazijo je obiskoval v Mari
boru, diplomiral pa je na filozof
ski fakulteti v Beogradu. Od 
tehnik najpogosteje uporablja 
oljni pastel na papirju. Njegove 
slike temeljijo na prepričanju, 
da prostora ne moremo videti, 
saj je samo praznina, v kateri ne 

moremo videti niti svetlobe, 
dokler se ne odbije od površine, 
je v katalog napisal Jure Mikuž. 

Razstava bo na ogled do 15. 
junija. Junija pa bodo v galeriji 
Žula tri na Ptuju odprli razstavo 
zelo zanimivega prekmurskega 
slikarja Mirka Rajnarja. 

. : ^ M 

z odprtja najnovejše razstave v galeriji Žula 3 na Ptuju. 

Foto: Črtomir Goznik 

... PA BREZ ZAMERE 

Panem et iinenses? Ne, hvala! 
Imam se za svobodomiselnega človeka, vendar pa se 

mi večkrat (verjetno prav zaradi tega) pripetijo stvari, 
zaradi katerih me pošteno (za)boli glava. Oni dan se je 
pripetilo, da sem se z znanko, ki bi jo pogojno in neko
liko ohlapno lahko imenoval celo prijateljico, sicer pa 
s čisto zabavnim ter prijaznim bitjem, zapletel v pogo
vor o formuli ena. Čeprav močno dvomim, daje omen
jena oseba kakšen velik strokovnjak za te zadeve, pa 
sem jo že iz firbčnosti povprašal, za katerega dirkača 
navija. Odgovor me je (pa ne zaradi izbire) dobesedno 
prilepil na stol. Ona da ne navija za nobenega, ampak 
za Schumacherja pa še posebej ne, saj je Nemec, Nem
ci so pa med drugo svetovno vojno pobili na milijone 
ljudi.?! Ni vam treba vedeti, kdo je Michael Schuma-
cher, še več, lahko se vam še sanja ne, kaj je to formula 
ena, da bi dojeli, da je v tej miselnosti nekaj hudo na
robe. Čeprav menim, da ta odgovor ni bil mišljen po
polnima tako, kot je izzvenel, me je groza že ob sami 
misli na to, da bi dandanašnji kdo še lahko takole raz
mišljal. Hm, hm, hm ... 

O sami II. svetovni vojni tukaj ne želim govoriti, de
loma zaradi tega, ker za to nisem niti približno pokli
can, deloma pa zaradi dejstva, da ta tematika mlajši 
generaciji (med katero spadam tudi sam) ni več nujno 
najpomembnejša v življenju. O tem, kaj je bilo prav 
narediti med vojno, je zgodovina že zdavnaj povedala 
svoje in samo kakšen Haider ter njemu podobni bi si še 
drznili trditi, da je bilo pred dobrimi šestdesetimi leti 
pridružiti se nacizmu in fašizmu tisto pravo dejanje. A 
o tem, kot sem že omenil, ne želim govoriti. 

Pač pa me zanima (in, odkrito povedano, tudi ne
malo jezi) fenomen, značilen za Slovenijo, in sicer po
litično kupčkanje ter mešetarjenje z dogodki, poveza
nimi z II. svetovno vojno, pa naj imajo le-ti pozitivno 
ali negativno konotacijo. Potrebno se je vprašati, čemu 
to služi, saj ne verjamem, da gre našim politikom za to, 
da bi odkrili kakšru) zgodovinsko resnico in dejstva, še 

manj pa verjamem, da tako globoko sočustvujejo s tis
timi, ki jih je kakorkoli prizadela vojna morija. Torej, 
čemu potem? 

Odgovor je nadvse preprost: ker jim to koristi. Ta te
matika je namreč v našem političnem prostoru pač 
najbolj poceni (in pritlehno, če smem dodati) sredstvo 
za pridobivanje političnih točk in posledično glasov 
volivcev. Kdor je pač enkrat pri koritu, bo naredil vse, 
da tam tudi ostane, in politiki so na tem področju zas
tavonoše. Ker pa je volilno telo tisto, ki jih postavlja 
ali odstavlja od korita, politiki pač počnejo in govorijo 
tisto, za kar mislijo (?), da bo ljudem všeč (pragmati
zem par excellence). Torej je prav volilno telo s svojo 
miselnostjo, stanjem duha, z atmosfero, ki prevladuje, 
tisto, ki do neke mere diktira ter določa politično govo
rico ter do neke mere tudi obnašanje njenih akterjev. 
Trenutno atmosfero na Slovenskem ( ki jo malce pro-
domejši duh lahko deducira tudi iz že prej omenjenega 
primera z nesrečnim Schumacherjem) pa je vse prej 
kot lahko opisati z eno besedo, saj gre za nekakšen hi-
brid med ksenofobijo, paranojo, nezaupljivostjo, nez
možnostjo osmislitve lastnega bistva ter kroničnim po
manjkanjem strpnosti, odprtosti ter ... da, tudi stare 
dobre zdrave pameti - plodna tla za takšne politične 
igrice, kot smo jim priča, torej. Sicer pa so že rimski ce
sarji vedeli, da morajo ljudstvu, če hočejo ostati pri ko
ritu, dati to, kar hoče - panem et circenses, kruha in 
iger - in našim vrlim političnim predstavnikom pač ne 
smemo (preveč) zameriti, če si jemljejo zgled pri njih. 

Kako torej presekati ta gordijski vozel ter opustiti lo
giko "kruha in iger"? Odgovor se ponuja sam od sebe: 
vajeti (pa ne samo na političnem področju) moramo v 
roke vzeti mlajše generacije, ki za te pritlehne igre ni
mamo več posluha, od takšnega in podobnega kruha 
pa dobimo prebavne motnje. 

Gregor Alii 
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V bližini vasice San Clemente 
Nadaljevanje iz 
prejšnje številke 

Pisco je manjše ribiško mestece, 
morda vasica. Ime mesta zaznamu
je popularna in enako imenovana 
žgana pijača pisco. Nasploh je to 
regija z najboljšimi in najbolj zna
nimi vini v Peruju. Je regija, ka
mor se temno, dež naznanjajoče 
nebo skoraj nikoli ne prikrade in 
od koder se na eno stran širi nes
končna puščava, na drugo pa sinje 
modro morje. 

Pot, ki povezuje Limo in Pisco 
in se nato nadaljuje proti jugu, je 
Carretera Panamericana. Že takoj 
po izstopu iz Lime so vidne velike 
površine nomadskih naselij. Ta 
naselja in pogled na okoliš, na 
bedo in revščino, v kateri nekateri 
živijo, je nekaj, za kar ne najdem 
besed, a slika ostaja vsem, ki SEL 

peljejo mimo, zapisana globoko v 
spominu. Tisto, kar vidiš, je težko 
razloži j ivo in samo po sebi nič ne 

pove o zakulisju, ki mi je ostalo ne
dostopno. 

Kot še mnogokrat, je takrat na 
avtobus vstopil - ne vem, menda 
komedijant ali bolje človek, željan 
zabave in denarja, menda neki 
revež. Ljudje, kot je bil ta, si za 
tarčo dogajanja ponavadi poiščejo 
tistih nekaj gringov, ki so prisotni 
na avtobusu. Za tebe kot potnika je 
to lahko krajšanje časa ali pa 
nadležen nenapovedan pripetljaj, 
za katerega bi raje, da ga ne bi bilo. 
Jeziti se nima smisla, saj z nejevol
jo in odporom le sebi greniš pol. 
Dejstvo je, da domačini redko iz
gubljajo nadzor in živce. Tebi ob 
razburjanju namenjajo besede kot 
'Tranquilo senor' (Cemu jeza, gos
pod?) in ti naznanjajo, da ne hiti, 
da je življenje tvoj zaveznik in ne 
nekaj, kar bi moral preganjati in 
pred čemer bi moral bežati. 

Na postaji v Piscu nas je okupi
ralo kar nekaj ljudi s svojimi 

ponudbami, kje oz. v katerem ho
telu prespati. Prenočišča so 
običajno hoteli in so si po ponuje
ni udobnosti precej podobni. Gle
de cen ne velja tisto pri nas upo
rabljano: dražje je, boljše je, ali 
obratno, da je poceni avtomatsko 
povezano s slabim. Sorazmerja 
med kvaliteto in ceno ni. O tem, v 
katerem je najudobneje in najbol
je, so najzanesljivejši tisti podatki, 
ki jih dobivaš od drugih, sebi po
dobnih popotnikov. Tudi zato je 
sodelovanje med gringoti zaželeno 
in skoraj nujno. 

V Piscu, v prvem kraju po 
uvodni in po prvem vtisu obupni 
Limi, se je svet začel umirjati in 
kazati v lepši sliki. Potreba po is
kanju izhoda iz labirinta, ki se je 
sprva zdel neskončen in prezaple
ten za moje začetno zaznavanje 
okolja, je zbledela. Prostor je bil 
tako tam v Piscu kot povsod dru
god v Peruju precej drugačen od 
domačega. Vendar se je takrat za
radi majhnosti kraja vse skupaj 
zdelo nekoliko bolj sprejemljivo, 
pa tudi sam sem uvideval, da bom 
moral svoj bolj zahodni način raz
mišljanja prilagoditi novemu, po
polnoma drugemu svetu. 

V kraj nismo prišli slučajno, bil 
je del plana in imel je svoj namen. 
Na okolico Pisca je vezana zgodo
vina ljudstva Paracas, ki je bila 
tam prva znana kultura in se je po
javila v letih okrog 500 pred našim 
štetjem. Grobnice, ki so označile 
kulturo, so našli tam zakopane v 
zemlji, v globini 6 in več metrov. 
Na področju je več kot 400 mumi-
ficiranih relikvij. V vsaki je mumi
ja, položena in zavita v tkanino. Za 
ljudstvo Paracas je bila značilna 
natančna in svojevrstna obdelava 
tekstila. Vsi ostanki so najbolje 
dostopni in vidni po muzejih v 
Limi. 

Razlog mojega prihoda v Pisco je 
bil drugje - ne v zgodovini, bil je v 
naravi okolja. Pisco je primerna 
točka in izhodišče za ogled bližnje
ga otočja Islas Balestas. To je na
ravni rezervat za številno morsko 
živalstvo in je mini podoba otočja 
Galapagos (Ekvador). Ne vem, ali 
je prav tam Darwin odkrival svoje 
zakone o preživetju najmočnejših 
vrst, tako kot po Andih, Patagoniji 
in skoraj celi Južni Ameriki, ter še 
posebej na otočju Galapagos. A 
tudi na Islas Balestas je precej raz
noliko in zanimivo, vsekakor pa 
vredno časa in denarja. 

Zjutraj nas je pred hotel 
udobnostne ravni nula oz. celo 
nižje prišel iskat kombi in nas 
odpeljal proti mestu, od koder smo 
pot nadaljevali s čolnom. Po mor
da uri plovbe smo se ustavil ob 
enem od otokov, kjer smo opazo
vali v hrib vklesano figuro, kande-
laber. Kandelaber je narejen na 
površini hriba in je precejšnje veli
kosti, za katero natančnega podat
ka nimam in bi približna ocena 
bila preveč površna. Geoglif spo
minja in kaže na vezi med 
ljudstvoma Paracas in Nasci ter 
asociira na nascine črte. Njegov 
natančni pomen in izvor je nez
nanka. Pripisuje se mu obdobje 
med 1300 in 200 pr. n. št. Danes 
predstavlja orientacijsko točko mi-
moidočemu ladjevju in ribičem. 
Na drugih, nekoliko oddaljenejših 
otokih smo videli na tisoče raznih 
ptičev, nekaj perujskih pingvinov, 
ki so tik pred izumrtjem in jih je le 
še nekaj, številne tjulenje in mors
ke leve ter mnoge druge edinstve
ne predstavnike otočja. O pestrosti 
morja priča tudi podatek, da vsak 

morski lev poje 15 kg rib na dan, 
zraven naravnih plenilcev pa v 
morje posega tudi človek, saj je 
tam v Peruju center ribiško-živils-
ke industrije. V rezervatu so pri
sotni še 12čilski flamengi, perujski 
bobyji, guanaye itd. 

Za kosilo smo jedli tradicional
no kombinacijo neštetih vrst 
krompirja in riža z ribo. 

Zanimivo je, da v okolici Pisca 
ne dežuje oz. so padavine v po

vprečju 1 enkrat na nekaj let. 
Na avtobusni postaji so letale in 

mi družbo delale domače živali, ki 
lahko ob predložitvi kakršnekoli 
vrednote hitro postanejo del tvoje 
trajne zasebne lastnine. 

Pisco leži zraven vasice, ki je vi
deti bolj bedno, kot bi si to lahko 
zamislil največji pesimist. Vasica 
se imenuje San Clemente. 

Nekaj že zelo ogroženih perujskih pingvinov in številni drugi 
prebivalci tamkajšnjega otočja 

Hoteli so si precej podobni; ta je bil nekoliko nižje kvalitete 

Na enem izmed otokov je dobro viden kandelaber, ki spomin
ja na ljudstvo Paracas 





ČREŠNJEVEC / KONCERT V POČASTITEV OSEMDESETLETNICE KUD ŠTEFANA ROMIHA 

Petie prehaia h toda v rod 
Na Črešnjevcu pri Slovenski Bistrici praznujejo letos 80 let 
delovanja kulturno-umetniškega društva. Poimenovali so ga 
po domačinu Štefanu Romihu, ravnatelju tamkajšnje osnovne 
šole ter znanem kulturnem delavcu v slovenjebistriški občini . 
Žal pa g a j e smrt prezgodaj iztrgala iz tega okolja. Na koncer
tu v počastitev osemdeset letnega jubileja so pevcem podeli l i 
šestnajst bronastih, osem srebrnih in osem zlatih Gallusovih 
značk. 

^ KUD Štefana Romiha s 
Črešnjevca ima bogato dramsko 
in pevsko tradicijo. Uradna regi

stracija prosvetnega društva na 
Črešnjevcu sega v leto 1920, ven
dar ga cerkvena in šolska kronika 

omenjata veliko prej, že pred prvo 
vojno. V tem obdobju navajajo de
lovanje tamburaške, folklorne, 
pevske in dramske skupine, vneto 
zbiranje slovenskih knjig za čital
nico ter telovadno skupino. 1938. 
leta so s prostovoljnim delom 
zgradili kulturni dom. V času dru
ge vojne je bilo delovanje društva 
prepovedano. Po osvoboditvi so 
ponovno ustanovili dramsko sek
cijo, ki je bila nadvse uspešna. 
Uspešno pa je bilo tudi prepevan

je pevcev moškega pevskega zbo
ra. Ta se je v sredini osemdesetih 
let oplemenitil še z dekliškimi in 
ženskimi glasovi in tako je nastal 
mešani pevski zbor, ki ga danes 
poznajo daleč naokoli. Da bi delo
vanje KUD Štefana Romiha še iz
boljšali, so v 1990. letu s pomočjo 
krajevnega samoprispevka pričeli 
obnavljati in širiti kiilturni dom. 

Ker sodi črešnjevsko kulturno 
imietniško društvo med najsta
rejše v bistriški občini, ga je 
občinska ZKD v februarju ob 
letošnjem jubileju predlagala za 
dobitnika priznanja občine Slo
venska Bistrica za večletno aktiv
no in neprekinjeno delovanje. Za 
slovenski kidturni praznik je 
društvo na osrednji občinski pri
reditvi prejelo še Romihovo priz
nanje za dosežke v minulem letu, 
član društva Ivan Pučnik pa Ro
mihovo plaketo za življenjsko 
delo. 

Zborovsko petje se je v kraju 
pričelo že pred prvo vojno in tra
jalo vse do druge. Takrat sta pevce 
na Črešnjevcu vodila Franc 
Močnik in Vojteh Hren. Po vojni 
so pevsko tradicijo ponovno oživi
li. Tako se najstarejši pevci spo
minjajo zborovodij Franca Mar-
zidovška, Franja Logarja, Marti
na Ulaga, Franca Šušteršiča ter 
Milana Mlakarja. Pravi razcvet 
pa je zborovsko petje na Črešnjev
cu doseglo v zadnjih tridesetih le
tih, ko so v kraj prišli mladi zbo
rovodje in tukaj priseli svojo 
uspešno pot. S svojo mladostjo so 
dali krila domačim pevcem. To so 
bili Ignac Pančič, Marjan 
Krajnc in Mladen Ravnikar. V 

teh letih je bilo mnogo koncertov, 
gostovanj, nagrad in priznanj. 
Zbor je postal središče kiiltiu-nega 
dogajanja na vasi. Ko je v sezoni 
1982-83 prevzel zbor Marjan 
Krajnc, ga je po treh letih ople
menitil še z ženskimi glasovi. 
Nastal je današnji mešani pevski 
zbor, ki ga z nežno, vendar 
odločno žensko roko zadnjih se
dem let vodi Darja Belič, ki pri 
zboru sodeluje z vso družino, kar 
je po vsej verjetnosti redkost. Ni 

odveč omeniti spevoigre Vasoval
ci. Letošnjo sezono so jo skupaj 
izvedli pevci in člani gledališke 
skupine. 

Veliko zgodb so omenjali pevci, 
med njimi tudi tisto o vojaščini 
Ignaca Pančiča, ki ga je celotni 
črešnjevski moški zbor - svojega 
zborovodjo so namreč močno po
grešali - prišel obiskat v eno od 
ljubljanskih vojašnic, kjer so po
tem vojakom pripravili pravcati 
koncert. 

Na koncertu v počastitev osem
desetletnega jubileja društva so 
sodelovali kar štirje zbori in to vsi 
s Črešnjevca. Najprej so po dve 
pesmi zapeli nekdanji pevci 
moškega pevskega zbora, vodil ga 
je Marjan Krajnc, ter prvi dve ses
tavi mešanega pevskega zbora, ki 
sta ju vodila Marjan Kraje in iVlla-

den Ravnikar. Pri vseh treh zbo
rih so sodelovali tudi tisti pevci, 
ki so iz različnih razlogov, tudi za
radi let, zbor zapustili. Da pa ima
jo petje še vedno globoko v sebi, je 
povedala tudi ubranost zapetega, 
saj so baje imeli vsega skupaj le 
intenzivni vaji. Glavnina koncer
ta, dvanajst pesmi, je izvedel se
danji sestav mešanega pevskega 
zbora, ki ga vodi Darja Belič. Ža 
to priložnost je glasbenik Mitja 
Reichenberg napisal in uglasbil za 

zbor pesem "Veter me išče", ki je 
bila tokrat tudi prvič zapeta. 

Seveda je bilo ob koncu 
izrečenih veliko lepih besed, 
najzgovornejše pa je bilo darilo 
Mitje Reichenberga - prazen zvi
tek notnega papirja z obljubo, da 
bo melodijo napisan on, besedilo 
pa mora dodati nekdo izmed čla
nov zbora. 

Na koncertu so se pevci s hva
ležnostjo zahvalili glasbenemu 
uredniku Radia Ptuj Ivu Cianiju 
in Radiu Ptuj, ki je omogočil sne
manje pevskega zbora, za velik 
posluh za objavo zborovskih 
skladb in ki jim je omogočil izda
jo kasete 

Sklepna prireditev ob osemde
setletnici KUD Štefan Romih iz 
Črešnjevca bo v letošnjem juniju. 

V i d a T e p o l e v e c 

Bronaste Gallusove značke so dobili: Helena Lozinšek, Franja 
Kmetec, Mojca Kmetec, Anita Romih, Karmen Mally, Anka Gor-
janc, Mojca Lešnik, Marija Bračič, Jože Lugarič, Matej Horvat, 
Karli Rihtarič, Franc Motaln, Jure Moličnik, Matjaž Matavž, Šte
fan Repnik in Igor Belovič. Prejemniki srebrnih Gallusovih 
značk so: Anka Stumf, Mara Bizjak, Ivica Šetar, Marija Štumf, 
Mirka Repnik, Martin Belič st., Karli Rihtarič in Franc Motaln. 
Zlate Gallusove značke so dobili Dragica Horvat, Jože Štumf, 
Anton Lipovšek, Anton Arnuš, Ivan Krajnčič, Ivo Brumec, Mar
tin Štumf in Darja Belič. 

Sedanji sestav mešanega pevskega zbora KUD Štefana Romiha s Črešnjevca z zborovodkinjo 
Darjo Belič. Foto: Samo Brbre 

MARIBOR / ZAKUUČNA PRIREDITEV NATEČAJA "EVROPA V 
ŠOLI" 

Združeni Evropi naproti 
Evropa v šoli je projekt, ki poteka že od leta 1953 pod pokro
viteljstvom Sveta Evrope, Evropske komisije, Evropskega par
lamenta ter Evropske kulturne fundacije. Natečaj , ki se ga 
vsako leto udeleži okrog milijon mladih iz 32 držav, smo letos 
prvič organizirali v Sloveniji. V petek, 12. maja, je na malem 
odru SNG Maribor potekala zaključna slovesnost s podelitvijo 
priznanj najboljšim učencem osnovnih in srednjih šol iz vse 
Slovenije, ki so ustvarjali pod ges lom Združeni Evropi napro
ti, izziv zame, državljana 21. stoletja. Strokovne komisije so 
oceni le izdelke učencev iz več kot sto sodelujočih šol: 143 li
kovnih, 137 literarnih in 17 glasbenih del, na internet natečaj 
pa se je odzvalo 17 šol. Na zaključno prireditev so organiza
torji povabili več kot 400 otrok, ki so se uvrstili na državni 
nivo natečaja. 

Preko literarnega, likovnega, 
glasbenega ustvarjanja in interne-
ta so mladi ustvarjali svoje videnje 
povezovanja z Evropo. Razpisane 
so bile številne teme, mladi so naj
pogosteje pisali na temo J a z pred
sednik/predsednica Evrope, Evrop
ska pravljica in risali na temo 
Razglednica iz Slovenije, Prijatelji 
iz Evrope in evropska znamka 21. 
stoletja. Pomerili so se v treh sta
rostnih kategorijah: nižja in višja 

stopnja osnovne šole ter 
srednješolci. 

Udeleženci prireditve so prejeli 
priložnostna darila, majice, knji
ge, torbe, videokasete, najboljši 
trije iz vsake starostne kategorije 
pa se bodo lahko udeležili 
počitniških taborov doma in mla
dinskih taborov v različnih evrop
skih državah: na Nizozemskem, 
Malti, v Nemčiji, Avstriji, Franci
ji in na Hrvaškem. Ti so se tudi 

uvrstili na nadaljnji izbor na ev
ropskem nivoju. Sledili bosta dve 
mednarodni razstavi likovnih del 
v Avstriji in na Poljskem, zakl
juček internet projekta pa bo 31. 
maja v Bonnu. Projekt v celoti se 
bo zaključil v juliju na sedežu Sve
ta Evrope Strassbourgu v Franci
ji-

V uvodu prireditve so mlade 
ustvarjalce pozdravili župan mest
ne občine Maribor in predsednik 
Evropske hiše Maribor Boris 
Sovič ter mladim v imenu pred
sednika države Milana Kučana -
ta se je opravičil - čestital in jim 
zaželel, da bi se s svojim delom 
odlikovali tudi v prihodnje. Lia
na Kalčina Srkoj iz informacij-
sko-dokumentacijskega centra 
Sveta Evrope, odpravnik poslov 
delegacije Evropske komisije v 
Sloveniji Vincent Piket in vršilec 
dolžnosti ministra za šolstvo in 
šport doktor Pavle Zgaga, ki je 
najboljšim osebno podelil priz
nanja. V bogatem kuJtiurnem pro
gramu so sodelovali: pevski zbor 
OŠ bratov Polančičev iz Maribo
ra, English Študent Theatre z II. 
gimnazije z odlomki iz svojih 
mjuziklov, Luka Šubič na vio
lončelu, najboljši literati pa so 
prebrali svoja dela. V preddverju 
gledališča je bila postavljena raz
stava najboljših likovnih del, ki so 
jih preko diaprojekcije gledalci 
lahko videli tudi na sami priredit
vi. 

S Ptujskega so se na natečaj 
odzvali učenci osnovnih šol iz Ki
dričevega, Cirkovc in osnovne 
šole Mladika iz Ptuja s sedmimi 
literarnimi in tremi likovnimi 
deli, iz občine Ormož pa so na 
natečaju sodelovali učenci iz 
osnovnih šol Velika Nedelja in 
Tomaž pri Ormožu z 20 likovnimi 
in literarnimi deli. Po nekaj učen
cev iz vsake šole se je uvrstilo na 
državni nivo. 

M a j d a FridI 

Učenci OŠ Mladika, katerih dela so Izstopala po kvaliteti, z 
mentorico Karmen Plaveč pred mariborskim gledališčem. 

Foto: Majda FridI 

PTUJ / PREDSTAVITEV RAZISKOVALNIH NALOG 
SREDNJEŠOLCEV 

Ekonomsko šolo Pšuj 
V osnovni šoli Ljudski vrt je v organizaciji znanstvenorazisko
valnega središča Bistra in Zveze za tehnično kulturo Slovenije 
5. maja potekal zagovor raziskovalnih nalog, ki so j ih napisal i 
srednješolci z območja upravnih enot Ptuja, Ormoža in Ljuto
mera. To je bilo že 8. regijsko srečanje mladih raziskovalcev 
Spodnjega Podravja in Prlekije. Trinajst raziskovalnih nalog, 
kolikor so j ih na srečanje poslali srednješolci tega območja, 
je obravnavalo teme s področja humanist ike, naravoslovja in 
tehnike ter družboslovja in ekonomije. Največ priznanj je 
osvojila Ekonomska šola Ptuj . 

Maja Čurin, Martina Emeršič, 
Sabina Hameršak, Jelka Iva-
nuša, Sonja Novak in Mateja 
Tomažič so prejele zlato priznan
je za nalogo Praznovanje prvega 
maja na Ptujskem, mentorja sta 
bila Jelka Kokol Piošinjak in 
Samo Piošinjak. Uroš Krajnc, 
Suzana Krajnc, Breda Novak, 
Branka Vukajlovič in Damjan 
Žerjav, prav tako z Ekonomske 
šole Šolskega centra Ptuj, so napi
sali "zlato" nalogo z naslovom 
Trženje na Internetu. Mentorja 
pri tej nalogi sta bila Danica Vau-
potič in Karolina Vučina. Tretjo 
zlato priznanje s te šole so prejeli 
Mateja Hajšek, Helena Koianč, 
Mira Moravec^ Sabina Zamuda 
in Barbara Žitnik za nalogo 
Prehranjevalne navade se spre
minjajo. Mentorja sta bila Branka 
Kampl Regvat in Viktor Tancer. 
S srebrnimi priznanji je bilo na
grajenih kar pet nalog ptujske 
Ekonomske šole. Nalogo Vino -
kot diamant v prstanu sta napisali 
Anja Tihec in Sanja Pintar 
(mentorica Mija Vaupotič Gre-
gorinčič); o olju in zdravju so raz
mišljali Valerija Primožič, Darja 
Mlakar, Matej Horvat in Miha 
Borko. Mentorica je bila Ljuba 
Kodela. Mateja Pihler, Boštjan 
Ivanjšič, Natalija Tetičkovič, 
Jožica Nipič in Tadeja Smolko 

so napisali nalogo z naslovom Na
kup vrednostnih papirjev da ali 
ne?; mentorica je bila Marija 
Šabeder. Severina Ivančič, 
Nataša Koibl, Jasna Miu^elovič, 
Andreja PekUč in Nataša Skle-
dar pa so v nalogi za naslovom Joj, 
kam bi del? analizirali varčevanje 
prebivalstva na območju Ptuja z 
okolico in v Sloveniji. Mentorici 
sta bili Metka Babusek Medic in 
Branka Regvat Kampi. Srebrna 
pa je bila tudi naloga Čigar kruh 
jemo, tistega pesem prepevamo 
(vedeževanje), ki so jo iz ptujske 
Ekonomske šole napisale iŠlarjet-
ka Gojkošek, Mojca Kolednik, 
Nina Pečnik in Marjeta Topolo-
vec. Mentorja sta bila Milan 
Krajnc Pavlica in Sil vi j a Javor-
nik. 

Tudi tri bronasta priznanja z 
letošnjega regionalnega srečanja 
mladih raziskovalcev srednjih šol 
Podravja in Prlekije so šla na ptuj
sko ekonomsko šolo. Petra Mihe-
lak, Petra Potočnik, Irena Trop 
in Jasmina Vrhovšek so spisali 
Poslovni načrt podjetja Lesarček. 
Mentorica je bila Vesna Trančar, 
pri nalogi o poslovnem načrtu za 
ustanovitev Pivovarne Zupanič pa 
Sonja Saše. Sestavile so ga Jasmi
na Petrovič, Sandra Krajnc, 
Sandra Grgur in Barbara Zupa
nič. Boris Dreisibner, Denis 

Hercog, Blanka Jerenko, Jasmin 
Pere in Jernej Sirovnik pa so na
pisali bronasto nalogo z naslovom 
Kartiranje storitvenih dejavnosti 
v ptujskem mestnem jedru. Men
torja sta bila Jelka Kokol Piošin
jak in Samo Piošinjak. Dve zlati 
priznanji sta na letošnjem 
srečanju mladih raziskovalcev 
srednješolcev osvojili tudi dijaki 
ljutomerske gimnazije Franca Mi
klošiča. Petra Bernard, Lara Re-
sman, Danijela Semenič, Glori-
ja Toplak, Tanja Mesaric in 
Janja Litrop so v svoji nalogi raz
mišljale o tem, ali je zrak ob reki 
Muri onesnažen. Mentorica je 
bila Marija Meznarič. Ekološka 
pa je bila tudi naloga z naslovom 
Sčavnica - reka s prihodnostjo?, ki 
so jo napisali Katja Perkič, Ja
smina Erjavec, Danijela Seme
nič, Janja Litrop, Tanja Mesaric 
in Darko Lipovec. Mentorici sta 
bili Marija Meznarič in dr. Sonja 
Jeran. 

Ptujski gimnazijci na letošnjem 
srečanju niso sodelovali. 

Recenzenti letošnjega regijske
ga srečanja mladih raziskovalcev 
srednjih šol so bili Aleš Gačnik, 
Tjaša Mrgole - Jukič, dr. Štefan 
Celan, mag. Andrej Horvat, Go-
ran Erčevič, Janez Pičerko in Si
mona Kašman. 

Najboljši s posameznih področij 
se bodo udeležili državnega 
srečanja mladih raziskovalcev, ki 
je bilo za tehnike 13. maja v Mur
ski Soboti, za družboslovje in hu-
manistiko pa bo jeseni v Ljublja
ni. Mladi raziskovalci iz osnovnih 
šol upravnih enot Ptuja, Ormoža 
in Ljutomera bodo svoje naloge 
zagovarjali 26. maja v osnovni šoli 
Olge Meglic v Ptuju. Skupaj so za 
letošnje srečanje napisali 86 nalog 
z različnih področij. 

MG 



BODKOVCI / DRUGO TEKMOVANJE POSAMEZNIKOV 

Naiboliša edina predstav-
n/ca nežnega spo/a 

Ob Slodnjakovem ribniku v Bodkovcih se je 48 ribičev skorajda gnetlo, ampak ribolov je bil 
kljub temu pravi užitek. Foto: M. Ozmec 

Sončna nedelja, 14. maja, je ob spodnji Slodnjakov ribnik v 
Bodkovcih pri Juršincih na 2. ribiško tekmovanje posamezni
kov pritegnila kar 48 ribičev z območja severovzhodne Sloveni
je. Zanimivo je, da je v štirih urah ribolova v osrčju S lovenskih 
goric imela največ r ibiškega znanja in sreče edina predstav
nica nežnega spola , prekaljena ribičinja Marjeta Lorber iz 
Kapele. 

Kot ponavadi so se Slodnjakovi 
tudi tokrat izkazali za dobre gos
titelje, saj so vsem, ki so se prija
vili na tekmovanje, že ob priho
du pripravili tradicionalno 
ribiško malico: ocvirkovo 
pogačo - "krapce", kot pravijo 
domačini. Sicer pa je bolj kot to 
pomembno, da so jih v krušni 
peči spekle gospodinja Angelca s 
pomočjo pridnih hčera Romane 
in Tine. Po okrepčilu je gospo
dar Martin žrebal startne števil
ke in potem soribiči začeli nama
kati trnke z vabami. 

Lahko bi rekli, da je bila tekma 
odločena že v prvi uri ribolova, saj 
je bila ribiška sreča takrat najpo
gostejša. Poleg "drobiža" so neka
teri opotegnili na suho tudi 2 ali 3 
kg težke krape. Po štirih urah so 
okoli pol ene ure pričeli tehtati 
ulov, ki se je nabral v mrežah, za
tem pa so ves uplen, še živ seveda, 
vrnili vodi. Gospodar Martin je 
bil pri tehtanju natančen, sicer pa 
so njegovo tehtanje nadzorovale 
budne oči sotekmovalcev. In kot 
že rečeno, največ ribiške sreče in 
znanja je imela Marjeta Lorber iz 
Kapele, ki je nalovila 7400 gra

mov rib in si s tem prislužila prvo 
mesto, pokal ter 30 tisočakov de
narne nagrade. Drugo mesto in 15 
tisočakov je prejel Stanko Kosec 
iz Rač s 6400 grami rib, tretje mes
to in 10 tisočakov pa Boris Medik 
iz Ljutomera s 5750 grami. 

Ob koncu so Slodnjakovi z 
domačimi dobrotami iz kmečke 
kuhinje in vinske kleti poskrbeli, 
da ni njihovega gostišča Amur 
prav nihče zapustil lačen in žejen. 
Mnogi so v čudovitem okolju ob 
ribnikih uživali tja do večera. In 
tega sta bila Slodnjakov Tina in 
Gelica najbolj vesela. Poleg treh 
ribnikov in gostišča Amur je nam
reč veliko dela na kmetiji, saj ima
jo kar 18 ha zemlje, od tega dobrih 
10 ha obdelovalne. Zato je treba 
trdo delati; sicer pa tega so vsi va
jeni, saj se še kako zavedajo, da 
jim prav to reže lepši in debelejši 
kos kruha. 

M.Ozmec 

JUDO 

1̂  GonšflKO štiri driovne medoZ/e 
V soboto, 23. aprila, je na držav

nem prvenstvu starejših deklic in 
dečkov v Slovenj Gradcu nastopi
lo devet tekmovalk in tekmoval
cev iz Gorišnice. Osvojili so štiri 
državne medalje in imeli kar tri fi
naliste. Zal pa na tem prestižnem 
tekmovanju Tamari Petek, Re-
natu Trupkovič in Simonu Pet

ku ni uspelo stopiti na najvišje 
stopničke v državi Sloveniji. Po 
seriji zmag so se morali zadovolji
ti z naslovi vicešampionov Slove
nije. Se najbliže naslovu državne
ga prvaka je bil Simon Petek, ki je 
večji del borbe gladko vodil. 
Uspeh je dopolnila tudi Simona 
Milošič z odličnim tretjim mes

tom. V neposrednem bo[u za me
dalje pa sta bila Darjan Stagar in 
Jan Belšak. Tudi drugi tekmoval
ci niso razočarali, saj so vsi prema
gali vsaj po enega nasprotnika. 
Svojo priložnost bodo še imeli, saj 
so tekmovali z nasprotniki, ki so 
bili tudi po dve leti starejši. 

Miran Petek 

t)el najmlajše ekipe JK Gorišnica s trenerjem Markom Petkom. Do zaključka spomladanskega 
dela tekmovalne sezone so zraven prijateljskih srečanj nastopili na 10 mednarodnih turnirjih v 
treh državah. Osvojili so štiri ekipne pokale, 69 medalj, od tega devet z državnih prvenstev. 
Najštevilnejša je bila ekipa v Samoboru s 34 tekmovalci, najmanjša pa v Italiji s 7 tekmovalci. 
Sedaj se 48 tekmovalcev pripravlja za polaganje višje stopnje pasu. Foto: Laura, Gorišnica 

ROKOMET 

Mladi Ormožmi • državni prvalii 
Ormož ima bogato tradicijo v rokometu. Uspešni so člani, ki 
tekmujejo v 1. B SRL, pa tudi mlajše selekcije. V letošnjem fi
nalu za učence sedmih in osmih razredov sta bili OŠ Ormož in 
tamkajšnja občina organizatorja Finalnega turnirja. 

Mladi Ormožani so v prvem 
srečan)u tesnoj z 22:21, premagali 
vrstnike iz OS Šalek iz Velenja, 

nato pa v finalu z 18:14 še učence 
OŠ IZ Trebnjega. Nabito polne 
tribune športne dvorane na Har-

deku so z dolgim in bučnim 
aplavzom nagradile nove državne 
prvake. Za prihodnost rokometa v 
Ormožu se torej ni bati. 

Za zmagovalno ekipo so nastopi
li: Marko Bezjak, ki je bil pro
glašen za najboljšega igralca fina
la, Miro Slavinec, David Cvetko, 
Mitja Slavinec, Nino Miličič, 
Samo Perger, Dejan Lukaček, 
Tomaž Zadravec, Blaž Cvetko, 
Borut Zidarič, Jani Horvat, Blaž 
Zidarič, Sašo Korez, Davorin 
Štabuc in David Rajh. Ekipo sta 
vodila športni pedagog profesor 
Vlado Hebar in trener Sašo Pra-
potnik. 

Izredno zadovoljen je bil po 
osvojitvi naslova državnih prva
kov ravnatelj OS Ormož Bojan 
Burgar, ki je dejal: "Veseli smo, 
ker je dobro in kontuinirano delo 
obrodilo sadove. Upam, da bomo 
tudi v prihodnje posegali po naj
višjih mestih." 

Danilo lOajnšek 

STRELSTVO 
SD Petoviaavto v 
drugi državni ligi 

Ekipa strelskega društva Petoviaavto v sestavi 
Boštjan Simonič, Zvonko Hajduk, Simon Simo-
nič in Kristjan Koroša se je kot dragouvrščena v 
tretji državni ligi uvrstila v finalni turnir v strel
janju z zračno pištolo. Ta je bil v Gornji Radgoni. 
Petoviaavto je nastopil v sestavi Simon Simonič, 
Boštjan Simonič in Kristjan Koroša. Z rezultatom 
1605 krogov so zmagali in se uvrstili v drugo 
državno ligo. Posamezno je zmagal Ptujčan 
Boštjan Simonič s 552 krogi, Simon Simonič je bil 
s 540 tretji. Kristjan Koroša je bil kot mladinec 
najboljši z izrednimi 513 krogi. V letošnji sezoni v 
drugi državni ligi iz Ptuja nastopajo SD Petlja 
Ptuj, SD Juršinci Ptuj in SD Petoviaavto Ptuj. 

Dijaški dom Ptuj zmagovalec 
regijskega prvenstva 

Na tekmovanju dijaških domov z aračno puško 
je ekipno zmagal Dijaški dom Ptuj z 803 krogi. V 
konkurenci dijakinj so Ptujčanke zmagale s 350 

kroga. Posamezno je Suzana Jauševec s 120 krogi 
zmagala, Mirjana Pavličič si je s 118 priborila 
bron, Tatjana Vrbek je bila s 112 krogi peta. V 
konkurenci dijakov je bila ptujska ekipa Kristjan 
Koroša, Toni Tomanič in Dejan Žibrat s 450 kro
ga druga Posamezno je Toni Tomanič s 158 krogi 
bil tretji, Kristjan Koroša s 152 krogi četrti in De
jan Žibrat s 143 krogi sedmi. V finalu državnega 
prvenstva v Novem mestu Dijaški dom Ptuj tako 
ekipno tekmuje v moški in ženski konkurenci. 

Uspešno na prvem kontrol
nem državnem prvenstvu 

v Ljubljani je bilo prvo pregledno tekmovanje 
najboljših slovenskih strelcev v streljanju z malo-
kalibrskim orožjem. Ptujski strelci so se dobro 
odrezali. V streljanju z raalokalibrsko puško pros
te izbire je bil Boštjan Simonič odličen tretji s 527 
krogi, Simon Simonič je nastrelil 513 krogov. Oba 
sta izpolnila normo za državno prvenstvo. V strel
janju s športo malokalibrsko pištolo je bil Milan 
StražiŠar s 534 krogi peti in izpolnil normo za 
državno prvenstvo. Borut Sagadin je prvič streljal 
na državnem preglednem tekmovanju in je bil so
liden osmi. 

SI 

TENIS 

Uspešen zaietek 
Ptuiianov 
Poletna teniška sezona se je začela, s tem pa tudi turnirji 
in prvenstva Teniške zveze Slovenije. Teniški klub Ptuj, ki 
domuje v kompleksu Term Ptuj, si je za letošnjo in nas
lednje sezone zastavil visoke cilje na tekmovalnem po
dročju tako v posamični kot ekipni konkurenci. 

Posebej razveseljuje, da je T K Ptuj prvič v več kot 70 letih orga
niziranega igranja tenisa na našem območju uspel sestaviti ekipo, 
ki ima realne možnosti, da poseže v sam vrh slovenskega ekipnega 
članskega ženskega tenisa, in to izključno z domačimi igralkami. 
Ob Ajdi Brtimen in Tjaši Kovač so v ekipi Ptujčanke, ki jih je pre
teklih letih uspešna teniška pot odvedla v večja teniška okolja 
(Tina in Nena Vukasovič ter Urška Jurič). Tudi moška članska 
ekipa se resno pripravlja na nastop v 2. državni ligi. 

v posamični konkurenci mlada državna reprezentantka Ajda 
Brumen po izjemno uspešni zimski - dvoranski sezoni, ko je osvo
jila naslov državne prvakinje do 18 let posamezno in do 16 let v 
dvojicah ter uspešno zastopala Slovenijo na ekipnem evropskem 
dvoranskem prvenstvu na Norveškem, nadaljuje z odličnimi re
zultati, v aprilskih in majskih prazničnih dneh je odigrala tri tur
nirje TZS v članski in kategoriji do 18 let. Na odprtem prvenstvu 
Slovenije za članice v Celju se je uvrstila v finale, kjer jo je prema
gala izkušnejša Tajana Mlakar (TK Bombač LJ). Na OP Domžal 
do 18 let se ji je v polfinalu Nina Joksovič (Galea MB) oddolžila za 
poraz v polfinalu državnega prvenstva. Serijo uspešnih turnirjev 
je Ajda kronala z zmago na OP Kranja do 18 let, ko je v finalu pre
magala reprezentančno kolegico Ines Globočnik (TK Celje) s 6:4, 
3:6 in 6:3. 

Na turnirjih v Domžalah in Kranju sta uspešno nastopala tudi 
Tjaša Kovač in Aleš Adamič, ki sta se uvrstila v 2. krog tekmo
vanj. Še uspešnejši je bil Aleš Adamčič na OP Krškega do 18 let, 
kjer se je uvrstil v polfinale. V drugi krog tega turnirja se je uvrstil 
Goran Džurdževič. 

T K Ptuj tudi letos organizira turnirja TZS. Pretekli vikend so se 
po sistemu Round Robin pomerili najmlajši tekmovalci in tekmo
valke na OP Ptuja do 12 let. Nastopilo je kar 10 nadobudnih 
domačih igralk in igralcev. 

TK 

ZABJAK / 
OTVORITVENI 
TENIŠKI TURNIR 

Oober 
m c e f e l r 

sezone 
v teniškem centru Luka v Žab-

jaku je bil v soboto, 6. maja, otvo
ritveni teniški turnir, ki ga je obi
skalo okrog 150 ljubiteljev teniške 
igre. Za najboljšo uvrstitev se je 
med posamezniki potegovalo 37 
igralcev, zmagal je Črto Gobec - v 
finalu je premagal Grbca z rezul
tatom 6:0. v konkurenci moških 
dvojic je nastopilo 16 parov. V fi
nalni tekmi sta se pomerili dvojici 
Tkalec/Ficko in Nedog/Kocjan. 
Reztiltat je bil 6:4. 

MG 

Med posamezniki je zmagal 
Črto Gobec. 

Foto: Črtomir Gobec 



NASVETI 

Kuharsid nasveti 
Palaiinke 

Palačinke so ena izmed najbolj priljubljenih sladic. Pripravlja
mo j ih iz redko tekočega ali žvrkljanega testa. Testo imenuje
mo žvrkljano zato, ker sestavine med seboj žvrkljamo - prvotno 
z žvrkljo, danes najpogosteje s šibo, da se enakomerno 
povežejo. Izmed vseh vrst testa je žvrkljano testo najhitrejše in 
najenostavnejše za pripravo. Osnovne sestavine tega testa so 
moka, tekočina in jajce. Kot začimbo dodamo še sol in sladkor. 
Od moke uporabimo gladko pšenično moko ali mešanico ostre 
in gladke moke v razmerju 1:1. Več je v žvrkljanem testu za 
palačinke ostre moke, prej so palačinke ob robovih trde ali 
suhe. 

Žvrkljanemu testu vedno doda
mo tudi jajca, da sestavine vežejo 
in hkrati testo rahljajo. Če želimo 
še posebej rahle in penaste 
palačinke, jih pripravimo s sne
gom beljakov. Kot tekočino za 
pripravo palačink najpogosteje 
uporabimo mleko, posamezni re
cepti pa zahtevajo tudi dodatke 
kisle vode, mešanico vina in vode 
za pripravo ocvrtih jabolčnih re
zin in dodatek piva pri cvrenju 
ribjih filejev. Če živila paniramo 
v žvrkljanem testu z dodatkom 
piva, dobijo jedi ime orly. Doda
tek soli uravnava okus, dodatek 
sladkorja prav tako vpliva na 
boljši okus in na lepšo porjave-
lost palačink pri peki. Če je slad
korja v žvrkljanem testu preveč, 
ta vpliva, da pri peki palačink 
močno karamelizira in palačin
kam daje grenak okus. 

Testo za palačinke pripravimo 
tako, da v presejano moko vlije
mo polovico tekočine, dodamo 
cela jajca ali samo rimienjake in 
stepamo s šibo za sneg. Prilijemo 
še ostalo tekočino, dodamo sol in 
sladkor. Žvrkljamo toliko časa, 
da je testo gladko in brez grudic. 
Če pripravljamo testo s snegom. 

ga primešamo na koncu oziroma 
tik, preden testo uporabimo. Da 
so palačinke po peki dovolj tanke, 
ni odvisno samo od gostote pri
pravljenega testa, ampak tudi od 
uporabljene ponve. Ponev naj bo 
ploščata, nizka, z oblogo proti 
prijemanju ali brez nje in v njej 
po možnosti pečemo samo 
palačinke. Po možnost naj bo 
tudi lahka, da z njo lahko 
palačinke vržemo v zrak in 
obrnemo. Jeklene ponve moramo 
pred prvo uporabo zdrgniti s sol
jo in oljem, potem pa jih le 
občasno čistimo z vodo. 

Siu"ovo maslo je idealna 
maščoba za peko palačink, seveda 
pa lahko uporabimo tudi marga
rino, olje in drugo maščobo. Ven
dar zlatorumene in neprimerlji
vega okusa dobimo le palačinke s 
surovim maslom. Stran, na kate
rih jih najprej pečemo, je lepša, 
zato jo pri serviranju obrnemo 
navzgor. Postrežemo jih lahko 
brez vsake priloge in tudi nadeva. 
Primerne pa so tudi za nadevan je 
sladkih in slanih nadevov ter 
podlaga za različne jedi. Sladke 
palačinke potresemo s sladkor
jem v prahu, poškropimo z alko

holom, nadevamo z marmelado, 
čokolado, zavijemo in ponudimo. 
K tako pripravljenim ponudimo 
sadno solato. 

Pri pikantnih palačinkah že tes
to začinimo z nastrganim trdim 
sirom, muškatnim oreščkom, 
ingverjem in podobnimi začim
bami, odvisno od vrste jedi, ter 
izpustimo dodatek sladkorja. Po 
peki jih nadevamo s pol trdim si
rom, skuto, jajčno omleto, 
telečjim priželjcem ali drugim 
nadevom iz drobovine, za naj
zahtevnejše pa jih nadevamo s ka
viarjem s kislo smetano, tuno ali 
škampovimi repki. 

V svetu so znane palačinke, na
devane s kaviarjem, ki jih pri
pravljajo v Franciji, v Italiji jih 
nadevajo s kostanjevim pirejem 
ali kostanjevo moko, močno 
odišavljeno z rumom, v Nemčiji 
so znane palačinke, nadevane z 
jabolčno čežano in jabolčnim 
ponvičnikom, Nizozemci jih pol
nijo z jogurtom ter sirom, v Veli
ki Britaniji pa s sladoledom in 
bananami ter jih prelijejo s kara-
melnim sirupom. 

Bretonske palačinke naredimo 
tako, da pripravimo testo za 
palačinke iz pol pšenične in pol 
ajdove moke, jajc, mleka, 2 žlic 
staljenega masla ali margarine in 
jih začinimo zraven soli in slad
korja še z mletim cimetom. Koli
kor jajc vzamemo, toliko staljene
ga masla potrebujemo. Spečemo 
tanke palačinke. Posebej karame-
liziramo rjavi sladkor, ga zalije-
mo z malo ruma in s pripravljeno 
mešanico premažemo vsako 
palačinko. Palačinke preložimo 

na četrtino in vroče 
ponudimo. 

Nada Pignar, 
PROFESORICA 

KUHARSTVA 

Kivodajalci 
4. MAJ - Franc Jurgec, Volkmerjeva 9, Ruj, Srečko 
Roškar, Biš 53, Ljudmila Lukman, Partizanska 9/a, Sre
dišče ob Dravi, Marija Lašič, Slovenska 44, Središpe ob 
Dravi, Davorin Mendaš, Moškanjci 84/a, Anica Curin, 
Slovenska 42, Središče ob Dravi, Marta Hanžič, Obrez 
125/a, Janko Vindiš, Rujska Gora 3, Franc Zajšek, 
Bišečki Vrh 37/a, Drago Smolinger, Gotobova 8, Ptuj, 
Sebastijan Matjašič, Juršinci 13, Janez Mlinaric, Nova 
vas pri Markovcih, Srečko Cmrečnjak, Draženska c. 4, 
Ptuj, Vlado Belšak, Vareja 28/a, Vido Kavarič, Prerad 
50/a, Janko Arnuš, Bukovci 173, Andrej Resman, m. 
Šercerjeve brigade, Ruj, Brigita Draškovič, Cankarjeva 
ul. 2, Ptuj, Boris Blažek, Keleminova 16, Maribor, Janez 
Veselic, Moškanjci 90/b, Janez Kiseljak, Gerečja vas 
112, Anita Slana, Stojnci 102, Jožef Ršek, Naraplje 
33/a, Stanislav Korpar, Žabjak 24, Janez Trofenik, Ljuto-
rnerska 22, Ormož, Anica Kmetec, Ciri<ovce 1/c, Mirko 
Šoštarič, Sodinci 5/a, Danijel Mlakar, Slovenski trg 3, 
Ruj, Milan Belšak, Kajuhova 11, Kidričevo, Janez Bom-
bek, Ul. Nikole Tsla 21, Kidričevo, Jožica Kos, Črmlja 11, 

Branko Sitar, Kungota 158, Miran Kozoderc, Podlože 3, 
Matija Kouter, Župečja vas 1/g, Zoran Bilič, Ul. 25. maja 
3, Ptuj, Leon Pišek, Hotinjska cesta 75, Hoče, Franc 
Čagran, Žamenci 6, Natalija Bauman, Lovrenc na Drav
skem polju 2, Marjan Križanec, Lovrenc na Dravskem 
polju 9, Edvard Pušnik, Zg. Hajdina 45, Miran Cafuta, 
Cučkova 13, Ruj, Dari(o Emeršič, Tovarniška c. 4, Ki
dričevo, Stane Trstenjak, Ul. B. Kraigherja 18, Kidričevo, 
Jože Kostanjevec, Oraženci 26/a, Janez Muhič, Zi-
danškova 26, Ptuj, Adolf Brgiez, Mariborska 57, Ruj, 
Branimir Avguštin, Stopno 14/a, Franc Majcen, Podlože 
40, Metka Kouter, Jupečja vas 1/g, Roman Lampret, 
Apače 271, Milan Čuček, Poljska c. 3, Ruj, Anita Kme
tec, Ciri(ovce 1/c, Jožef Vrtič, Zabovci 74, Jure Novak, 
Cirkovce 22, Joče Volgemut, Rjavci 20, Anton Habjanič, 
Starše 73, Bogomir Bmmen, Cigtence 59, Albin Filipič, 
Gajzerjeva 20, Ruj, Roman Karo. Dravska 6, Ptuj, Jože 
Vidovič, Lancova vas 53/a, Drago Furek, Hajdoše 39, 
Jože Kozel, Rimska pl. 10, Ruj, Milan Farazin, UL B. 
Greifov 12, Maribor, Matjaž Pišotek, Leskovec 25, Šte
fan Durkin, Žmavčeva 4/a, Maribor. 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC 
KUN. PSIH. / K A K O O B V A R U J E M O D U Š E V N O 
ZDRAVJE . - 277. NAD 

Zairofi, druiinu in 
duševno zdntvje 

139, nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakona in družine -
na splošno -67. nad. 
Analiza prenosa ali 
transfera - 5. nad. 

3. Razlagi. Ta tehnični korak 
loči analitske metode od vseh 
drugih oblik psihoterapije. Raz
laga ali interpretacija prenosa 
oz. transfera je odločilni korak, 
osrednje terapevtsko orodje 
analitskih tehnik. Prikaz in 
razčiščevanje sta bila le pripra
va na razlago. 

V psihoanalitskem jeziku po
meni razlagati narediti podza
vestne pojave znova zavestne. 
Razlaga prenosa je torej v tem, 
da ra^r i jemo podzavestne vire, 
namene in odnose dane preno
sne reakcije kot rezultat njene 
zgodovinske pogojenosti. Pri 
tem ravnamo na dva načina: 

- zasledujemo čustva, fanta-

in stališča 
Ce želimo odkriti podzavestni 

vir prenosnih reakcij, je včasih 
najbolje iti po poti preiskovanja 
pripadajočih čustev, fantazij in 
stališč. To storimo vedno, kadar 
smo pri razčiščevanju uporabili 
metodo "ukvarjanja z int.imnimi 
podrobnostmi". Postopek je v 
praksi tak, da Člane skupine 
povprašamo: "Kje ste že imeli ta 
občutek?", "Morda ste že kdaj v 
življenju čutili kaj podobne
ga?", "Kje ste že imeli lak 
občutek nemoči?", "Kje ste že 
bili v svojem življenju tako 
ponižani?", "Kaj vam pride na 
misel, če se prepustite svojim 
mislim in spominom glede tega 
občutka?" 

- odkrivanje prehodnih pre
nosnih figur 

Če smo pri razčiščevanju raz
krivali povzročitelja prenosne 
reakcije v sedanjosti, skušamo 
pri razlagi odkriti, komu so bile 
te reakcije nekoč namenjene. Iz 

tega vzroka zakonca npr. 
vprašamo: "Do koga ste v prete
klosti tako čutili?", "Na koga iz 
preteklosti vas zakonec spomin
ja?", "Ali vas j e že pri kom dru
gem podobno vedenje spravilo v 
bes?" 

4. Predelava 
Nobena razlaga ne zadostuje 

za vse večne čase, pač pa jo je 
potrebno večkrat ponoviti. Po
javijo se delni vpogledi in člani 
skupine šele postopoma prido
bivajo sposobnost generalizaci
je (posplošitve). Predelava torej 
pomeni, da člani skupine prido
bijo vse večje razumevanje svoj
ih prenosnih reakcij, ki se seve
da v življenju ne omejujo z ^ l j 
na terapevta in člane skupine, 
pač pa se pojavijo ob vrsti drugi 
oseb in situacij. 

Naslednjič pa še o nekaterih 
problemih analize prenosa. 

mag. Bojan Sinko 

Dopolnilo 
v prejšnji številki Tednika je pri sestavku Bojana Grobovška, univ. dipl. ing., svetovalca v energetski 

svetovalni pisarni v Ptuju, z naslovom Prezračevanje z izkoriščanjem odpadne toplote zraka pomotoma izpadla 
skica. Objavljamo jo danes. 

PIŠE: I N G . MIRAN GLUŠIČ / ^ V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU 

CVefoči vrt muii žeja 
Letošnji ledeni možje ne zapuščajo zmrzlega, pač pa ovenelo vrtno rast
linje. Hudo sušo napoveduje tudi stoletna pratika, a po vremenskem pre
govoru: "Če Pankraca (eden od ledenih mož, ki goduje 12. maja) sonce 
peče, sladko vince v klet priteče," še vendarle ni potreben obup. Vreme 
bo, kakršno pač bo, skrben vrtnar pa bo vrtno zemljo obdeloval in rastlin

je negoval tako, da bodo izgube talne vlage čim manjše. 

v SADNEM VRTU je po cvetenju, ko se prične j 
zavezovati mladi plodovi, v sadnem drevesu veliko; 
življenjskih sprememb, ko mora rastlina zbrati moč; 
za rast in razvoj vseh svojih organov ter prehranje-; 
vati plod, iz katerega se bo razvilo seme za' 
obdržanje vrste. V tem obdobju pa se najpogosteje; 
pokaže, da drevesa te moči ne zmorejo in pričnoj 
odmirati. Letošnje majsko odmiranje sadnih drevesi 
je številnejše, kot je to bilo minula leta, vzroke za ta' 
pojav pa je mogoče najti v motnjah, ki so sadne, 
rastline krnile že nekaj let pa vse do začetka^ 
letošnje vegetacije. Vzroki so lahko v podhranjenos-" 
ti rastline, neugodnih talnih in podnebnih razmerah,] 
pomanjkanju vlage, zimski pozebi, poškodbah ko-j 
renin ali posledicah rastlinskih bolezni in škodljiv-i 
cev, ki so ogrožala drevo, in podobno. Ko je drevo j 
pričelo nenadoma veneti, še nerazvito listje rjaveti,-
se sušiti in odpadati, ko se prično še nezavezani; 
cvetovi sušiti in odpadati, vse to so znaki, da drevo j 
odmira in da mu ni več pomoči. Odmirajoče drevo' 

izkrčimo, pri čemer pa je potrebno ugotoviti vzroke. 
Od talnih glodalcev objedene korenine so poziv 
sadjarju, da vloži vse napore in izkušnje za iz
trebljanje talnih glodalcev ali drugih škodljivcev, če 
pa ugotovimo vzroke odmiranja dreves zaradi gli
vičnih ali bakterijskih bolezni korenin, v nobenem 
primeru na isto mesto ne posadimo botanično ena
ke sadne vrste, dokler območja širšega drevesnega 
kolobarja ne razkužimo oziroma ne odpravimo virov 
za ponovno okužbo. Po krčenju obolelega drevesa 
dosledno poberemo korenine do najdrobnejših in 
jih zažgemo, tla pa pustimo nekaj let počivati, pose
jana z deteljo. Takojšnjo nadomestno sajenje bi 
lahko opravili le v primeru, če bi okuženo zemljo v 
širšem drevesnem kolobarju zamenjali z deviško 
prstjo, v kateri vsaj daljšo dobo nekaj let ni rastlo 
sadno drevo. 

Za majniško odmiranje sadnih dreves, kar je letos 
pogost pojav, ne pomaga niti pomlajevanje dreve
sne krošnje niti gnojenje z lahko topnimi talnimi ali 

listnimi gnojili, ker pride v prehrani drevesa do pre-
nasičenosti, v teh razmerah pa drevo še hitreje pod
leže. 

Dosedanji suši v nobenem primeru ne bi mogli 
pripisovati vzrokov za majniško odmiranje sadnega 
drevja, ker so korenine dreves v globini, kjer še ni 
pomanjkanja talne vlage, smo pa seveda pozorni, 
da zagotovimo vlago v minuli sezoni posajenim 
sadnim drevescem, ki jih redno zalivamo. 
V OKRASNEM VRTU gojimo najrazličnejše vrste 

okrasnih rastlin, ki so si tako kot po negi in rastnih 
potrebah različne tudi po občutljivosti na rastlinske 
bolezni in škodljivce. Uporaba kemičnih pripravkov 
za varstvo okrasnih rastlin pred boleznimi in 
škodljivci v mešanih nasadih večinoma ne pride v 
poštev, ker mnoge rastline ne prinašajo vseh sred
stev ter cveto v različnih obdobjih, s čimer bi 
ogrožali čebele in podobno. Pri odbiri in zasaditvi 
okrasnega rastlinja ne pozabimo na takšne rastline, 
ki bodo poleg okrasnih imele tudi takšne lastnosti, 
da bodo s svojo prisotnostjo zaradi svojstvenega 
vonja odvračale mnoge škodljivce. Med takšnimi je 
sivka, ki s svojim vonjem odvrača uši. Preden se 
rastlinski škodljivci razmnože v obsegu, ko že 
ogrožajo obstoj nekaterih vrst okrasnih rastlin v vrtu, 
kot so na primer listne uši, je koristno uporabljati 
doma pripravljene zeliščne izvlečke z visoko vredni
mi snovmi za prehrano rastlin, ki jih hkrati varujejo 
tudi pred boleznimi in škodljivci. Uporabljamo jih v 
obliki zeliščne gnojnice, prevrelke, brozge ali čajev. 
v ZELENJAVNEM VRTU sredi maja sejemo in 

sadimo gomoljčnice in korenovke za jesensko rabo 
v svežem presnem stanju in za konzerviranje. V tem 
času v topla in primerno vlažna tla posejano seme 

naglo vzakli, kar daje mladi rastlini v začetnem ob
dobju moč za izredno bujno rast. V primeru 
sušnega vremena, kot je letošnji majnik, vrtno gredi
co dan ali dva pred sajenjem krompirja ali setvijo 
korenja, peteršilja, rdeče pese, redkve in drugega 
obilno zalijemo in tik pred setvijo vrhnjo plast zemlje 
plitvo zrahljamo, da preprečimo zaskorjenost, ki je 
nastala ob zalivanju. Po setvi posevek pokrijemo z 
muljčem ali vlaknasto folijo, da s prekrivali pre
prečimo naglo izhlapevanje talne vlage, da 
zmanjšamo toplotne razlike med dnevnimi in 
nočnimi temperturami in ustvarimo ugodnejše po
goje za razvoj drobnoživk v tleh. V tem sušnem ob
dobju, ko je potrebno vrtno rastlinje zalivati, opravi
mo to skrajno skrbno, da ne škodujemo rastlinam, 
da ne kvarimo talnega zloga in da ravnamo gospo
darno z vodo. Slabost umetnega dežja je, da vodni 
curki in kaplje pod pritiskom naprav kvarijo vrtna tla, 
hladna voda neposredno iz vodovodne napeljave 
pa je za razgrete rastline stres in na njih povzroča 
poškodbe. Najbolje je vrtna tla zaliti, ne da bi pri tem 
rastline omočili. Zalivamo redkeje, toda takrat obil-
neje, po vsakem namakanju pa tla z vrtnim rahljalni-
kom plitvo zrahljamo, da preprečimo talno izhlape
vanje. Oroševanje rastlin opravimo le v jutranjih 
urah s postano vodo, da so temperature rastline, 
ozračja in vode čimbolj izenačene ter da bodo rast
line čim manj mokre, ker se ob mokroti listov na njih 
hitreje širijo rastlinske glivične bolezni. 

PO BIOKOLEDARJU SO V DRUGI POLOVICI M3JA UGODNI 

DNEVI ZA KORENINO OD 12. DO 17., OD 23. DO 25., 27. IN 

30. MAJA, ZA LIST OD 18. DO 20. IN OD 28. DO 30. MAJA, 

ZA CVET 18., 25. IN 26. MAJA TER ZA PLOD OD 20. DO 23. 

IN 31. MAJA. 

Miran Giušič, ing. agr. 



lAMIMIVOSTI, PISMA BKALCEV, ODMEVI 

PREJELI SMO 
Sežigalnica 
Kidričevo 

(Odgovor Mariji Škafar, 
Stmišče, Tednik Ptuj, 5. maj 
2000, stran 11, in Sonji Votolen, 
Kidričevo, Tednik Ptuj, 11. maj 
2000, stran 10) 

Poleg že znanih in večkrat po
jasnjenih dilem okrog projekta 
termične obdelave komunalnih 
odpadkov se v tokratnem pris
pevku avtorica dotika tudi širše 
problematike, zato naj v nadal
jevanju podamo še nekaj poja
snil. 

Najprej je treba ponovno pou
dariti, da je ena od osnovnih na
log Ministrstva za okolje in 
prostor varstvo okolja in s tem 
tudi povezana skrb za zdravo bi
vanje ljudi. To skušamo z dejan
ji ter v okviru pristojnosti in 
možnosti z ukrepi tudi dokaza
ti. Vendar se žal to v javnosti hi
tro pozablja ali pa skuša prika
zati in interpretirati drugače. 
Tudi v prihodnje bomo s takimi 
stališči in osnovnimi usmeritva
mi nadaljevali. Tako je tudi 
podpora posameznim projek
tom (ne le v zvezi z ravnanjem z 
odpadki) s strani ministrstva 
pogojena predvsem s celovitega 
preprečevanja in zmanjševanja 
onesnaževanja okolja kot celote 
z vsemi sestavnimi deli: voda, 
zrak tla. 

Z vidika celovitosti okolja se 
še kako dobro zavedamo proble
matike podtalnice Dravskega 
polja. V okviru drugih projek
tov je ta tematika tudi ena tistih, 
ki smo ji in ji bomo še naprej 
nedvomno namenjali veliko po
zornost. Dejstvo je, da podtalni
ca Dravskega polja izgublja na 
svoji kakovosti. Poglavitni viri 
onesnaženja so znani. V primer
javi z njimi odlagališče rdečega 
blata nima pomembnega mesta 
oziroma doslej ni bilo dokaza
no, da to odlagališče bistveno 
prispeva k onesnaženju te pod
talnice. Dimenzija in zahtev
nost tega problema sta preob
sežni, da bi o njem natančneje 
govorili na tem mestu in se od
daljili od osnovne teme. Je pa ta 
element okolja enakovredno 
obravnavan z ostalimi v pred
metnem projektu ravnanja z od
padki. Posebna pozornost mu 
bo namenjena tudi v obveznem 

dokumentu Presoja vplivov na 
okolje. 

Glede investicijskih stroškov 
in primerjave z objekti v tujini 
pa naslednje. Pri tovrstnih ob
jektih je v prvi vrsti treba ugoto
viti prvotno namenskost objek
tov. V tujini (predvsem v EU) 
jih je bilo veliko po osnovni 
funkciji "klasičnih" energetskih 
in industrijskih objektov, ki so s 
prilagoditvami in dograjevan
jem prevzeli nove ali dodatne 
funkcije. Med temi funkcijami 
zasledimo tudi termično obde
lavo odpadkov. Tako kot so 
prvotne funkcije teh objektov 
lahko zelo različne, so tudi in
vesticije v spremembo teh lahko 
različne ali pa se celo multiplici-
rajo. Pri primerjavi investicij
skih stroškov takih in podobnih 
objektov pa je poleg ostalih ele
mentov treba upoštevati tudi 
naslednje: 

- Z racionalizacijo inženiringa 
pri izvedbi objekta je možno 
pričakovati znatne prihranke v 
primerjavi s kupovanjem objek
ta in tehnologije v "paketu". 

- Cena zemljišč je lahko že v 
izhodišču pomemben element, 
ki ima znatne učinke v skup
nem seštevku stroškov (stroški 
zemljišč v primeru Kidričevega 
niso primerljivi z drugimi v tu
jini). 

- Treba je upoštevati objektiv
na dejstva lokalnih pogojev in 
ekonomskih kazalcev. (Ocenju
je se, da je možno objekt v kon
strukcijskem pomenu - zaradi 
povprečnih plač, cen gradbene
ga materiala, cen prevozov itd. -
pri nas graditi ceneje kot v 
večini razvitih držav). 

- Izgradnja potrebne spremlja
joče infrastrukture (energetska 
infrastruktura, komunalna in
frastruktura, prometna infra
struktura) je običajno velika in
vesticijska postavka, lahko pa je 
celo prevladujoča. (Lokacija Ki
dričevo je z velikim delom te in
frastrukture že opremljena.) 

Že samo posamezni zgoraj 
našteti elementi so lahko prev
ladujoči v strukturi investicij
skih stroškov, s hkratnim 
upoštevanjem teh in še morebit
nih drugih pa se razlike lahko še 
stopnjujejo. Zato je navajanje 
zgolj absolutnih denarnih zne
skov brez ustreznih vsebinskih 
opredelitev lahko zavajajoče. 

V povezavi s projektom ter
mične obdelave odpadkov v Ki
dričevem pa se pojavlja tudi ve
liko vprašanj in dilem o emisij
skih standardih. Pohvalno je, da 
se tudi krajani Kidričevega in z 
njimi ga. Marija Škafar zavedajo 
tega problema in zelo pozorno 
spremljajo tudi zakonodajo na 
tem področju. Žal je najnovejša 
zakonodaja s tega področja 
sprožila dodatna ugibanja, ne
gotovost in nemir. Ker proble
matika v splošnem in vsebina 
predpisov kljub večkratnim 
obrazložitvam in pojasnilom še 
vedni nista razumljena v zadost
ni meri, v nadaljevaju Mi
nistrstvo za okolje in prostor 
ponovno podaja dodatna poja
snila. 

Ena izmed temeljnih nalog 
Ministrstva za okolje in prostor 
na področju ravnanja z odpadki 
je tudi izvajanje prilagajanja slo
venske zakonodaje evropski. 
Gre za proces sprejemanja 
predvsem podzakonskih aktov. 
Ob tem veljani dokumenti , kot 
so Nacionalni program varstva 
okolja. Strateške usmeritve RS 
na področju ravnanja z odpadki 
in drugi, predstavljajo eno iz
med pomembnejših izhodišč za 
sprejem večjega števila predpi
sov. 

Slovenija je morala na podlagi 
Evropskega sporazuma. Držav
nega sporazuma za prevzem 
pravnega reda EU in zavez iz 
Pogajalskih izhodišč v svoj 
pravni red po začrtanem urniku 
prenesti veljavno zakonodajo 
EU. Tako je Ministrstvo za ok
olje in prostor preprosto moralo 
upoštevati pri pripravi predpi
sov v zvezi z emisijami iz 
sežigalnic veljavne evropske di
rektive. Ker slovenska uredba, 
ki je bila v veljavi, do uskladitve 
vsebinsko ni bila usklajena z di
rektivami EU, jo je bilo treba 
popraviti oziroma sprejeti nove 
uredbe. Pri tem pa je navidezno 
prišlo do nesmiselnega 
zniževanja emisijskih stand
ardov. Tehnično normativni 
del, ki ureja emisije pri sežigu 
komunalnih odpadkov, je nam
reč t renutno po evropski direk
tivi (in tako začasno tudi v Slo
veniji) manj strog, kot je bil slo
venski pred uskladitvijo. Naj še 
enkrat poudarimo, da je razlog v 
vsebinskih določbah in ne 
tehnično normativnih. Ob tem 

se razumljivo pojavljajo dvomi, 
da so z novimi predpisi podani 
pogoji za gradnjo okoljsko ne
primernih in nesprejemljivih 
objektov in naprav za termično 
obdelavo odpadkov v Sloveniji. 
Da to ni tako, govori vrsta argu
mentov, med katerimi najpo
membnejše navajamo in po
jasnjujemo v nadaljevanju. 

Prvi je ta, da bo že v naslednjih 
nekaj mesecih v EU predvido
ma stopila v veljavo nova direk
tiva, ki bo na tem področju za
menjala sedaj veljavne tri direk
tive. Z vidika komunalnih od
padkov bo bistveno stožja oziro
ma se bo po tehničnih pogojih 
in emisijskih standardih ize
načila z nevarnimi odpadki. Mi
nistrstvo za okolje in prostor bo 
direktivo smiselno preneslo v 
našo zakonodajo po uveljavitvi 
direktive v EU. (Praktično bo to 
pomenilo v določbah o emisijah 
vrnitev na standarde, ki so bili v 
Sloveniji v veljavi od leta 1994 
do sprejetja najnovejših v 
letošnjem letu). Drugi argu
ment je ta, da je v tako kratkem 

času ni mogoče zgraditi takega 
objekta, obstoječih pa pri nas ni. 
Tud i pod hipotetično predpos
tavko, da bi tak objekt obstajal, 
v njem komunalnih odpadkov 
ne bi smeli sežigati, ker je prak
tično nemogoče zagotoviti osta
le predpogoje za delovanje, med 
katerimi so najpomembnejša 
določila o vrstah odpadkov, ki 
se smejo procesirati v takih ob
jektih. Takih pogojev pa tudi s 
stanjem najmodernejše tehnike 
še manj pa z obstoječim 
načinom zbiranja komunalnih 
odpadkov ni mogoče zagotoviti. 
Tretji argument, verjetno naj
pomembnejši, pa je ta, da se v 
Sloveniji pri načrtovanju 
(kakršnih koli) objektov in na
prav upošteva direktiva EU o 
Celovitem preprečevanju in 
nadzorovanju onesnaženja 
(IPPC direktiva). Cilj izvajanja 
direktive je celovit pristop k 
nadzorovanju in preprečevanju 
onesnaževanja emisij v zrak, 
vode in tla z namenom dosegan
ja visoke stopnje varovanja 
okolja kot celote. Pomembna 

določila te direktive so o načrto
vanju uporabe najboljših razpo
ložljivih postopkov. Tem 
določilom morajo zadostiti tudi 
tehnike termične obdelave od
padkov. Pri načrtovanju objek
tov in naprav vključno z objekti 
in napravami za ravnanje z od
padki se zahtevajo in upoštevajo 
najstrožje mere in ukrepi, ki se 
bodo upoštevali tudi v pri
hodnje, pa ne samo zaradi IPPC 
direktive, temveč v prvi vrsti za
radi osnovnih nalog Ministrstva 
za okolje in prostor. 

Najstrožja merila in ukrepi se 
upoštevajo tudi pri projektu ter
mične obdelave komunalnih 
odpadkov v Kidričevem že od 
samega začetka in se bodo tudi v 
naprej. 

Navedbe gospe Sonje Votolen, 
kot so: "Slovenija sprejema kri
minalne pogoje zoper človeka" 
in podobne so torej, milo 
rečeno, pretirane, predvsem pa 
nepotrebne. 

dr. Jani Zore, 
svetovalec vlade Ministrstvo 
za okolje in prostor 

PIŠE: MIRKO KOSTANJEVEC - PRIKAZ SODBE 
EVROPSKEGA SODIŠČA 

Prepoiasno r e š e v o n / e 

sodnih zadev bi lahko 
Sloveniio drago stalo 
Evropsko sodišče za človekove pravice v Strasbourgu (v nadal
jevanju bom uporabljal le besedi Evropsko sodišče) je s sodbo 
z dne 1 8 . 1 . 2 0 0 0 naloži lo Sloveniji, da mora plačati Ljubu Ma-
jariču 300 tisoč tolarjev odškodnine, ker je bil kazenski posto
pek proti njemu razvlečen na štiri leta in pet mesecev in so mu 
zaradi tega bile kršene človekove pravice. Trajanje sodnega 
postopka je Evropsko sodišče računalo od slovenske ratifika
cije konvencije dalje. 

A. 

Kaj s o č l o v e k o v e p r a v i c e 
i n t e m e l j n e s v o b o š č i n e 

To so tiste osebne nepre-
moženjske pravice, ki pripadajo 
neki osebi. Samo ta oseba jih 
lahko uveljavlja in njej se ne 
morejo odvzeti. 

Takšne pravice so zapisane v 
ustavah sodobnih držav, tako 
tudi v ustavi Republike Sloveni
je (Ur.l. RS št. 33/91), in to v čl. 
14-65. Navajam le nekatere: 
pravica do enakosti pred zako
nom, do nedotakljivosti člove
kovega življenja, do svobodnega 
gibanja, do svobode izražanja, 
da zbiranja in združevanja, do 
volilne pravice ... Zelo važna pa 
je tudi pravica do sodnega varst
va, ki je zapisana v 23. členu slo
venske ustave in ki se glasi: 
"Vsakdo ima pravico, da o nje
govih pravicah in dolžnostih ter 
o obtožbah proti njenemu brez 
nepotrebnega odlašanja odloča 
neodvisno, nepristransko in z 
zakonom ustanovljeno sodišče. 
Sodi mu lahko samo sodnik, ki 
je izbran po pravilih, vnaprej 
določenih z zakonom in s sod
nim redom." 

Določbe o uresničevanju in 
omejevanju teh pravic vsebuje 
15. člen slovenske ustave. 

Človekove pravice in temeljne 
svoboščine (v nadaljevanju bom 
uporabljal le besedi človekove 
pravice) pa ne ščiti le domače 
pravo, temveč tudi evropsko, o 
katerem bom sedaj pisal. 

E v r o p s k a k o n v e n c i j a o 
v a r s t v u č l o v e k o v i h prav ic 
i n t e m e l j n i h s v o b o š č i n 

(V nadaljevanju sestavka bom 
namesto Evropska konvencija o 

varstvu človekovih pravic in te
meljnih svoboščin uporabljal le 
besedo konvencija.) 

Na podlagi pogodbe, imenova
ne Splošna deklaracija o člove
kovih pravicah, sklenjene med 
članicami Organizacije 
združenih narodov (OZN) leta 
1948, so nekatere evropske 
države leta 1950 podpisale po
godbo in jo poimenovale kon
vencija. Z njo naj bi omogočile 
mednarodno pravno zaščito te
meljnih človekovih pravic, ki so 
naštete v prvotnem besedilu 
konvencije, in z njo povezanimi 
naknadnimi pogodbami - proto
koli. 

Rat i f ikac i ja k o n v e n c i j e i n 
p r o t o k o l o v 

Na seji dne 31. V. 1994 je slo
venski državni zbor sprejel oz. 
potrdil (ratificiral) konvencijo 
in protokole, kar je objavljeno v 
Uradnem listu RS št. 33 z dne 
13. januarja 1994. 

P o s l e d i c e ra t i f i c i ran ih 
m e d n a r o d n i h p o g o d b n a 
n a š e m p r a v n e m r e d u 

V 153. členu slovenske ustave 
je med drugim določeno, da mo
rajo biti naši zakoni tudi v skla
du z ratificiranimi mednarodni
mi pogodbami, o čemer v pri
meru spora odloča ustavno 
sodišče (glej 16. člen ustave). V 
3. členu Zakona o sodiščih 
(Ur.L. RS št. 19/94) je med dru
gim tudi določeno, da je sodnik 
pri opravljanju svoje funkcije v 
skladu z ustavo vezan tudi na 
ratificirano in objavljeno med
narodno pogodbo. 

Nekaj določb, ki jih vsebuje 
konvencija 

1. Č l o v e k o v e p r a v i c e 

V omenjeni konvenciji zapisa
ne človekove pravice so nekate
re enake oz. podobne, nekatere 
pa različne v primerjavi z v slo
venski ustavi zapisanimi člove
kovimi pravicami. Glede na na
men mojega članka je potrebno 
predstaviti prvi stavek 6. člena 
konvencije, ki se glasi: 

"Vsakdo ima pravico, da o nje
govih civilnih pravicah in ob
veznostih ali kakršnihkoli ka
zenskih obtožbah zoper njega 
pravično in javno ter v razum
nem roku odloči nepristransko, 
z zakonom ustanovljeno 
sodišče." 

2. U p o r a b a p r a v n i h 
s r e d s t e v 

Člen 13 konvencije se glasi: 
"Vsakdo, čigar pravice in svo

boščine, zajamčene s to konven
cijo, so kršene, ima pravico do 
učinkovitih pravnih sredstev 
pred domačimi oblastmi in to 
tudi, če je kršitev storila uradna 
oseba pri opravljanju uradne 
dolžnosti." 

3 . E v r o p s k o s o d i š č e z a 
č l o v e k o v e p r a v i c e 

Za zagotovitev spoštovanja ob
veznosti, ki so jih sprejele viso
ke pogodbenice s to konvencijo 
in njenimi protokoli, se ustano
vi Evropsko sodišče z človekove 
pravice (v nadaljevanju imeno
vano Sodišče). Sodišče bo stalno 
(glej 19. člen protokola št. 11). 

4. P o s a m e z n e z a h t e v e z a 
o b r a v n a v o 

Evropsko sodišče lahko sprej
me zahtevo za obravnavo od ka
terekoli osebe, nevladne organi
zacije ali skupine posamezni
kov, ki zatrjujejo, da so žrtve 
kršitev pravic, priznanih s kon
vencijo in njenimi protokoli, s 
strani katere koli visoke pogod
benice. Visoke pogodbenice se 
zavezujejo, da na noben način 
ne bodo ovirale dejanskega izva
janja te pravice (glej 34. čl. pro
tokola št. 11). 

Nadaljevanje prihodnjič 

PREJELI SMO 
Podpiramo krajane 
Vurberka v boju 
proti deponiji 

Smo Kul turno društvo Vur
berk. Skrbimo za kul turna in 
druga dogajanja v kraju. Prireja
mo kulturne in druge priredit
ve. V ustanavljanju je dramska 
sekcija, ki je bila v kraju zelo 
dolgo najuspešnejša s poletnimi 
predstavami na grajskem dvo
rišču in v domu krajanov, pev
ski zbor, strelska sekcija, likov
na sekcija in likovne kolonije, 
za katere želimo, da postanejo 
tradicionalne - letos v maju bo 
potekala že druga pod naslov
om: Neokrnjena podoba Vur
berka. Podpiramo krajane 
Krčevine pri Vurbergu, Vurber
ka, Grajenščaka in Crete, ki na
sprotujejo izgradnji Centra za 
ravnanje z odpadki v Krčevini 
pri Vurbergu, saj ne želimo, da 
bi bil drugo leto na tretji likovni 
koloniji glavni motiv umetni
kom center za ravnanje z odpad
ki. 

Občina Ptuj je predvideno lo
kacijo izbrala na podlagi največ 
zbranih pozitivnih točk med 4 
možnimi lokacijami. Občinski 
predstavniki zavajajo javnost z 
izjavami, da najbližji prebivalci 
predvidene lokacije ne naspro
tujejo izgradnji omenjenega 
Centra, čeprav so vsi odločno 

proti, kar so izrazili tudi s pod
pisom peticije proti izgradnji 
centra za ravnanje z odpadki na 
predvideni lokaciji. Za soglasje 
ponujajo najbližjim denarna 
sredstva, trdijo, da je projekt 
ekološko neoporočen in ne bi 
nikogar ogrožal. Prepričati nas 
hočejo, da ljudje nimamo nobe
ne pravice pri izbiri lokacij za 
deponije komunalnih odpadkov 
in odloačnju za ali proti. 

Lokacija predvidenega centra 
za ravnanje z odpadki v Krčevi
ni pri Vurbergu se nahaja na 
obsežnem vodozbirnem 
območju. Iz teh izvirov se napa
ja potok Grajena. Že stari 
Rimljani so iz njih oskrbovali 
Ptuj s svežo vodo. Lokacija je 
poraščena z gozdom, ki je nekoč 
veljal za vzor gozdnega gospo
darjenja in spada v širši grajski 
kompleks. Že od nekdaj je služil 
za gojitev drevesnih vrst, še 
zlasti dragocene udomačene ka
nadske smreke duglazije, ki je 
njegov največji okras. V njem 
sta tudi gojitveno lovišče raz
novrstne divjadi in mirna cona 
za ptice. Prav ta gozdni kom
pleks pogojuje izjemne klimat
ske razmere, ki jih je po prvi 
svetovni vojni izkoristil ruski 
Rdeči križ in leta 1923 v vur-
berškem gradu uredil sanatorij 
za pljučne bolezni. Do leta 1945 
je bila lastnik posesti, na kateri 
se načrtuje gradnja centra za 
ravnanje z odpadki, družina 
Herberstein in zemljišče je tre

nutno v denacionalizacij skem 
postopku. 

Ne razumemo in ne moremo 
razumeti, na kak način se je naš 
neokrnjeni kraj znašel med lo
kacijami, predvidenimi za 
tovrstno dejavnost. Še bolj ne
doumljiv je izbor kriterijev, ki 
so ga zavihteli na sam vrh prio
ritetne liste. Kakšni so kriteriji, 
ki bi uničili in razvrednotili 
kraj z bogato kulturno in zgodo
vinsko dediščino in naravnimi 
lepotami - ekološko naravnani 
prav gotovo ne! 

Zavedamo se, da so odpadki 
neodložljiv problem. Reševanje 
le-tega na način, ki bi povzročil 
še večjo ekološko katastrofo -
uničenje izjemne in nedotaknje
ne vurberške narave - je nespre
jemljiv, saj se v prvi fazi name
rava unčiti 12 hektarjev gozda, 
kasneje pa še veliko več. Tega 
problema se bo potrebno lotiti 
na drugačen način, s prevzgojo 
ljudi in našega gospodarstva, ki 
ustvarja vse preveč nerazgradlji-
ve embalaže, ki jo potrošniki 
drago plačujemo, kasneje pa je 
tudi nimamo kam odložiti. 
Država bo morala tu storiti prvi 
korak in graditi deponije, ki 
bodo najmanj ogrožale naravo 
in ljudi, ki živijo v neposredni 
bližini - ne s podkupovanjem in 
zavajanjem, da so današnje de
ponije popolnoma zdravju ljudi 
in okolja neškodljive. 

Za Kulturno društvo Vurberk: 
predsednica Milena Pečar 



ZANIMIVOSTI, nePORTAZE 
TRIATLONEC RADOVAN ACIMOVIC 

Rado - slovenski jekleni mož 
s pričetkom lepega vremena so se zunaj pojavili tudi športniki, 
ki svoje aktivnosti - tekmovanja gojijo predvsem v toplih mese
cih, čeprav pozimi ne počivajo, temveč trdo garajo v telovadni
cah, fitnesu, bazenih ... 

Triatlonci pa so zunaj v 
vročem in hladnem. Eden na
jboljših veteranov v Sloveniji 
med triatlonci je Ptujčan Rado-
van Ačimovič, član Triatlon 
kluba Kovinotehna Celje. Vso 
zimo smo ga lahko videli teči ali 
srečali v bazenu, kako je po 
poškodbi (operacija ahilove teti
ve novembra 1999) okreval in se 
vračal v formo, ki je še boljša kot 
v preteklih letih. Tudi letos se 
pripravlja za svetovno 
prvenstvo v triatlonu, imeno
vano Iron man, ki bo na Hava
jih. Seveda pa se bo nanj najprej 
moral kvalificirati. Kvalifikaci
je bodo v začetku julija v 
Nemčiji. Do sedaj se mu je uspe
lo kvalificirati že trikrat, v fi
nalu pa je nastopil le dvakrat, 
saj je lanski nastop na svetovne 

prvenstvu moral odpovedati za
radi poškodbe. Trenu tno je 
zdravje v najboljšem redu, prav 
tako pa fizična in psihična 
pripravljenost. 

Svetovno prvenstvo bo 14. ok
tobra na Havajih, kjer bo nasto
pil v kategoriji veterani II (od 
45 do 49 let). Za 3,8 kilometra 
plavanja, 180 kilometrov na ko
lesu in veliki maraton (42,195 
kilometra) je Rado lani na kvali
fikacijah potreboval devet ur 
štirideset minut in deset se
kund, sedaj pa je prepričan, da 
bo letos še boljši, če ne bo 
kakšnih nepredvidenih oko
liščin. Naučil se je novo tehniko 
plavanja, ki vzame veliko manj 
energije, tudi zelo pozitivno je 
prepričan, pa tudi rezultati, ki 
jih je dosegel letos, kažejo na to. 
Tako ima v načrtu udeležiti se 
nekaj mednarodnih tekmovanj, 
da bo lahko kontroliral svojo 
pripravljenost, saj so tekme na
jboljši pokazatelj. 

Del priprav (predvsem s kole
som) je letos opravil tudi na 
morju, za kar pa je potrebno ve
liko časa. Treningi mu vzamejo 
na teden od 12 do 26 ur. Tako je 
urnik v družini prilagojen 
predvsem njemu. Ob tem pa ne 
pozabi na hvaležnost vodstvu 
šole (Šolski center Ptuj - Elektro 
šola), kjer je zaposlen kot profe
sor športne vzgoje, saj ga pri 
njegovem dejanju popolnoma 
razumejo in podpirajo. 

Radovan Ačimovič pred odho
dom na spomladanske pripra
ve. Foto: Nini 

Priprave na svetovno prven
stvo, ki trajajo vse leto, si finan
cira sam. Potrebne je veliko špo
rtne opreme in predvsem dodat
kov k prehrani , ki so potrebni 
pri tako napornih treningih. Za 
svetovno prvenstvo na Havajih 
pa mu pomagajo tisti, ki imajo 
posluh za šport in vztrajnost in 
so tudi sami uspešni pri svojem 
delu (Talum, Nova KBM Ptuj, 
Nova LB Ptuj , Perutnina Ptuj , 
Gradbeno podjetje Ptuj , Ten-
zor, Izvir, Športni zavod Ptuj , 
Mestna občina Ptuj in še manjši 
donatbrji). 

Radovan Ačimovič je danes 
eden najuspešnejših športnikov 
v svoji kategoriji ne samo v Slo
veniji, temveč tudi v svetu. 
Potrdilo se je, da je eden tistih, v 
katerega je uspešno vlagati. 

Milan Kraint Pavlica 

BLACKPOOL / NOV VELIK USPEH MLADIH SLOVENSKIH 
PLESALCEV 

Si bo par Brenhok - Pekii 
priplesal svetovno prvenstvo? 
Skoraj ne mine teden, da ne 
bi poročali o izrednih plesnih 
uspehih mladega plesalca 
Jerneja Bernholca in njegove 
plesalke Daniele Pekič na ve
likih mednarodnih tekmovan
j ih . 

Sredi aprila sta se udeležila 
tekme, ki jo je organizirala sve
tovna plesna zveza v Švici. Tako 
v s tandardnih kot latinsko-
ameirških plesih sta osvojila 
odlično 4. mesto v konkurenci 
starejših mladincev. Na 
članskem tekmovanju I D S F 
O P E N sta bila 16., v članskem 
team matchu, kjer tekmujejo 
štirje plesni pari (2 standardno 
in 2 latinskoameriško), pa sta za 
Slovenijo osvojila 2. mesto. 

Komaj sta malo "zadihala", že 
ju je čakala pot v Anglijo, kjer 
sta nastopila na dveh na
jmočnejših svetovnih plesnih 
turnirjih. 23. aprila, to je točno 
na dan 6. obletnice prvega Jer-
nejevega tekmovanja, sta stala 
na najvišji stopnički kot zmago
valca v s tandardnih plesih v Bir-
minghamu, v latinskoameriških 
pa sta bila 7. Uspeh, ki sta se ga 
komaj zavedla! 

Časa za veselje pa ni bilo veli
ko, saj ju je že čez dva dni čakal 
nastop na t.i. neuradnem sve
tovnem prvenstvu (daleč na
jmočnejša tekma na svetu nasp
loh). Na svetovnem prvenstvu 
lahko nastopata le po dva na
jboljša para iz vsake države, na 
tej tekmi pa imajo najmočnejše 
svetovne plesne velesile (med 
njimi je tudi Slovenija!) tudi po 
10 izenačenih, vrhunskih ples
nih parov v eni kategoriji. V 
konkurenci več kot 150 na
jboljših mladinskih parov sta 
Daniela in Jerjej ponovno stala 
na stopničkah, tokrat za 
izvrstno 2. mesto v s tandardnih 
plesih. V mladinskem T E A M 
M A T C H U sta bila s slovensko 

Blackpool: Jernej Brenholc in Daniela Pekič druga z desne 

ekipo prav tako 2., v latinsko
ameriških plesih pa sta si priple-
sala 25. mesto med več kot 180 
pari. Naj omenimo, da je prvo 
mesto v vseh zvrsteh praktično 
že oddano za angleške pare, saj 
na tej tekmi sodijo sami 
angleški sodniki, pa tudi podpo
ra gledalcev, ki spodbujajo 
angleške pare, je peklenska, 
tako da 2. mesto pomeni de
jansko enako kot zmaga. 

Sledil je komaj dan zaslužene
ga počitka, že sta se udeležila 
I D S F tekme v Linzu - Austria 
Youth Open. Ponovno sta osvo
jila 2. mesto v standardnih ple
sih plesih v konkurenci do 19 
let. Morda bi lahko celo zmaga
la, če bi bilo ocenjevanje javno, 
kar je na takih tekmah obvezno, 
tu pa iz neznanega razloga ni 
bilo. Sicer pa sta bila z drugim 
mestom izredno zadovljna, saj 
sta bila tokrat za štiri mesta 
boljša od para, s katerim se bori
ta za svetovno prvenstvo. Nasto
pila sta tudi v latinskoameriških 
plesih, vendar je bila utrujenost 
prevelika in sta tekmovanje 
zaključila v četrtfinalu. 

Prejšnji konec tedna sta se 
udeležila skupnih tr idnevnih 
reprezentančnih priprav v 

Ljubljani, kjer sta si nabirala 
dodatne izkušnje v družbi na
jvečjih svetovnih plesnih 
mojstrov, kot sta Andrej Škufca 
in Katarina Venturni . 

V nedeljo, 14. maja, sta tek
movala v Izoli na mednarodnem 
rating turnirju in med sta
rejšimi mladinci zasedla 
odlično 2. mesto v s tandardnih 
plesih, med člani do 34 let pa 
med 40 pari iz 13 držav bila 
odlična deveta v s tandardnih 
plesih na turnirju v okviru 
svtovne plesne zveze IDSF. 

Do decembra, ko bo svetovno 
prvenstvo starejših mladincev v 
Rigi (Ukrajina), ju čaka še na
porna sezona: junija državno 
prvenstvo v kombinaciji 10 ple
sov (standardni in latinskoame-
riški), junija Cervia (Italija), av
gusta tekmovanje v Nemčiji in 
nato doma Urška OPEN. Tako 
ostaja še dovoj časa in priložnos
ti za potrditev kvalitete, a tudi 
za morebitni padec forme. Sicer 
pa je to, kar sta Daniela in Jerjej 
naredila že v prvi sezoni nasto
panja v konkurenci starejših 
mladincev, vredno vsega 
občudovanja in priznanja! 

Ur 

PTUJ / DELO BRODARSKEGA DRUŠTVA RANČA V LETU 2000 

Ptuisko iexen vabi 
s prvim majem se je pričela nova sezona pri brodarskem 
društvu Ranča Ptuj, katere predsednik je Bojan Mis lo \ ič . Do 
šolskih počitnic so vsak konec tedna omogočene aktivnosti na 
vodi - spust motornih in jadralnih čolnov v Dravo in veslanje, v 
času počitnic pa tudi med tednom od 15. ure dalje. Društvo 
omogoča č lanom uporabo društvenih plovil. 

V društvu so tri sekcije: jad
ralna, motonavtična in veslaška. 
Slednja je najaktivnejša, kar se 
kaže tudi po rezultatih mladih 
veslačev. Za vse, ki jih zanima 
veslanje, bodo letos v primeru 
dovolj velikega interesa orga
nizirali šola (tečaj) veslanja. 
Veslaška sekcija omogoča čla
nom tudi izposojo opreme za in
dividualne spuste. Vodja ves
laške sekcije je Habjanič Mar
jan. 

Prav tako bo organizirana tudi 
šola jadranja. Posebej bo začetni 
tečaj jadranja za otroke na 
jadrnicah optimist in jadralni 
vikend na morju. Vodja jadralne 
sekcije je Drago Klobučar. 

Pravkar potekata tečaja za vo
ditelje čolnov. Tečajniki op
ravljajo izpit na Ptuju! Vodja 
motonavtične sekcije je Zvonko 
Črešnik. 

Za vse dejavnosti se lahko 
prijavite po telefonu društva 
0609 630 540 vsako soboto in 
nedeljo. 

P R O G R A M 
T E K M O V A N J Z A 
L E T O 2 0 0 0 

27. maja bo od Starš do Ptuja 
kajak - kanu - raft tekma, na ka
tero so vabljeni vsi, ki imajo 

svoja plovila. Poskrbljeno je za 
varnost in zabavo. Tekma se bo 
pričela v sobota ob 10. uri , prija
ve pred spustom od 8.30 do 9.30 
ure. 

Ostale prireditve: 
rancarija 5. avgusta 
državno prvenstvo v kajaku 

in kanuju 26. in 27. avgusta 
Vsi, ki jih zanimajo aktivnosti 

na Dravi, se lahko ob vikendih 
obrnejo na tel. 0609 630-540, 
med tednom pa na TIC Ptuj 
(062 779-601). 

Mladi tekmovalki Katja in Maja Korošec. Foto Langerholc 



PO NAŠIH KHAJIH 
PTUJ / RAZSTAVA DOBROTE SLOVENSKIH KMETIJ ZAPRLA VRATA 

Evropi moramo dobrote prodati na domaii mizi 
v minori tskem samostanu na Ptuju je bila od 11. do 14. maja 
na ogled 11. razstava Dobrote slovenskih kmetij . 583 slovens
kih kmetij je letos v ocenjevanje predložilo skupaj 828 izdel
kov, od tega j ih je bilo ocenjenih 781. 215 j ih je prejelo zlata, 
202 srebrna in 132 bronasta priznanja, kipce kakovosti pa 20. 
S Ptujskega sta ga prejela Miran in Mateja Reberc iz 
Gorišnice za trikrat zapored osvojeno zlato priznanje za rens
ki rizling. 

Miran Reberc je kot edini razstavljalec s Rujskega prejel kipec 
kakovosti za trikrat zapored osvojeno zlato priznanje za renski 
rizling 

Razstavo Dobrote slovenskih 
kmetij je v odsotnosti ministra za 
kmetijstvo, gozdarstvo in preh
rano Cirila Smrkolja odprl 
predsednik državnega sveta Tone 
Hrovat. Od pokrajin se je na 
letošnji razstavi podrobneje 
predstavilo Podravje, predstavile 
pa so se tudi vse tri kmetijske šole 
v Podravju: Maribor, Svečina in 
Ptuj. Slednja je v času razstave 
pripravila tudi dneve odprtih vrat 
na Grajenščaku. Tudi 11. razstavo 
Dobrote slovenskih kmetij sta 
spremljala bogat kulturni program 
in strokovni del; letos je bil pouda
rek na pravilniku o proizvodnji in 
prometu živil živalskega izbora ter 
promociji in trženju dobrot. 

Največ priznanj na letošnji 
razstavi so prejeli izdelki kmetij iz 
Podravja - 245, druga je celjska re
gija s 128 priznanji, tretja pa novo
meška s 87. Najmanj izdelkov v 
ocenjevanje so letos predložile 
kmetije s Koroške, ki so prispevale 
le olja. 

Razstavo, ki so jo organizirali 
ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano Republike 
Slovenije - Uprava Republike Slo
venije za pospeševanje kmetijstva, 
mestna občina Ptuj in Obdravski 
zavod za veterinarstvo in živinore
jo Ptuj, si je letos ogledalo okrog 
10 tisoč obiskovalcev. 

PRAVILNIK 
OMILILI 

v strokovni temi letošnje razsta
ve Dobrote slovenskih kmetij so se 
12. maja predstavniki kmetijskih 
svetovalnih služb iz Murske Sobo
te, Celja^ Ljutomera, Lendave, 
Mozirja, Šentjurja, Kranja in Ptuja 
ter tudi Varaždina seznanili s spre
membami in dopolnitvami pravil
nika o veterinarsko-sanitarnih po
gojih za proizvodnjo živil živalske
ga izvora ter oddajo v promet za 
javno potrošnjo. Predstavil jih je 
magister Gorazd Urbanija, 
pomočnik direktorja republiške 
vetrinarske uprave. Spremembe 
pravilnika so bile objavljene v 38. 
številki Uradnega lista 10. maja. 

Bile so nujne, ker je bil prvotni 
pravilnik preveč omejevalen, čep
rav je bil napisan z namenom, da 
se zagotovi proizvodnja in promet 
zdravstveno ustreznih živil, varuje 
zdravje potrošnikov in okolje ter 
preprečuje širjenje kužnih bolezni 
in zagotovi ustrezna zaščita živali. 
Posebej je opozoril na 6. člen, ki 
govori o registraciji obratov za 
proizvodnjo živil oziroma o pre
hodnem obdobju, v katerem lahko 
veterinarska uprava Slovenije že 
obstoječim kmetijskim obratom in 
turističnim kmetijam do 25. no
vembra 2002 odobri začasno priz
nanje pogojev in začasno kontrol
no številko do pridobitve predpi
sane dokumentacije, ki pa lahko 
traja največ do 25. 11. 2004. Pri re
gistraciji obratov, ki nastajajo na 
novo, pa je Gorazd Urbanija pripo
ročil vsem, da se držijo upravnega 
postopka. Če je za obrat potrebno 
imeti gradbeno dovoljenje, ga je 
potrebno tudi pridobiti. Izdelki, ki 
so izdelani v kmetijskem obratu, 
se lahko končnemu potrošniku 
prodajajo neposredno na kmetiji 
in na tržnicah, v okviru javne pot
rošnje preko posrednikov pa mo
rajo biti ti izdelki označeni 
skladno s predpisi. Če nosilec de
javnosti kmetijskega obrata proda
ja sveže meso na kmetiji, mora 

imeti urejeno prodajalno skladno s 
predpisi. Letna proizvodnja živil v 
kmetijskem obratu sme doseči na
jveč 5 odstotkov proizvodnje, do
voljene za obrtniške obrate, razen 
v obratih mlečne proizvodnje, ki 
lahko predelajo dnevno največ 600 
litrov mleka. Po novem pa je do
voljena tudi predelava mesa divja
di. Sicer pa bodo morali pridelo
valci na kmetijah skupaj s pos
peševalci na terenu temeljito 
prečesati spremenjeni in dopolnje
ni pravilnik, da bo lahko delo po
tekalo brez nepotrebnih težav. 
Mag. Urbanija jim na posvetu vseh 
sprememb ni znal podrobno 
predstaviti, ker so bile objavljene 
šele dva dni prej. 

Drugi posvet o trženju dobrot in 
razstave je prav tako pokazal, da je 
na tem področju še veliko neuskla
jenosti. Eno je trženje razstave, 
drugo pa dobrot, katerih pridelava 
zakonsko še ni v celoti urejena. 
Dokler tega ne bo, ni pričakovati, 
da se bodo na kmetijah v širšem 
obsegu lotevali te pridelave. 
Kmetje in kmetice si želijo 
predvsem "pametne" zakonodaje, 
da jim, kot je slikovito povedala 
Cvetka Krabonja, ki se ponaša z 
več najvišjimi priznanji z razstave 
Dobrote slovenskih kmetij, za 
peko 10 kg kruha ne bo treba pos
taviti paviljona. Trenutno je tako, 
da so predpisi, ki za to dejavnost že 
veljajo, strožji od evropskih. 

RAZSTAVA ZA 
TRIDESET TISOČ 
OBISKOVALCEV? 

Turistično društvo Ptuj je v so
delovanju s Turistično zvezo Slo
venije ter podjetjem Hosting v letu 
kulinarike in vina v turistični 
ponudbi Slovenije 13. maja kot 
sestavni del projekta Dobrote slo
venskih kmetij organiziralo stro
kovni posvet o trenutnem stanju, 
razvoju in trženju prireditve 
Dobrote slovenskih kmetij. Posvet je 
bil sestavni del aktivnosti Turis
tičnega društva Ptuj ob pričetku 
letošnje turistične sezone. Kot 
posladek teh aktivnosti je bila 3,40 
m dolga štruca mešanega kruha, ki 
je tehtala 22 kg in so jo spekli v 
Ptujskih pekarnah in slaščičar
nah; ta je med obiskovalce razsta
ve razdelila tudi 300 krofov. 

Udeleženci posveta, ki sta jih v 
imenu Turistične zveze Slovenije 
in Turističnega društva Ptuj 
pozdravila Anton Rous in Albin 
Pišek, predsednik organizacijske-

Tudi letos je bilo največ krušnih dobrot - komisija jih je ocenila 293 

ga odbora Peter Pribožič pa jim je 
predstavil koncept prireditve, so 
sicer izmenjali vrsto lepih zamisli 
in idej, kako prireditev še obogati
ti v vsebinskem in organiza
cijskem ter tržen jskem pogledu, da 
bo zanimiva za trideset in več tisoč 
obiskovalcev, ki iščejo pristnost v 
ponudbi, ki jih pa razstava daje, a 
so se morali žal ustaviti pri zako
nodaji, pri zakonu o dopolnilnih 
dejavnosti, ki ga še vedno nima
mo. In dokler ga ne bo, bodo vsa 
prizadevanja za večjo tržnost 
razstave in pridelkov s kmetij za
man. Razprava pa je tudi pokazala, 
da posamezni dejavniki, ki se dos
lej z razstavo niso ukvarjali, v 
bodoče pa bi želeli sodelovati v 
razvoju novega koncepta, ki naj bi 
bil festivalsko sejemsko naravnan, 
njenih ciljev doslej še niso poznali. 
Da mesto ne živi s to razstavo, je 
pokazala tudi udeležba na pogovo
ru: ključni ljudje so manjkali - od 
predstavnikov mestne občine Ptuj 
do gospodarskega interesnega 
združenja Poetovio vivat. Sicer pa 
je razstava Dobrote slovenskih 
kmetij v vseh letih v strokovnem 
pogledu izredno napredovala, je v 
trendu sodobnih turističnih to
kov, napreduje tudi v tržnem 
pogledu, čeprav ne tako hitro, kot 
bi nekateri pričakovali, potrebne 
pa bodo izboljšave v konceptu pri
reditve, pri čemer bo potrebno 
doseči sodelovanje trženjskega 
dela s pripravljavci razstave ter 
vzpostaviti boljše sodelovanje s tu-
ristično-gostinskim delom, ki 
potrebuje nekoga, da jih bo orga
niziral; gostinstvo namreč tega 
samo ni zmožno. 

Zadnji dan, 14. maja, si je razsta
vo ogledal tudi minister za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano Ci
ril Smrkolj. Skupaj z županom 
občine Ptuj Miroslavom Lucijem 
sta najboljšim razstavljavcem po
delila priznanja. To pa je bila tudi 
priložnost za krajši pogovor z 
njim, predvsem o manjkajoči za
konodaji za področje dopolnilnih 
dejavnosti. 

"To ne bo zakon. Kmalu pa bo 
objavljen pravilnik o dopolnilnih 
dejavnosti (po vsej verjetnosti bo 
to uredba), kajti temeljni zakon za 
to uredbo bo zakon o kmetijstvu. 

ki je že v državnozborski proce
duri. Če bo vse po sreči, ga bomo 
do konca junija sprejeli. Na osnovi 
tega zakona bo pripravljena 
uredba, ki bo predpisovala pogoje. 
Drugi del je pravilnik, ki ga mora 
izpolnjevati kmetija, ki prideluje 
proizvode živalskega izbora. Na ta 
pravilnik so imela številna društva 
in združenja vrsto pripomb, ker je 
bil zelo strog, strog pa predvsem 
zaradi zaščite zdravja potrošnikov. 
Pravilnik je, kot je znano že 
doživel spremembe in je bil pred 
kratkim objavljen. Ta do vstopa v 
EU dopušča zmeren nadzor in 
omogoča kmetijam, da se v tem 

obdobju dejavnosti izvajajo ter da 
se v tem obdobju prilagodijo os
trejšim kriterijem, ki pa ne bodo 
ostrejši od evropskih," je o za
konski ureditvi dopolnilnih de
javnosti na kmetijah povedal mi
nister Ciril Smrkolj. 

Ptujska razstava Dobrote slo
venskih kmetij je po prepričanju 
ministra dober pregled o tem, kje 
so naše kmetije pri mesnih, 
mlečnih in drugih izdelkih, stro
kovna ocena komisije pa dobra 
spodbuda za bodoče delo. Kar pa 
zadeva trženje dobrot v Evropi, je 
minister prepričan, da so te 
predvsem v ponudbi na domači 
mizi, skupaj z dobrimi slovenski
mi vini, z urejeno in čudovito kul
turno krajino. "Ravno ta oblika 
trženja je najvišja. To moramo Ev
ropi prodati doma v Sloveniji," je 
še enkrat poudaril minister. 

Prvi vtisi z razstave so ugodni. 
Organizatorje in pripravljalce 
razstave ter zakonodaje na 
področju dopolnilnih dejavnosti 
pa čaka še nekaj dela, prav tako 
tržnike in druge, ki v njej vidijo 
priložnost za večji gospodarski in 
siceršnji turistični učinek. 

MG 

Dobro so tržili tudi na stojnici Srednje tehniške in kmetijske šole 
Ptuj. Fotografije: Črtomir Goznik 

Dobrote so teknile tudi najmlajšim obiskovalcem. 

V nedeljo si je razstavo ogledal tudi minister za kmetijstvo Ciril 
Smrkolj. 



V SOBOTO IN NEDEUO NA HALOSKI VLAK 

»Haloze - pozabljeni 
biser Slovenije« 
Občina Videni je ena tistih haloških občin, kjer je turizem še 
na začetku in lahko ponudi le neokrnjeno naravo ter katero od 
kulturno-etnografskih znamenitosti . Pred kratkim je občina 
dobila lastno strategijo turizma v letih od 2000 do 2004, ki jo je 
pripravil predsednik odbora za turizem Branko Marinič, nje
gova pa je bila tudi pobuda o uresničitvi projektne naloge z za
nimivim naslovom »Haloze - pozabljeni biser Slovenije«. Halo
ze, njeni ljudje in posebnosti ter odličnosti te pokrajine bo 
mogoče bolje spoznati ta konec tedna (20. in 21 . maja), ko bo 
prvič na pot krenil posebni vlak Slovenskih železnic Haloški 
cug. 

V želji po skupnem sodelovan
ju in uresničevanju za zdaj še 
skromnih projektov na po
dročju turizma so se projektu 
pridružile še druge haloške 
občine: Gorišnica, Majšperk, 
Zavrč in Žetale (razen občine 
Podlehnik), župani in predstav
niki omenjenih občin pa bodo 
konec tedna med udeleženci 
haloškega vlaka. Kot je povedal 
župan videmske občine Franc 
Kirbiš, sicer tudi predsednik 
organizacijskega odbora, bodo 
že med potjo od Ptuja do Jesenic 
širšemu krogu Slovenk in Slo
vencev poskušali povedati, kdo 
so Haložani, kaj imajo, kaj zmo
rejo in kakšne cilje so si zastavi
li v turizmu. Na tak način želijo 
Haloze spremeniti iz sinonima 
revščine v boljši in naprednejši 
luči. Za čim boljšo predstavitev 
Haloz in njenih prebivalcev se 
bodo Videmčani potrudili sku
paj s sodelujočimi haloškimi 
občinami, pri gostiteljih v 
Kranjski Gori pa bo priložnosti 
za predstavitev več kot dovolj. 
Glavna želja organizatorjev po
tovanja s posebnim vlakom pa 
je, da bi bil s tem dosežen os
rednji namen projekta: da bi se 
turizem na območju Haloz ven
darle pričel razvijati. 

Uresničevanje haloškega pro
jekta in potovanje s haloškim 
vlakom se letos še posebej dobro 
vklaplja v leto kulinarike in 
vina v Sloveniji, zato ni nakl
jučje, da se projektu pridružuje 
tudi Turistična zveza Slovenije. 

Haloški vlak bo krenil na pot v 
soboto, 20. maja, ob 9. uri z 
železniške postaje Ptuj, prvi 
večji postanek pa bo v Celju, 
kjer organizatorji pripravljajo 
krajši kulturni program in 
srečanje z vodstvom celjske 
občine, nato bo vlak nadaljeval 
pot v slovensko prestolnico. Na 
ljubljanski železniški postaji bo 
prav tako poskrbljeno za pred
stavitev Haloz skozi kulturno-
etnografski program. Ude
ležence vlaka naj bi prišla poz
dravit županja Vika Potočnik 
ter predsednik T Z Slovenije 
Marjan Rožič, posebna delega
cija pa naj bi pismo o nameri 
predala tudi predstavnikom 
državnega zbora. Do Jesenic po
tem ne bo več daleč. S tam
kajšnje železniške postaje se 
bodo vsi udeleženci z avtobusi 
podali v Kranjsko Goro, ki bo 
dva dni gostiteljica haloških 
občin. 

To bo prvo tovrstno srečanje 
Štajercev Haložanov in Go

renjcev v Kranjski Gori, pravi 
Branko Marinič, idejni vodja 
»turističnega« projekta, zato bo 
toliko več priložnosti za 
srečanja, predstavitve, družabne 
prireditve in ne nazadnje tudi 
za primerjavo turizma dveh 
povsem različnih koncev Slove
nije. 

Organizatorji obljubljajo, da 
bodo s haloškim vlakom poto
vali vsi tisti ljudje dobre volje, 
ki imajo kaj pokazati in poveda
ti. Na tem turistično promocij
skem popotovanju ne bo 
manjkalo tudi pravih kmečkih 
dobrot, haloške kapljice in seve
da pristnosti ter gostoljubnosti 
številnih Haložanov. 

Pestri ponudbi vlaka bodo or
ganizatorji dodali še posebno 
razglednico, ki je bila narejena 
prav posebej za ta vlak, pripravi
li so še poseben žig in bilten, v 
katerem bodo na kratko pred
stavljene vse sodelujoče haloške 
občine in gostiteljica - Kranjska 
Gora, v biltenu pa se bodo orga
nizatorji zahvalili vsem, ki so 
jim kakorkoli pomagali pri ure
sničevanju precej dragega pro
jekta. Njegova vrednost je po 
prvih ocenah dobre 4 milijone 
tolarjev, je povedal tudi B. Ma
rinič, zato pa je zanimanje za 
vlak zelo veliko, in tega so orga
nizatorji še posebej veseli. V so
boto se bo na dvodnevno poto
vanje odpravilo več kot 300 pot
nikov. Zjutraj jih bo do ptujske 
železniške postaje pospremila 
kolona starih vozil - oldtimerjev 
in tako bodo po besedah B. Ma-
riniča krenili v soboto zjutraj z 
vzpodbudno mislijo in dobrim 
namenom za napredek turis
tično naravnanih Haloz. 

T. M o h o r k o 

KONICE / PREDSTAVITEV VODOVODNEGA PROJEKTA TREH 
OBČIN 

Priiakuiejo v e č / o p o m o č države 
Državni sekretar za regionalni razvoj Rado Klančar je v petek 
spoznal Haloze z več strani. Najprej sta ga župana občin Žetale 
in Podlehnik popeljala po haloških strminah ter zavitih in oz
kih poteh, doživel je vročino in sušo, zatem pa na Kočicah še 
neurje z grmenjem in strelo ter izdatno točo. Če župani šestih 
haloških občin v predstavitvi težav življenja v tem delu Sloveni
je ne bi bili dovolj prepričljivi, je svoje k "prepričevanju" dodalo 
v r e m e . _ . . _ 

Pogovora v Kočicah so se ude
ležili župani občin Žetale, Pod
lehnik, Videm, Majšperk, 
Gorišnica in Zavrč. Najprej je o 
težavah življenja v Halozah go
voril gostitelj, župan občine 
Žetale Anton Butolen, nato pa 
so župani predstavili problema
tiko območja posamezne 
občine. V široki paleti podatkov 
o težkem življenju v nerazvitih, 
demografsko ogroženih in ob
mejnih Halozah so vsi poudarili 
izvor vseh težav v neurejenih 
cestah in predvsem v po
manjkanju pitne vode. Ta je 
osnova življenju in želenemu 
gospodarsko turističnemu raz
voju Haloz. Tako je žetalski 
župan postregel s podatkom, da 
občanu, ki je investiral v vino-
toč, tega ni uspelo odpreti prav 
zaradi vode. Ljudje v občini so 
si pomagali z lastnimi vodovo
di, inšpekcijski pregled v 
zadnjem primeru pa je pokazal, 
da voda v ceveh ni povsem neo
porečna. 

Država naj torej stori več, da 
bodo Haloze oskrbljene s pi tno 
vodo, je bil poudarek pogovora 
v Kočicah. Gradnja vodovoda v 
Halozah je izredno draga, posel
jenost pa trikrat manjša kot v 
slovenskem povprečju. Ustre
zen delež države bi bil 60 do 70 
odstotkov vrednosti investicije. 
Posamezna gospodinjstva dajejo 

danes za vodovod po šest in več 
tisoč mark, zato pozneje 
zmanjka denarja za gospodarske 
aktivnosti, ki bi ljudem dale 
delo in privabile turiste, vse 
skupaj pa bi prispevalo k ohra
nitvi poseljenosti zelene meje. 
Letošnje sušno obdobje je prob
lem vode še zaostrilo, saj so cis
terne z deževnico že prazne, ga
silci pa komaj zmorejo oskrbo
vati ljudi za najnujnejše potre
be. 

Župan občine Podlehnik Ve-
koslav Fric je državnemu sekre
tarju predstavil vodovodni pro
jekt Gorca - Rodni Vrh - Strajna 
- Kočice s pr imarnim vodom v 
dolžini dobrih 42 kilometrov in 
v predračunski vrednosti 354 
milijonov tolarjev. Bodoči po
rabniki vode bodo s sredstvi so
delovali že v prvi gradbeni fazi, 
v celoti pa bodo morali kriti 
tudi stroške sekundarega 
omrežja. Vodovod bo v največji 
meri oskrboval območje občine 
Podlehnik, nanj pa se bodo 
priključila^ tudi območja občin 
Videm in Žetale. Zato je potreb
no v prvi fazi zagotoviti več 
sredstev in položiti cevi večjega 
premera, da bo dovolj vode tudi 
za del odjemalcev v sosednjih 
občinah. Podlehničani so t rdno 
odločeni, da bodo investicijo 
začeli v letošnjem letu, čeprav 
sosednji občini, predvsem vi-

demska, za letos tega projekta ni 
načrtovala. V skupni investiciji 
odpade na Podlehnik 228 mili
jonov, Videm 77 in na Žetale 47 
milijonov tolarjev. Za izdelavo 
projektne dokumentacije so že 
odšteli 9 milijonov tolarjev, pri
dobljena pa so tudi vsa potrebna 
soglasja. 

Državni sekretar Klančar je 
pohvalil prizadevanja za skupen 
regionalni nastop, ki bo tako v 
državi kot pozneje pri evropskih 
razvojnih skladih zagotovo 
deležen večje pozornosti in iz
datnejših sredstev kot želje in 
načrti posameznih občin. 
Občinam je priporočil kandidi
ranje na bližnjem razpisu sred
stev za regionalni razvoj in za
gotovil pomoč države. Ni govo
ril o višini, pač pa je menil, da 
gre za finančno zahteven pro
jekt, ki bo zahteval večletno 
angažiranje državnih sredstev. 

Župani so Klančarja seznanili 
tudi s težavami, ki jih povzroča 
davek na dodano vrednost. Po
samezni projekti so zaradi dav
ka bistveno dražji, država pa 
mnogokrat dobi več davka, kot 
znaša njen delež v investiciji. In 
tale v nebo vpijoč primer: 
gradnja šole v Žetalah se je zara
di DDV podražila za 40 milijo
nov tolarjev. Za njeno gradnjo 
zbirajo sredstva tudi s samopris
pevkom, vendar bo ta v petih le
tih zagotovil manj denarja, kot 
ga je z obdavčitvijo vzela 
država. Klančar je tudi v zvezi s 
tem izrazil upanje, da se bo dalo 
z dopolnitvijo zakonodaje za po
samezna območja doseči davčne 
olajšave. 

J B 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Žaliivke in strahovi 
Nekateri pravijo, da so tudi 

žalitve in nizki udarci sestavni 
del (parlamentarne) demokraci
je. Posamezniki pri nas ravnajo 
tako, kot da bi bilo "smešenje" 
političnih nasprotnikov celo nuj
na sestavina uspešnega poli
tičnega dela. Tamu bi se morali -
ne glede na to, kako to pojmuje
jo v drugih okoljih - upreti z vse
mi sredstvi In ne glede na poli
tične barve. To pa pomeni, da se 
v postavljanju meril obnašanja v 
parlamentu in v družbi ne bi 
smeli deliti na desne, leve ali 
kakšne druge grupacije. Imeti bi 
morali približno enaka merila, po 
katerih bi ocenjevali, kaj je, deni
mo, normalno (kritično) ocenje
vanje neke osebnosti, nekega 
pojava, kaj pa tendenčno (in pri
mitivno) podtikanje in kriti-
kastrstvo. To pa pomeni, da ne 
bi smeli biti prizanesljivi do iz
bruhov vsakršne nekulturnosti in 
netolerantnosti pri "naših" In ne
popustljivo dosledni zgolj v od
nosu do podobnih pojavov pri 
drugih. Takšna dvojnost se je z 
nekaj redkimi izjemami pokazala 
tudi v nedavnem "čistunstvu" v 
zvezi s političnim vzpostavljan
jem dr. Andreja Bajuka v sloven
skem prostoru. Dejstvo, da dr. 
Bajuk prihaja iz Argentine, je bilo 
za nekatere poslance in komen
tatorje glavni kronski dokaz za 
njegovo "neprimernost" na mes
tu predsednika slovenske vlade! 
Po drugI strani pa so tudi njego
vi branilci večinsko padali na ra
ven njegovih kritikov. Žal se je 
pokazalo, da nobeni politični op
ciji na Slovenskem ne pri

manjkuje idej za žalitve najnižje 
sorte in to je tisto, kar je najbolj 
skrb zbujajoče. Dr. Bajuka (in 
seveda tudi nikogar drugega, ne 
glede na to, s katerega poli
tičnega pola prihaja) ni mogoče 
diskvalificirati s proglašanjem, 
da je "tujec" in s podobnimi kva
lifikacijami. Odkrito je treba 
spregovoriti o njegovih pogledih 
na urejanje zadev v slovenski 
družbi, o njegovi (ne)samostoj-
nosti In (ne)verodostojnosti pri 
sestavljanju nove vlade, opozo
riti je treba nedoslednosti med 
njegovimi prvimi izjavami in se
danjo prakso pri sestavljanju no
vega kabineta itd. Prav je tudi, 
da se razjasni, ali je bila njegova 
dosedanja pozicija v svetovnih 
bančnih institucijah res tako po
membna, kot skušajo prikazati 
nekateri njegovi častilci, ki ga 
proglašajo kar za človeka, ki naj 
bi imel med vsemi Slovenci dos
lej najpomembnejšo funkcijo v 
mednarodnih finančnih instituci
jah! (?) Vse to je normalna raz
prava, zagotovo pa je "bolno" 
vse tisto, kar diši po podalpski 
zaprtosti in apriorni odbojnosti 
do ljudi, ki niso dovolj "naši"... 

KAJ BO STORIL 
DR. BAJUK 

Seveda bo moral zdaj tudi dr. 
Bajuk s svojim ravnanjem doka
zati nesmiselnost posameznih 
"strahov" v zvezi z njim. Kakor se 
je treba upreti sumničenjem v 
zvezi z njim zgolj zaradi tega, kar 
je 'lujec", prav tako ni moč kar 
na lepe oči verjeti vsem zgod

bam o njegovih kvalitetah. O 
vsem tem nas bo moral dr. Ba
juk šele prepričati. S tega vidika 
ni nič strašnega, če komentator 
Dela razmišlja o tem, kako se bo 
dr. Bajuk znašel na poziciji pred
sednika vlade, in če opozarja na 
nevarnost, da bi postal zaradi 
preslabotnega poznavanja 
domačih razmer marioneta v ro
kah kakšnega drugega politika 
ali politične opcije. Problema
tične so druge ugotovitve in 
sklepanja o "meteorskem vzpo
nu, kot ga še ni bilo v slovenski 
politiki". "Meteorskih" vzponov v 
slovenski politiki tudi doslej ni 
manjkalo. "Meteorski" je bil 
vzpon dr. Janeza Drnovška na 
pozicijo člana predsedstva 
SFRJ in predsednika tega pred
sedstva v nekdanji državi, "mete
orski" je bil konec koncev tudi 
vzpon vseh novih politikov na 
vodilne državne funkcije po 
večstrankarskih parlamentarnih 
volitvah leta 1990 ... Komentator 
Dela piše, da zagotovo ni znak 
normalnega razvijanja političnih 
procesov, če se lahko na opera
tivno funkcijo predsednika vlade 
čez noč povzpne tako rekoč 
kdorkoli in od koderkoli, ali iz 
povsem tujega okolja ali iz sko
raj popolne politične anonim
nosti. "/.../ Na najvišje politične 
funkcije ponavadi ne pristanejo 
kandidati, ki so kot pravkar prile
teli iz neba. V primeru izvolitve 
dr. Bajuka in ob upoštevanju 
dejstva, da ni univerzalnih re
ceptov za vodenje vlad ali držav, 
je realen sum, da bo spričo dol
ge odsotnosti veliko bolj prisil

jen uresničevati zamisli drugih, 
kot da bi lahko v kratkem času 
izoblikoval svoj pogled in avtori
teto za vodenje vladne politike. 
Z nekoliko grobo besedo se 
položaju, v katerem se je znašel, 
reče marioneten /.../ 

Pisatelj Drago Jančar ne so
glaša s komentatorjem Dela, da 
se je zgodilo "nekaj gromozan
sko nenavadnega", in pisanje 
primerja kar z nekakšno "levičar
sko" logiko, po kateri "nič nima
mo proti tujcem, a vsega je ko
nec, če je tujec potomec poli
tične emigracije; nič nas ne 
moti, če prišlek fuzbaler ali ho
kejist za nas daje gole, ampak 
da bi nam vodil vlado? /.../" 
Jančar piše, da je dr. Bajuk ne
nadoma postal "desničar in kleri
kalec", čeprav iz nobenega nje
govega programskega stavka, 
ki ga je izrekel v parlamentu, ni 
bilo mogoče sklepati česa take
ga... 

Skoda, da je Jančar večji del 
svojega polemičnega zapisa v 
Delu zožil na nekakšen obračun 
zgolj z levimi deviacijami, kot da 
bi šlo samo za nekakšno levo 
značilnost, zgolj za levi re-

vanšizem. Tega revanšizma je 
veliko predvsem tudi na desnici. 
Pravzaprav je sam z navajanjem 
naslednjega primera pokazal, 
da gre za "univerzalen" pojav 
(pre)lahkotnega ocenjevanja in 
diskvalificiranja ljudi: "Ne vem, 
kako bo dr. Andrej Bajuk vodil 
slovensko vlado. Tudi za dr. 
Drnovška, ki prav tako ni prišel 
po čisto 'zaželeni poti' v politiko, 
tega nismo vedeli, tudi on je v 
drugi polovici osemdesetih let 
'priletel z neba', pa je nedvomno 
postal politik velikega formata, 
karkoli si kdo misli o njegovem 
stilu vodenja/.../" 

ČIGAVA VLADA 
Dr. Bajuk se je doslej na raz

lične kritike in očitke odzival raz
meroma mirno, češ da bo čas 
pokazal, kakšen človek in politik 
je. Medtem pa je s svojim pred
logom za ministrski sestav nove 
vlade že dal nove možnosti za 
konkretnejše ocenjevanje njego
vih političnih potez. Dnevnik 
piše, da spisek ministrske ekipe, 
ki jo je mandatar za predsednika 
vlade dr. Andrej Bajuk predlagal 
državnemu zboru, jasno kaže, 

da je pri celotni zadevi največ 
iztržil Janez Janša s svojo SDS. 
Zato ni naključje, da je Dnevnik 
svoj komentar naslovil kar 
Janševa Bajukova vlada. 

Komentator Večera ugiba, 
kakšne možnosti ima predlaga
na Bajukova vlada pri glasovan
ju v parlamentu, in poudarja, da 
pri tem ne bodo brez vpliva po
samezna predlagana imena. 
"Klice možnega Bajukovega 
neuspeha so gotovo v kandida
tih, ki so v minulem obdobju s 
svojimi nastopi in delovanjem 
nenehno razdeljevali javno 
mnenje (Janša, Jambrek, Brezi-
garjeva). Nadalje v dejstvu, da 
se na čelo obrambnega resorja 
vrača človek, ki pooseblja spore 
tega resorja z vrhom države in z 
mediji v prvi polovici devetdese
tih let in vse odtlej deluje pod 
tezo še nedokončane zgodbe o 
trgovini z orožjem. In v (za zdaj) 
pritajeni nejevolji dela bivše ljud
ske stranke zaradi dejstva, da so 
skoraj vsa osrednja ministrska 
mesta (zunanje in notranje zade
ve, obramba, finance, delo) v ro
kah koalicijskih partnerk ..." 

J a k K o p r i v e 

PTUJ / Z ZBORA ČLANOV DRUŠTVA LEDVIČNIH BOLNIKOV 

Čim prej do nove dlialize 
člani ptujskega društva ledvičnih bolnikov, 

ki deluje o s e m let in ima okoli 80 članov, 
vključno s svojci, so se prejšnjo nedeljo s e s 
tali v gostilni Lužnik, da bi pregledali delo v 
lanskem letu. Kot je povedal predsednik 
Franc Šnajder, so v lanskem letu največjo po
zornost namenjali dvigu standarda med pos
topkom dialize in povečanju psihofičnih spo
sobnostih. 

Vseh dializnih bolnikov je trenutno okrog petde
set, kar je veliko preveč glede na prostorske zmogl
jivosti zdajšnje analize na internem oddelku ptuj
ske bolnišnice. Zato so na zboru pozvali vse župa
ne občin na Ptujskem in tudi ormoškega, da pod
prejo investicijo ptujske bolnišnice v prostore 

nove dialize. Uredili naj bi jih v podpritličju po
rodnišnice. Z opremo vred bo investicija stala 
okrog tristo milijonov tolarjev. 

Za celoletno dejavnost potrebuje Društvo led
vičnih bolnikov Ptuj, ki ima sedež na dializnem 
oddelku ptujske bolnišnice, okrog 1,5 milijona to
larjev. Prvič lansko leto so dobili sredstva tudi iz 
fundacije invalidsko-humnanitarnih organizacij 
(FIHO). Kritični pa so prispevki, ki jih za svojo 
dejavnost dobivajo iz posameznih občin. Na zboru 
so svoje člane pozvali k večji aktivnosti. Za na
mestnika predsednika društva so imenovali ^orja 
Reberca, ki bo predsednika Franca Šnajderja na
domeščal v njegovi odsotnosti. 

MG 



PTUJ A ' S O B O T O BODO LOVSKI ROGISTI PRAZNOVALI 10-LETNICO 

Melodije lovskih rogov za prijatelje 
Lovci niso samo lovci, temveč tudi odlični pevci in dobri muzi-
kanti. V Zvezi lovskih družin Ptuj-Ormož se že lahko pohvalijo 
z obojimi, še posebej ponosni pa so na lovske rogiste, ki letos 
slavijo 10- letnico skupnega delovanja. 

Predsednik lovske zveze mag. 
Emilijan Trafela pravi, da lovci 
z lovsko kulturo v teh časih na
domeščajo nekdaj odmevni lov, 
še kako veseli pa so lahko, da 
imajo na ptujskem območju 
tako rogiste kot tudi lovsko pev
sko zasedbo. Jubilej rogistov 
bodo proslavili nadvse slovesno 
to soboto, 20. maja, ko bodo po
poldan ob 18. uri v avli Šolskega 
centra na Ptuju priredili jubilej
ni koncert z gosti. 

Korenine javnega delovanja 
ptujskih lovskih rogistov segajo 
v julij 1989, ko so rogisti prvič 
nastopili ob razvitju lovskega 
prapora v Lovski družini Žeta-

le. Štefan Gačnik, predsednik 
komisije za izobraževanje in 
lovsko kulturo pri lovski zvezi, 
pravi, da imata poleg . lovske 
zveze zavidljive zasluge za raz
voj skupine še Mirko Korošec s 
Ptuja in skladatelj prof Jože 
Grlec iz Murske Sobote, ki sta 
ob reševanju začetnih organiza
cijskih problemov poskrbela za 
nabavo ustreznih instrumentov 
iz Češke. 

Ustanovni člani ptujskih ro
gistov so bili Adolf Meglic kot 
strokovni vodja in predsednik. 
Danilo Ivanuša, Igor Fergola, 
Stanko Bukvič, Vinko Lenart in 
Jože Fergola. Danes je zasedba 

skupine rogistov že precej dru
gačna, 9-članski rogistični an
sambel pa sestavljajo: Franc 
Slodnjak, predsednik ansambla. 
Danilo Ivanuša, strokovni vod
ja, ter člani Jože Fergola, Franc 
Majcen, Adolf Meglic, Ivan 
Bogša, Franc Praprotnik, Krist
jan Slodnjak in Ljubo Žafran. 

Rogisti nastopajo povsod, ka
mor jih povabijo, in v 10-letnem 
delovanju imajo za sabo že pre
ko 300 javnih nastopov, in če bi 
sešteli še številne ure vaj, bi bila 
ta številka še dosti večja. Štefan 
Gačnik je povedal, da so rogisti 
tako rekoč nepogrešljivi na vsa
ki lovski svečanosti, na mnogih 
srečanjih in ne nazadnje tudi na 
pogrebih svojih lovskih prijatel
jev. Predani so ljubiteljski kul
turni dejavnosti, pesem in zvoki 
rogov pa jih družijo ob veselih 

in žalostih trenutkih. Pesem 
ptujskih rogistov se je slišala že 
na osmih revijah slovenskih 
pevskih zborov in rogistov Slo
venije, večkrat so nastopili na 
ptujskih turističnih dnevih, 
neštetokrat pa tudi preko naših 
meja: na Hrvaškem, Madžar
skem in v Avstriji. Lahko se po
hvalijo z nastopom na TV Slo
venija, prav ponosno pa se 
večkrat spomnijo nastopa, ki so 
ga izvedli pred predsednikom 
države Milanom Kučanom. 

V SOBOTO 
SLOVESNOST 

Rog ima prav poseben zven in 
je ena od lovskih »poslastic«. 
Ptujski rogisti izvajajo skladbe 
različnih avtorjev, posebej zanje 
pa je mnoge skladbe napisal lov
ski prijatelj profesor Jože Grlec 
iz Murske Sobote in za jubilejno 
prireditev tudi posebno sklad
bo, ki jo bodo rogisti prvič zai
grali na sobotnem koncertu. V 
goste so povabili mnoge druge 
lovske glasbene zasedbe iz cele 
Slovenije, tako bodo v njihovi 
družbi nastopili še Domžalski 
rogisti, zbor Lovski rogisti 
Prekmurje, rogisti L D 
Križevci, Štajerski in Savinjski 
rogisti ter lovski oktet Z L D 
Ptuj-Ormož (prej lovski sekstet 
L D Leskovec), lovski oktet 
Podgorje in lovski pevski zbor 
Medvode. To bo tudi ena večjih 
lovskih manifestacij na Ptuju, s 
katero pa lovci želijo kar najbolj 
uspeti, saj že za prihodnje leto 
napovedujejo organizacijo vses
lovenskega srečanja rogistov in 
pevcev. Na sobotnem jubilej
nem koncertu bodo torej dali 
vse od sebe, zato želijo, da se jim 
takrat pridruži čim več lovskih 
prijateljev in ljudi dobre volje. 

T. Mohorko Ptujski lovski rogisti začenjajo novo desetletje ustvarjanja 

RUNEC / BLAGOSLOV KONJ 

Odslej tradiiionalno 
Pri stari šoli na Runču so v nedeljo, 30. aprila, ponovili blagos
lov konj, ki so ga na jurjevo opravili na Svetinjah. Ljubitelji teh 
plemenitih živali iz KS Ivanjkovci so na Runeč prijezdili, neka
teri pa so se pripeljali z vozovi. 

Krajani, ki so prireditev organizirali prvič, pravijo, da bo odslej 
tradicionalna, saj želijo na ta način prispevati k turističnemu razvo
ju kraja. 11 konj je blagoslovil pater Albin Žnidarič, predstojnik 
križniškega reda iz Velike Nedelje. Kljub slabemu vremenu se je 
dogodka udeležila množica ljudi, ki so se poveselili tudi ob zvokih 
klarineta in harmonike ljudskih glabenikov Milana Pucka in 
Venčka Kolariča. 

Majda FridI 

PREPOUE - SREBRNI JUBILEJ 
ANSAMBLA EKART 

"Polje, kdo bo tebe ljubil!" 
v Prepoljah, vasici sredi Dravskega polja, se je pred 25 teti 

gričeia zanimiva, razgibana in uspešna pot ansambla Ekart. 
Člani ansambla so prepotovali domovino in mnoge dežele 
sveta, vedno pa ostali zvesti svojim koreninam. V petek, 26. 
maja, proslavljajo svoj srebrni jubilej v domačem kraju. Pri
redite nosi naslov:" Polje, kdo bo tebe ljubil". 

Odd^o bo posnela TV Slovenija - RC Maribor, nastopili bodo 
številni gostje, pričakujejo pa tudi veliko glasbenih prijateljev. 
Med 18.30 in 19.00 uro bodo v šotorskem predprostoru presta
vili domači kraj Prepelje in občino ter odprli razstavo dobrot Ak
tiva kmečkih žena. Ob 20. uri bo pričetek televizijske oddaje 
"Polje, kdo bo tebe ljubil". Poleg slavljencev, ansambla Ekart, 
bodo nastopili še: Alpski kvintet, Grega Avsenik, Igor in Zlati 
zvoki, ansambel Braneta Klavžarja, Vinko Šimek, ansambel Bra
tov Poljanšek, Edvin Riser, ansambel Gregorji, Klemen Leben, 
vokalna skupina Fantje na vasi, ljudski godci in plesalci KUD 
Franca lica, Luka In Pepi ter drugi. Prireditev bodo popestrili z 
modno revijo Vinter šport. 

MS 

Od tod in tam 
PTUl VITOJMRCI, 
PACINJSm 
Izpolnjevanje 
subvemijskih obrauev 

Kmetijska svetovalna služba 
bo opravljala vodeno izpolnje
vanje obrazcev, ki jim morajo 
kmetje za pridobitev državnih 
subvencij vložiti do konca maja. 
Izpolnjevanje bo vsak delovni 
dan od 17. do 30. maja ob 10. uri 
dopoldan in ob 18. uri popoldan 
v novi dvorani Obdravskega za
voda za veterinarst\'0 in živinore
jo na Ormoški cesti 28 v Ruju. 
Vodeno izpolnjevanje obrazcev 
bo tudi v četrtek, 18., ter v petek, 
19. maja, v kulturni dvorani v Vi-
tomarcih vsak dan ob 9.30. V 
petek, 19. maja, ob 10. uri bo vo
deno izpolnjevanje obrazcev 
tudi v gasilskem domu Pacinje. 

JB 

PTUJ O 
Predstavitev projektov 
za obnovo gledaliiia 

Prihodnji petek, 26. maja, bo 
pred ptujskim gledališčem vese
lo. Več kot 200-let stara stavba je 
po dolgih letih dobila načrte za 
temeljito obnovo. Ob tej pri
ložnosti bodo zainteresiranim 
Ptujčanom, ki se bodo ob 21. uri 
udeležili prireditve, pokazali, 
kakšna bo notranjost prenovlje
ne stavbe. Povabili jih bodo na 
virtualni sprehod skozi prenovl
jeno gledališče s pomočjo 
računalniške animacije. Pokazali 
pa nam bodo tudi, kako je hiša 
izgledala v prejšnjih stoletjih. 

Predsednik sveta gledališča bo 
županu občine Miroslavu Luciju 
ob tej priložnosti predal načrte 
za prenovo gledališča. 

MS 

MAJŠPERKO 
O sredstvih za 
demograkko ogrožene 

Svetniki občine Majšperk so na 
3. izredni seji prejšnji četrtek, 11. 
maja, razpravljali le o eni točki 
dnevnega reda. Župan Franc 
Bezjak je tokrat ponudil v obrav
navo sklep o udeležbi na razpisu 
za sredstva, ki so namenjena 
demogramsko ogroženim 
območjem Slovenije. Mednje 
sodi tudi občina Majšperk, zato 
so prepričani, da bodo prepo-
trebna sredstva za razvoj prejeli. 

-OM 

KIDRIČEVO • 
Seja obiinskega sveta 

Svetniki občine Kidričevo so 
na 13. redni seji v torek, 16. 
maja, po zanimivih vprašanjah in 
pobudah sklepali o spremem
bah in dopolnitvah dolgo
ročnega plana občine Kidričevo, 
o podelitvi koncesije za 
vzdrževanje in kategorizacijo 
občinskih cest, sklepali so tudi o 
vsebini odloka o občinskih priz
nanjih, o delu in območju krajev
nih odborov, o sprejemu otrok v 
vrtec Kidričevo, pa tudi o strate
giji razvoja Ravnega polja na 
območju Cirkovc, o prenosu ne
zazidanega stavbnega zemljišča 
v občini Trnovska vas ter prodaji 
nepremičnin mestne občine 
Ruj. 

-OM 

PWJO 
Tekmovanje ob 
130-letni€i gasilstva 
V počastitev 130-letnice pros

tovoljnega gasilskega društva 
Ruj pripravljajo v sodelovanju z 
gasilsko zveze mestne občine 
Ruj to soboto, 20. maja, na no
gometnem stadionu v Ruju veli
ko gasilsko tekmovanje za pokal 
POD Ruj in tekmovanje gasilske 
zveze mestne občine. Ob 10. uri 
bodo tekmovali pionirji, mladina 
in veterani, ob 14. uri pa se bodo 
pomerili še članice in člani A in B 
skupine. 

-OM 

ORMOŽ m 
1L redna seja sveta KS 
V petek, 19. maja, ob 20. uri bo 

v domu kulture seja, na kateri 
bodo obravnavali razpis 
vzdrževalnih del na pokopališčih 
in program vzdrževanja javnih 
poti v krajevni skupnosti. Nas
lednja točka dnevnega reda je 
krajevni praznik, v katero smer 
pa bodo tekle "tekoče" zadeve, 
pa še ni znano. 

Mf 

POLJANE O 
Na slovesnosti tudi 
ptujski boni 

V Poljani nad Prevaljami je bila 
minulo nedeljo, 14. maja, os
rednja proslava ob 55-letnici 
zadnjih bojev v 2. svetovni vojni 
v Evropi, ki so bili na slovenskih 
tleh. Na slovesnosti, ki je pote
kala pri spomeniku svobode in 
miru, je bil slavnostni govornik 
predsednik Republike Slovenije 

Milan Kučan. Slovesnosti se je 
udeležila tudi občinska borčev
ska organizacija iz Ruja. 

-OM 

ROGOZNICA O 
Obinizbor 
upokojen€ev 

To soboto, 20. maja, ob 15. url 
bo v kulturni dvorani doma kra
janov primestne četrti Rogozni-
ca občni zbor članov DU Rogoz-
nica. Kot je povedal predsednik 
društva Feliks Bagar, bodo pod 
drobnogled postavili aktivnosti v 
lanskem letu, dogovorili pa se 
bodo tudi o letošnjem progra
mu, kjer je v ospredju srečanje 
upokojencev Slovenije 29. junija 
v Velenju. Po občnem zboru bo 
družabno srečanje, kjer jih bo 
razveselil harmonikar Stanko 
Mušič. 

-OM 

ORivložm 
Kaj veš o prometu 

V soboto, 20. maja, se bo ob 9. 
uri v osnovni šoli Ormož pričelo 
tekmovanje za učence osnovnih 
šol Kaj veš o prometu. Učenci 
bodo na testih pokazali svoje 
znanje o cestnoprometnih pred
pisih, opremi kolesa in etiki v 
prometu. Nato se bodo popeljali 
po prometnih površinah in se na 
koncu pomerili še v spretnostni 
vožnji na poligonu. Najboljši 
bodo prejeli zlato, srebrno in 
bronasto odličje ter vrsto prak
tičnih nagrad. 

Majda FridI 

ORIViOŽO 
Vinogradniška pisarna 

V prostorih Kmetijske zadruge 

Ormož na Rujski cesti je pričela 
delovati pisarna Zveze društev 
vinogradnikov Štajerske in Prek-
murja ter Društva vinogradnikov 
Jeruzalemsko-ormoških goric 
"Jeruzalem". Strokovni tajnik bo 
imel uradne ure vsak ponedeljek 
in sredo od 8. do 14. ure. 

Majda FridI 

LOVRENC m 
Veter v laseh 

Veter v laseh, s športom proti 
drogi je naslov prireditve, ki jo 
bodo 26. maja ob 13.00 pripravi
li v športnem parku v Lovrencu 
na Dravskem polju. Med priredit
vijo bo potekal razvedrilni pro
gram za otroke in vse gledalce, 
ki ga na ne smete zamuditi. 
Priključite se tudi vi! 

-OM 

IVANJKOVCI O 
Obinizbor 
upokojen€ev 

V soboto, 20. maja, se bo ob 
10. uri v dvorani KS Ivanjkovci 
pričel redni letni občni zbor 
Društva upokojencev Ivanjkovci. 
Obravnavali bodo poročilo o 
delu društva v letu 1999 in 
načrtih za leto 2000. Proslavili in 
počastili pa bodo tudi zlato po
roko zakoncev Jožeta in Alojzije 
Vidovič iz Malega Brebrovnika. 
Predsednik MePZ DU Ivanjkovci 
Ciril Bohinec pa bo poročal o 
delovanju pevskega zbora v lan
skem in načrtih za letos. 

Majda FridI 

PTUJ m 
Rama vabi na spust 
po Dravi 

V Brodarskem društvu Ranča 
Ruj pričenjajo novo brodarsko 
športno sezono s prvo letošnjo 
kajak - kanu - raft tekmo oziroma 
tradicionalnim spustom po Dravi 
od Starš do Ruja, ki bo pri
hodnjo soboto, 27. maja, ob 10. 
uri. Prijavite se lahko pred star
tom v Staršah od 8.30 do 9.30 
ure. Proga po reki Dravi od Starš 
do Ruja je dolga 10 km, težav
nost I -II, merjenje časov bo po
samično, startnina pa 1.000 to
larjev. Cilj regate bo pri restavra
ciji Ribič oziroma pri mostu za 
pešce. Prvi trije uvrščeni bodo 
prejeli medalje, najhitrejši kajak 
bo nagrajen s pokalom, vsi ude
leženci pa bodo prejeli tudi spo
minske majice. 

-OM 

Opraviiilo 
V Tedniku št. 17., ki je izšel 28. 

aprila, smo v sestavku pod nas
lovom "S prostovoljnimi prispev
ki in delom obnovili križ" 
napačno zapisali ime župnika, ki 
je blagoslovil križ. To je bil 
Avguštin Lah, duhovni 
pomočnik z Vurberka, in ne žup
nik Janez Lah, kot smo pomoto
ma zapisali. 

Za neljubo napako se opra
vičujemo! 

Uredništvo 



ŠPORT 
ROKOMET / FINALE KONČNICE 2. SRL VZHOD 

Pvramidia - Ptuj 26:18/11:11/ 
PVRAMIDIA: Valenko, Pisar 4, M. Šandor, Kelenc, Osterc 3 
/ 1 / , Pšajd 2, Kumer 6 , 1 . Ivančič 4, Žnidarič 1, F. Šandor 1 / 1 / , 
D . Ivančič 5 / 1 / , Cvitanič, Strbal, Belšak. 

MRK PTUJ: Krauthaker, Zadravec, Djekič 3 , Zajšek, Kafel 3 , 
Bračič 2, Kac 3 , Perčič, Horvat, Hrnjadovič, Lužnik, Margušič 
3 /3 / , Žuran 4. 

Prvo finalno srečanje končnice v 
2. SRL - vzhod je dodobra napol
nilo športno dvorano v Gorišnici, 
kjer so navijači naredili odlično 
vzdušje. Temu so se z dobro roko
metno predstavo pridružili roko
metaši. Prvi polčas je bil zelo zani
miv, saj si nobena od ekip ni 

priigrala večje prednosti. 
Predvsem so dobro v tem delu igre 
igrali Ptujčani, ki so v vratih imeli 
zelo razpoloženega Krauthakerja. 
Ob koncu so gostje imeli dva za
detka prednosti, vendar so naredili 
nekaj napak in domačini so ize
načili. 

Drugi del je bil pravo nasprotje. 
Gostje so zaigrali v obrambi veliko 
slabše ter naredili veliko tehničnih 
napak. Vse to pa so znali izkoristiti 
domači rokometaši, si z mirno ter 
preudarno igro priigrali prednost 
petih zadetkov in jo do konca 
srečanja še povečali. Tako so roko
metaši Pyramidie še tretjič v tem 
prvenstvu premagali MRK Ptuj z 
enakim rezultatom in bodo seveda 
z optimizmom in prednostjo zma
ge odšli na drugo srečanje, ki bo v 
soboto na Ptuju v športni dvorani 
Center. 

Danilo Klajnšek 

JUDO 

Dani Rus izpolnil normo za EP 
Judoist Dani Rus, predstavnik judo kluba Drava iz Ptuja, se je i 
kot član slovenske reprezentance udeleži l mednarodnega' 
prvenstva Avstrije. j 

Po treh borbah se je uvrstil v pol-
fmale in prav tako gladko zmagal, 
niz zmag pa mu je v finalu pretrgal 
Švicar Schmidt, s katerim je Dani 
tesno izgubil. S tem rezultatom je 
Dani izpolnil normo za evropsko 
prvenstvo kadetov, ki bo julija v 
Romuniji. Naj ob tem še omeni
mo, da je za izpolnitev norme 
Dani pred tem tekmovanjem že os
vojil tretje mesto v Vcklabrucku 
ter prvo mesto na mednarodnem 

prvenstvu Slovenske Bistrice in 
Ptuja. Dani je tudi državni kadets
ki prvak za leto 2000. 

Denisu Rusu 
črni pas 

Na minulem državnem prvenst
vu po pasovih, ki je bilo v Ljublja
ni, so se judoisti ptujske Drave 
zelo dobro odrezali. Denis Rus je v 
svoji kategoriji rjavih pasov do 73 

kg gladko zmagal, s prvim mestom 
pa mu je pripadel višji, to je 
mojstrski črni pas. V konkurenci 
modrih pasov v kategoriji -1-57 kg 
je odlično nastopila tudi Tanja 
Žuran ter z zmagami in 1. mestom 
dosegla višji, rjavi pas. V kategoriji 
modrih pasov pri moških do 73 kg 
je Egon Predikaka s tremi zmaga
mi in enim porazom osvojil 3. 
mesto, Miran Tajhman pa je z 
zmago nad Topolčnikom (Impol) 
v konkurenci rjavih pasov nad 73 
kg osvojil 5. mesto. Nastopilo je 
več kot 100 judoistov in judoistk iz 
vseh slovenskih klubov. 

PTUJ / REGIJSKO TEKMOVANJE KAJ VES O PROMETU 

Najboljši 05 Ljudski vrt in kmetijska šola 
Na osnovni šoli Ljudski vrt je bilo v torek, 16. maja, drugo re
gijsko tekmovanje osnovnih in srednjih šol pod naslovom Kaj 
veš o prometu. Kot je povedal predsednik sveta za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu mestne občine Ptuj Franc Kozel, 
je tokrat sodelovalo 59 tekmovalcev iz osnovnih in 17 tekmo
valcev iz srednjih šol . Vsi so dokazali so l idno poznavanje teo
rije in prakse, ki j im ob dejanskem upoštevanju v prometu za
gotavlja večjo varnost. 

Na dopoldanski otvoritveni slo
vesnosti je zbrane na šolskem 
igrišču pozdravila ravnateljica OS 
Ljudski vrt Tatjana Vaupotič, v 
imenu mestne občine Ptuj je mla
dim tekmovalcem zaželel čimveč 
znanja in športne sreče podžupan 
Ervin Hojker, potek tekmovanja 
pa je predstavil vodja tekmovanje 
Boris Šegula. Tudi tokrat je tek
movanje potekalo v dveh delih, 
teoretičnem in praktičnem. Tek
movalci vseh kategorij so najprej 

izpolnjevali pisne teste o cestno-
prometnih predpisih, zatem pa so 
se podali na prometni poligon in 
se s kolesom ter starejši s kolesom 
z motorjem preizkusili še v spret-
nostni in mestni vožnji. Pri tem so 
nad njimi bdeli policisti, predsta
vniki ptujskih avtošol, člani izpit
ne komisije ter seveda mentorji. 

Svečano razglasitev s podelitvijo 
priznanj, pokalov in praktičnih 
nagrad so opravili nekaj po tri
najsti uri. Med 14 ekipami učen

cev osnovnih šol so prepričljivo 
zmagali domačini z OŠ Ljudski 
vrt, ki so zbrali 158 kazenskih 
točk. Drugo mesto so dosegli 
učenci podružnične šole Ljudski 
vrt • Grajena s 185 točkami, 3. 
mesto učenci OS Videm • 
podružnica Leskovec, ki so zbrali 
187 kazenskih točk, 4. OŠ Mladi
ka, 5. OŠ Olga Meglic, 6. OŠ 
Juršinci, 7. OŠ Videm, 8. OŠ 
Hajdina, 9. OŠ Markovci, 10. OŠ 
Kidričevo itd. 

Med 30 posamezniki iz 5. in 6. 
razredov je bil najboljši Matej 
Pondelak z OŠ Ljudski vrt-Graje-
na pred Tadejem Serdinškom z 
OŠ Ljudski vrt in Aleksejem 
Vajda z OŠ Olga Meglic. Med 29 
posamezniki iz 7. in 8. razredov pa 
je zmagal Marjan Janžekovič z 
OŠ Mladika, drugi je bil Peter Ca-
fiita z OŠ Videm - podružnica Les
kovec, tretji pa Mitja Mihalinec z 
OŠ Mladika. 

V konkurenci srednjih šol se je 
najbolje odrezala Poklicna teh
niška in kmetijska šola Ptuj s 136 
kazenskimi točkami, 2. Ekonoms
ka šola Ptuj - ekonomski tehnik, 
ki je zbrala 264 točk, 3. Gimnazija 
Ptuj s 303 točkami in 4. Ekonoms
ka šola - poslovni tehnik. Med 
posamezniki pa se je v srednješols
ki konkurenci najbolje odrezal Bo
ris Šimenko pred Dominikom 
Lenartom - oba sta s Poklicne in 
tehniške kmetijske šole Ptuj, tretje 
mesto pa je dosegel Damir Loven-
jak z Gimnazije Ptuj. Vsi najbolje 
uvrščeni se bodo udeležili držav
nega tekmovanja Kaj veš o prome
tu, ki bo v soboto, 27. maja, v 
Ljubljani. 

M. Ozmec 

Mladi tekmovalci so poleg znanja cestnoprometnih predpi
sov dokazovali tudi spretnost v ulični vožnji. 

Foto: M. Ozmec 

KASASTVO / 4 .TEKMOVALNI 
DAN V LJUBLJANI 

Najhitrejši Buliefalos 
4. tekmovalni dan za kasače je bil na hipodromu Stožice v 

Ljubljani. Poleg devetih kasaških dirk so organizatorji 
pripravili še dve dirki za galoperje. Kljub nekoliko mehkejši 
stezi so konji dosegali solidne rezultate. 

Rezultati: 1. dirka: 1. Danton (CZE); 2. dirka: 1. Ford Piko 
(Makovec, Ljutomer) 1:23,4, 2. Persugill (Gregorc, Ljubljana 
Stožice), 3. Pia ON (Orel, Ljubljana Stožice); 3. dirka: 1. Avis 
(Šušteršič, Komenda) 1:20,9, 2. Lassaro (Sagaj, Ljutomer), 3. 
Daevvoo (Ferkol, Komenda); 4. dirka: 1. Angle Vita (Žan, Ljubl
jana Stožice) 1:20,3, 2. Marli Somolli (Sepetavc, Posavje 

Krško), 3. Arabela (Dolinšek, Ljubljana Stožice); 5. dirka: 1. 
Cher Du Gazeau (Gorjanc, Brdo) 1:19,1, 2. Fux AS (Slavič, Lju
tomer), 3. Frisky (Slana, Ljutomer); 6. dirka: 1. Doriana (Sku-
be, Komenda) 1:19,8, 2. Afrodita (Oražem, Ljubljana Stožice), 
3. Ben Ouick B (Gorjanc, Brdo); 7. dirka: 1. Labamba 
(Špindler, Ljutomer) 1:20,4. 2. Chajkovsky (Hrovat, Ljubljana 
Stožice), 3. Condren (Gorjanc, Brdo); 8. dirka: 1. Bukefalos 
(Maletič, Šentjernej) 1:18,2, 2. Valat (Judež, Šentjemej), 3. Ja-
son B (Gregorc, Komenda); 9. dirka: 1. Voice Major (NTB); 10. 
dirka: 1. Leif B (Gorjanc, Brdo) 1:21,0, 2. Dali (Sagaj, Ljuto
mer), 3. Patrezze LobelI (Kosec, Komenda); 11. dirka: 1. Hur-
ricane Sund (Vukosavljevič, Ljubljana Stožice) 1:18,9, 2. Bo S 
Tornado (Kosanec, Komenda), 3. Express Bar (Oražem, Ljubl
jana Stožice). 

Naslednje dirke bodo v nedeljo, 21. maja, v dolenjski kasaški 
metropoli - Šentjerneju. 

M. Toš 

KARTING / MEDNARODNA DIRKA 
V HAJDOŠAH 

Za pokal Slovenije in Hrvaške 
Kartodrom v Hajdošah bo ta konec tedna v znamenju 
voznikov kartinga. V nedeljo ob 14. uri bo mednarodna dir
ka za pokal Hrvaške in Slovenije. 

Predsednik AMD Ptuj Uroš Langerholc nam je pred dirko pove
dal: "Letos smo se odločili, da bomo imeli dve mednarodni dirki, da 
bi bilo bolj zanimivo in da bi pridobili za nastope čim več voznikov. 
Običajno je prva dirka potekala v Portorožu, vendar ker tam nimajo 
organizatorja, smo mi v AMD Ptuj prvi slovenski prireditelj dirk v 
novi sezoni. 

AMD Ptuj se bo boril za prvo mesto v ekipnem prvenstvu. Letos 
imamo močno ekipo, saj imamo kar štirinajst voznikov - od 
najmlajših pa tja do najmočnejšega razreda." 

Na Ptuju pa bo še ena novost - dirka za Saxo pokal, kjer bodo nas
topili tekmovalci v vozilih z močjo do 125 ccm z motorji na vodno 
hlajenje in brez menjalnika. 

Do sedaj je prijavljenih več kot sedemdeset tekmovalcev in bodo 
po vsej verjetnosti morali voziti tudi kvalifikacijske dirke za uvrsti
tev na glavno dirko, kar se v Sloveniji že dolgo ni dogodilo. V 
Hajdošah se obeta zanimivo nedeljsko popoldne, kjer bodo ljubitelji 
kartinga lahko prišli na svoj račun, zanimivo pa bo že jutri in v so
boto, ko bodo potekali treningi. 

Danilo Klajnšek 

KARTING 

AMD Ptvj ekipni drugI 
Na kartodromu v Belici pri Čakovcu se je pričelo letošnje 
prvenstvo v kartingu za pokal Hrvaške in Slovenije. 78 tekmo
valcev je v štirih razredih s svojimi vožnjami navdušilo več kot 
2000 gledalcev. Konkurenca je bila v vseh razredih močna. 

Nastop tekmovalcev AMD Ptuj je bil zadovoljiv, saj jih letos nastopa 14 
v vseh štirih razredih. V razredu N-60 je zmagal D. Rotar (Moste) 11. A. 
Damiš, 15. D. Klobasa 16. D. Klobasa, 18. P. Šumer (vsi AMD Ptuj). 
Razred ICCA 100 J: zmagal D. Samec (Hrvaška), 6. D. Hvala, Ptuj. Raz
red ICCA 100 S: 1.1. Baran (Koprivnica), 9. F. Pišek, 10 T. Mlinaric, oba 
Ptuj. Razred F-125: 1. A. Repič (Moste), 4. T. Janežič, F. Vajnhandl, 8. 
T. Blažnik, 10. R. Banič, 12. E. Pleteršek, vsi Ptuj; J.Šeruga je moral za
radi okvare odstopiti. 

Karavana tekmovalcev so seli na ptujski kartodrom, kjer bomo v nedel
jo pozdravili najboljše tekmovalce Slovenije in Hrvatske. 

-anc 

NAMIZNI TENIS 
Petovia - Arrigoni 6:2 

Namiznoteniške igralke 
ptujske Petovie so bile uspešne 
v srečanju za peto mesto, ko so 
v športni dvorani Mladika 
gostile ekipo izolskega Arrigo-
nija in nasprotnice visoko pre
magale. Zmaga ni bila niti en
krat vprašljiva, saj so domače 
dobro igrale. Po enkrat je 
spodrsnilo samo Zalezinovi in 
Steblovnikovi, ko ju je prema
gala gostujoča igralka Ludvi-
kova. Pri Ptujčankah je vse tri 
zmage dosegla Katarina Golič. 

Posamezni izidi: Zalezina -
Nemarnikova 2:0, Goličeva -
Jauševčeva 2:0, Steblovnikova 
- Ludvikova 0:2, Goličeva -
Nemarnikova 2:0, Zalezina -
Ludvikova 1:2, Steblovnikova 
- Jauševčeva 2:0, Goličeva/Za-
lezina - Nemarnikova/Ludvi-
kova 2:1, Goličeva - Ludvike-
va2:0. 

Krka • Petovia 6:1 
v prvem kvalifikacijskem 

srečanju za obstanek med 
prvoligaši so igralci ptujske 
Petovie gostovali pri novo
meški Krki in po pričakovan
jih visoko izgubili. Edino 
zmago za goste je dosegel Dar
ko Dr'ič v uvodnem srečanju. 
Krka pa vseeno ni prišla tako 
lahko do zmage, saj so se kar 
trije dvoboji končali z igro na 
tri nize. Povratno srečanje je 
bilo včeraj v športni dvorani 
Mladika. 

Posamezni izidi: Kralj -
Drčič 1:2, Hribar - Janžekovič 
2:0, Retelj - Piljak 2:1, Hribar 
- Drčič 2:0, Kralj - Piljak 2:0, 
Retelj - Janžekovič 2:1, Hri-
bar/Retelj - Drčič/Ovčar 2:0. 

Danilo Klainšek 









IMNIMIVOSri 
NOVICE Z INTERNETA / WWWW.SOFT-WARE.DE 

5 spletno stranjo do barvnega tiskalnika IIP610C 
Pred desetletjem nazaj je bilo računalniško znanje privilegij 
redkih posameznikov. Razvoj informacijske tehnologije, pro
gramskih orodij in komunikacijskih tehnologij je število upo
rabnikov bliskovito razširil. Praktično ni več področja dela, na 
katerem računalnik ne bi bil nepogrešljiv pripomoček. Danes 
uporaba in posedovanje računalnika ni modna muha ali zna
menje prestiža. Je potreba, ki nam na delovnem mestu in na
vsezadnje v vsakdanjem življeiua omogoča, da smo uspešnejši . 

Da boste pri svojem delu še 
uspešnejši, smo v Tedniku smo 
v začetku aprila uvedli rubriko, 
kjer bomo izbirali najzanimi
vejšo oz. najbolj prepričljivo 
spletno stran, katere vsebina je 
na kakršen koli način povezana 
s Ptujem in njegovo širšo okoli

co. Rubrika je v Tedniku vsakih 
štirinajst dni in v njej bo 
predstavljena spletna stran, ki 
bo med prijavljenimi najatrak
tivnejša. Naslove svoje internet-
ne strani lahko pošljete na elekt
ronski naslov: mi-
lan.krajnc@writeme.com. Več 
informacij pa lahko zveste tudi 
na Internetu: http://wwww.soft-
ware.de 

V nadaljevanju rubrike bomo 
danes podrobneje predstavili in
teraktivno stran glasbene skupi
ne Orlovska banda iz Marko-
vcev, ki je postavljena na javni 
strežnik, o katerih smo govorili 
v pretekli številki. Veliko zani
mivejši je bil njihov spletni nas
lov (http://go.to/eagle_band). Če 
dobro pogledamo, je njihov nas
lov zelo kratek, kljub temu, da 
imajo stran na javnem 
strežniku. Gre namreč za trik: 
njihov originalni naslov je 
http://www.fortunecity.com/ti 
npan/li thium/1046/. Naslov je 
zelo dolg in težko si ga je za

pomnit i . Na Internetu pa je 
stran, ki nam v zameno (tako 
kot brezplačen spletni prostor) 
za kratek naslov na stran dodeli 
svojo reklamo. Gre za stran z In
ternet naslovom http://come.to, 
kjer je neko podjetje kupilo pra
vice, od države Tobago (vsaka 

država ima svojo končnico, in 
kot ima Slovenija -si, Nemčija-
de, je imel Tobago - to), kjer 
lahko sedaj dobimo svojo "do
meno". Če vzamemo za primer 
že obstoječo stran, vidimo, da je 
njihov prenovljeni naslov 
http://go.to/eagle_band, ali pa 
ga lahko vpišete tudi http://ea-
g leband .go . to , gre za isti nas
lov, le vrstni red je drugače (to 
je sedaj novost na strani). 

Vsi tisti, ki boste to poskušali, 
pazite, ker je zraven potrebno 
vpisati elektronski naslov (vsak 
elektronski naslov je lahko vpi
san samo enkrat), saj vam na 
strani dodelijo tudi novo 
"preobleko" za vaš elektronski 
naslov; še posebej vam to pride 
prav, če ga imate na kakem 
javnem strežniku (hotmail ...), 
kjer niste zadovoljni s samim 
imenom elektronskega naslova. 
Tako je preoblečen elektronski 
naslov glasbene skupine Orlova 
Banda eagle_band(ggo.to, in če 
jim pišete na ta naslov, bodo do

bili pismo v svoj pravi poštni 
predal. Lahko pa naredite, da 
ima ena stran več naslovov - za
kaj je to potrebno, prepustite 
svoji domišljiji (na primer, da 
želite svojo stran predstaviti 
svetu, ime ima v slovenščini, če 
pa jo hočete "prodati" v svet, pa 
je veliko bolj zanimiva, če je v 
njihovem jeziku - predvsem je 
mišljeno angleško in nemško). 

Konec junija bomo izbrali na
jbolj prepričljivo spletno stran 
in jo nagradili z barvnim tiskal
nikom H P 610 C, ki ga podarja 
METIS - trgovina z računalni
ki, mobilno telefonijo, elektro
niko, za servisiranje mobilnih 
aparatov in modelarstvo. Pri 
njih izdelujejo tudi spletne stra
ni. Najdete jih lahko v poslov
nem centru Domino, Trstenja-
kova 5/a, Ptuj, na telefonu 
7481310 ali na Internetu 
http://connect.to/metis, e-mail: 
metis@siol.net. 

V pretekli rubriki smo 
predstavili spletno stran glasbe
ne skupine iz Markovcev Orlo
va Banda. Naš komentar za 
uvod je bil: »Avtor strani je Pri
mož Njegač, ki je tudi član sku
pine, tako tudi najlažje predsta
vi misel in vodilo skupine na 
spletu, saj z njo živi. Stran je 
postavljena na javnem 
strežniku, zaradi česar se morda 
malce počasneje nalaga. Nareje
na je v modri barvi, kar je tre
nu tno »moderna« barva pri 
kreiranju spletnih strani. 
Predvsem zanimiva je elekt
ronska ura, ki kaže tudi sekun
de, vendar je težava v tem, da je 
eno uro zadaj. Na strani dobimo 
veliko informacij o skupini . . ." 

Ko smo ponovno odprli stran, 
smo opazili, da je ura naravnana 
točno, in glede na to, da je na 
vrhu pisalo, da naj o njih berejo 
v Tedniku , je bila stran pre
novljena v kratkem, kar se tudi 
vidi po bolj živi barvi, ostali pa 
so v modrih "vodah". Za svojo 
predstavitev so dobro poskrbeli, 
žal pa ne, kje jih lahko najdejo, 
predvsem če pride kdo iz tujine, 
(saj Internet ni samo v Sloveni
ji). Na svoji strani pa imajo tudi 
rubriko s pohvalami, kjer so 
same spodbudne misli, tem pa 
se pridružuje tudi naše 
uredništvo. 

Spremembe na omenjeni stra

ni bomo spremljali tudi mi, o 
novejših informacijah pa nas 
lahko obveščate tudi vi, spošto
vani bralci, na elektronski nas
lov: milan.krajnc@write-
me.com in nas obiščite na sve
tovnem spletu: 
http://wwww.soft-ware.de. 

GIZ POETOVIO 
VIVAT NA SVE
TOVNEM SPLETU 

v pretekli številki smo omeni
li, da bomo predstavili samo tis
te spletne strani, ki jih bodo 
avtorji ali lastniki prijavili na 
naš razpis, in tako bo tudi v na
prej. Vendar ker imamo še en 
"greh" iz preteklih številk, bomo 
tokrat naredili izjemo. V Tedni
ku spodbujamo k promociji 
Ptuja preko Interneta, nismo pa 
se vprašali, kdo razen Ptujčanov 
samih je odgovoren za promoci
jo Ptuja. In odgovor na 
vprašanje smo dobili - GIZ Poe
tovio Vivat. Če je odgovoren za 
promocijo Ptuja, smo nekako 
sklepali, da je prevzel tudi pro
mocijo preko Interneta. In ko 
smo se odpravili na njihove 
spletne strani (http://www.poe-
tovio-vivat.si), nam je skoraj 
vzelo sapo. Ptuj lahko promovi-
ramo samo v Sloveniji, na na
vadni beli strani samo besedilo, 
šele s težavo smo našli nekaj 
"živahnega" za objavo. Več pri
hodnjič. 

Mnenja o strani in prijave nam 
pošljite na elektronski naslov: 
milan.krajnc@writeme.com 

Milan Krajnc Pavlica 

KIDRIČEVO / ZLATA POROKA 
KANCLERJEVIH 

Tudi po 50 letih 
vesela in nasmejana 
V sejni dvorani občine Kidričevo j e bila v soboto, 13. maja, ob 
10. uri spet slovesnost zlate poroke. Po 50 letih skupnega 
življenja sta pred kidričevskega župana Alojza Špraha in sekre
tarko občinske uprave Zdenko Frank stopila Jožef in Ana Kan
cler iz Njiverc 11, ki sta se poročila natanko pred 50 leti - 13. 
maja 1950 na Ptujski Gori. 

Zlati ženin Jožef je bil vse 
življenje dober krojač, zlata ne
vesta Ana, z dekliškim prii
mkom Fideršek, pa je vse 
življenje gospodinjila. V 
srečnem zakonu sta se jima ro
dila hčerka Dragica in sin Jože, 
ki sta bila tudi njuni zlati priči, 
veselje ob jubileju in jesen 

življenja pa jima lepšajo tudi tri 
vnukinje. V spomin na zlato po
roko jima je župan Alojz Šprah 
izročil spominsko listino in da
rilo občine Kidričevo ter jima 
zaželel še veliko srečnih skup
nih let. 

Slavljencema tudi naše iskrene 
čestitke! 

Zlatoporočenca Ana in Jožef Kancler s svojima pričama, 
hčerko Dragico in sinom Jožetom. Foto: M. Ozmec 
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P O N i l i f H KRAJIH 

KOLESARSKI KLUB PERUTNINA PTUJ 

Belšak drugi za pokal Slovenije 
Medtem ko so se Perutninini kolesarji - člani pripravljali na 
dirko po Sloveniji, pričela se je 16. maja, so mladi kolesarji 
dobro vrteli pedale doma in v Italiji. Tokrat je bil uspešen 
Aljoša Belšak - drugi, Aldo Ilešič četrti, Andrej Omulec v svoji 
kategoriji prav tako četrti. 

V soboto, 13. maja, je bila velika 
cestna dirka za pokal Slovenije v 
Krizah za mlajše mladince. Aldu 
Ilešiču ni uspel pobeg. Tokrat je 
dosegel enega svojih večjih uspe
hov Aljoša Belšak. Pobegnil je z 
dvema kolesarjema. Ubežna tro
jka je vozila dobro minuto pred 
glavnino. V zaključnem spritnuje 
je le za las izgubil prvo mesto in 
bil drugi. Aldo Ilešič je vozil na 
čelu skupine. V ciljnem sprintu je 
bil četrti. Tokrat je dobro vozila 
cela ekipa. Dobro so se uvrstili 
tudi Andrej Jabločnik, An*drej 
Cenčič, Aleksander Flakus, 
Srečko Ferčič in David Topolo-
vec. 

V nedeljo, 14. maja so mlajši 
mladinci dirkali v Italiji v Vidmu. 
20 km pred ciljem sta pobegnila 
dva slovenska kolesarja in prispe
la v cilj 10 sekund pred skupino, 
ki je tudi potegnila v ciljni sprint. 
Aldo Ilešič je bil drugi v skupini, 
v generalni razvrstitvi pa četrti. 
Tako se mu je zopet izmuznila 
uvrstitev na stopničke, vztrajno 
pa dokazuje, da sodi v družbo na
jboljših. 

To nedeljo so dirkali tudi sta
rejši mladinci v Cornu di Rosazzo 
v Italiji. Deset km pred ciljem so 
pobegnili štirje kolesarji, med nji
mi tudi Ptujčan Andrej Omulec. 

Varovanci trenerja Boštjana 
Arnuša napredujejo 

Bežali so do ciljne črte, kjer jih je 
glavnina ujela. Tako je bil A. 
Omulec v hudi konkurenci četrti. 

Roman Zavec 

DAVORIN GABROVEC SE JE VRNIL IZ SEVERNE AMERIKE 

Zmagovita tunela našega kikboksarja 
Davorin Gabrovec, naš na
jboljši kikboksa,r se je minu
la dva tedna udeležil svetovne 
turneje po ZDA in Kanadi, 
kjer je znova dokazal, da sodi 
v vrh tega športa tudi zunaj 
evropske cel ine, kjer je mno
žičnost in kvaliteta na zelo vi
sokem nivoju. Davorin je na 
tekmovanje odpotoval kot 
eden izmed štirih povabljenih 
Evropejcev, saj je na lansko
letnem SP osvojil 3 . mesto. 

V Ameriko je odpotoval 25. apri
la ter se med 28. in 30. aprilom 
udeležil v Bostonu najmočnejšega 
turnirja A ranga Ocean State Na-
tionals, na katerem je nastopilo 
1200 tekmovalcev. V svoji katego
riji do 69 kg je do polfinala vse 
tekmece gladko premagoval, v 
polfinalu po podaljšku premagal 

Šampion Davorin Gabrovec in njegov trener Vladimir Sitar. 

še Američana Smitha, v finalu pa 
ugnal še nosilca skupine Moralita 
iz Gvatemale. Nato se je Davorin 
v večernem spektaklu kot eden iz
med štirih Evropejcev, ki so 
predstavljali ekipo Evrope, pome
ril s trenutno najboljšo profesio
nalno ekipo Paul Mitchell. Po iz
redno zanimivem in kvalitetnem 
dvoboju so naši morali priznati 
premoč. 

Naslednja naloga je bila za Da
vorina v Kanadi v Quebecu. Na 
Canadian Open je nastopilo več 
kot 1400 tekmovalcev. Davorin je 
ponovno premagoval tekmece vse 
do polfinala, v polfinalu pa je mo
ral priznati premoč Kanadčana in 
tako je k zmagi iz Amerike dodal 
še bron v Kanadi. 

Davorin: "Moram reči, da sem 
na tekmovanje odšel optimalno 
pripravljen, vendar je za dosego 
vrhunskega rezultata potrebno 
uskladiti veliko stvari Najbolj pa 
mi je ostalo v spominu doživljanje 
tekem, namreč publika ne glede 

na to, ali si njihov ali ne, nagradi 
tistega, ki je dober." 

Vladimir Sitar, trener: "Z Da
vorinom sva se intenzivneje 
pripravljala zadnje tri tedne, 
načrtovala sva vzpenjanje forme 
in tole turnejo kot nekakšen 
spomladanski vrh pripravljenosti. 
Sedaj naju čakata še dve tekmi za 
svetovni pokal na Madžarskem in 
v Itahji, s tem pa se zaključuje 
spomladanski del." 

Tekst in foto: 
Milan Krajnc Pavlica 

PLANINSKI KOTIČEK 

Po Haloski planinski poti 
Prvemu oznanilu sledi konkretno povabilo! V 

prejšnji številki Tednika smo naznanili letošnji že 9. 
tradicionalni pohod po Haloški planinski poti, ki 
ptujskim planincem predstavlja najpomembnejši in 
najodmevnejši planinski dogodek v letu. Upamo, da 
smo s prvimi skopimi informacijami vsaj malo pri
tegnili vašo pozornost, danes pa bomo, tako kot smo 
obljubili, pregnali vse vaše dvome o tem, kje prežive
ti zadnjo majsko soboto, z bogatimi in zanimivimi in
formacijami o sami poti. 

Haloze so vsaj po imenu poznane slehernemu Slo
vencu, saj pokrajina slovi po pridelavi najboljših be
lih sortnih vin. Za turiste, planince in ljudi, ki ne živijo 
na tem območju, pa je to pogosto še neodkrit, neko
liko odročen, a čudovit svet, vreden raziskovanja. 
Zanj si je treba vzeti čas in posluh. Prav zato je zani
mivo speljana Haloška planinska pot, ki lahko ponudi 
resnično doživetje, kajti vzponi iz dolinic preko vino

rodnih gričkov in gozdov na vrhove ter prekrasni 
razgledi z njih pohodniku ponudijo popolno doživetje 
neokrnjene narave, sprostitev in pristen stik s prijaz
nimi domačimi, ki vsakemu obiskovalcu radi pos
trežejo z najrazličnejšimi domačimi dobrotami. 

Pa začnimo z našo potjo! V soboto, 27. maja, bo 
pohod potekal na prvem odseku HPP, start bo na 
gradu Bori, ki se v zadnjem času "ponovno prebuja v 
življenje". Tukaj bo tudi prva kontrolna točka za kont
rolne žige v kartonček pohoda. Le-tega se bo dalo 
dobiti na startu. Nato se bomo vzpeli mimo znane 
cerkvice sv. Ane na najvišji vrh vzhodnih Haloz, 
Vrbanjšak, od tod pa spustili do kontrolne točke 2, ki 
bo tik pod Švabovim. Seveda se ne sme izmuzniti še 
nekaj metrov vzpona do gostišča Švabovo, kjer 
bomo poplačani s prekrasnim razgledom, ne smemo 
pa pozabiti še na slastno haloško gibanico, ki se ji 
gotovo ne bo mogel nihče upreti. Pot nas bo nato 
med vinogradi in gozdički preko Gorenjskega Vrha, 
kjer bo kontrolna točka 3, vodila v Cirkulane, kjer bo 
zadnja kontrolna točka in cilj letošnjega pohoda. 

Ob poti bo zelo pestro in veselo, prav gotovo pa bo 
ostala nepozabna prijazna gostoljubnost doma
činov, ki se vsako leto izkažejo kot izredni gostitelji z 
odlično postrežbo iz domače kuhinje in vinske kleti. 
Tudi na cilju bo zanimivo, saj se obeta družabno 
srečanje in ples z živo glasbo v gostišču Krona. 

Na start pohoda vas bodo brezplačno vozili avto
busi z avtobusne postaje Ptuj, poskrbljeno pa bo tudi 
za prevoz domov. Natančne informacije o voznem 
redu avtobusov bomo podali v naslednji številki 
Tednika. Vaša edina skrb je torej prinesti s seboj čim 
več dobre volje in lepega vremena, da bodo naši 
skupni užitki v naravi še toliko lepši. Vabljeni! 

OBVESTILO 
v poletnem času bo planinsko društvo Ruj odpira

lo svoja vrata eno uro pozneje kot do sedaj. Tako 
bodo uradne ure ob torkih in petkih med 17 in 19 uro. 

Odbor za Informiranje in 
propagando PD Ptuj 



ZA KRATEK CAS 

Info-
glasbene novice! 
Maj označujemo kot mesec 
ljubezni in mnoge čudovite pe
smi v opevajo ljubezen na sto 
in en način. 

Ameriška skupina BACKSTRE-
ET BOYS je z mega uspešnega 
albuma Millennium pripravila še 
tri hite z naslovi I want it that 
Way, Larger than Life in Show 
me the Meaning of Being Lone-
ly. Neverjetno popularen kvintet 
preseneča z aktualnim koma
dom THE ONE ^loMeK saj ta te
melji na izredno atraktivnem pop 
ritmu. 

N'SYNC so v ZDA trenutno naj
večji konkurenti skupini Back-
street Boys in vladajo že sedem 
tednov na lestvici Biliboard Hot 
200 Albums z albumom No 
Strings Attached (trenutno so ta 
album samo v ZDA prodali v 7,3 
mil i jona primerkov). Fantje in 
založba Jive so izvedli komerci
alni trik, saj je v ZDA na formatu 
single plošče izšla pesem IT'S 
GONNA BE ME ̂ leleK, medtem 
ko je v Evropi izšla pesem TLL 
NEVER STOP Obe pe

smi sta plesno zelo dinamični. 
Naj dodam še informacijo, da 
dobite sveže podatke o skupini 
na spletni strani 
www.nsync.com. 

Britanski fantovski band FIVE je 
zanimiv tudi v glasbenem smis
lu, ker na albumu Invinceble naj
dete vsaj pet različnih glasbenih 
slogov. FIVE so ekskluzivno za 
tržišča ZDA ponovno posneli 
svež plesni komad DONT 
FIGHT IT BABY ^leM^ v katerem 
prevladuje močan pop slog, 
pomešan še s house in r&b. 

Britanska studijska skupina N-
TRANCE je prišla na plesno sce
no s komadom Set you Free, 
vendar so pravi uspeh poželi s 
komadi, kot so Stayin' Alive, 
D.I.S.C.O. in Da Ya Think l'm 
Sexy. Studijski trio izvaja nov 
plesni mišmaš v komadu SHA-
KE YOUR BODY ^00i^ ki je se
veda priredba hita skupine The 
Jackons, v njem pa imata po
membni vlogi raper Leon Kelly in 
pevka Kelly Lorreno. 

DJ-i in ljubitelji sodobni plesnih 
hitov boste z naslednjega širo
kega spiska lahko izbrali nove 
potencialne hite: The Future is 
So Bright - C-BLOCK, DJ Culture 
- BLANK & JONES, Koochey -
ARMAND VAN HELDEN, Eichel-
ruck - DA HOOL, La Bamba -
MARCO DA SILVA, Greensieves 
- NOMANSLAND, Ran Kan Kan -
TITO PUENTE & OLGA TANON, 
Bound 4 Da Reaload - OXIDE & 
NEUTRINO, Per Sempre Amor -
LOLLY, Love Come Home - DJ 
JEAN, If you Leave me Now -
UNDERGOVER, Heart of Asia -
VVATERGATE, Dirty Water -
MADE IN LONDON, Embrace -
AGNELLI & NELSON, Teli me 
Why - PAUL VAN DYK & 

ST.ETIENE, Buggin - TRUES-
TEPPERS & DANE BOWES, 
Crazy Love - MJ GOLE, Funky 
Music - UTAH SAINTS, Don't be 
Affraid - DJ TONKA, Don't Take 
Away my Heart "Remix" - MO-
DERN TALKING, Ali I Want - LA 
BOUCHE... 

Britanska pevka GABRIELLE je 
zaslovela s skladbo Dreams, 
medtem ko je letos vladala na 
lestvicah s super skladbo Rise. 
GABRI ELLE spet blesti v fantas
tični lahkotni skladbi WHEN A 
VVOMAN )K)K)t(X)K ki se glasbe
no preliva med prijetnim popom 
in soulom. 

ENRIOUE IGLESIAS je nanizal 
tri zabavne latino uspešnice, ki 
nosi jo naslove Bailamos, 
Rhythm Divine in Be with you. 
Veliki šarmer (to je podedoval 
po očetu Juliu Iglesiasu) bo 
šokiral s tako imenovano latino 
l jubezensko balado COULD I 
HAVE THIS KISS FOREVER 
)K)K)t()K pri kateri je s svojim 
šarmantnim soul vokalom bles
tela tudi pevka Whitney Hous-
ton. 

Jon Anderson - vokal. Toni Kaye 
- klaviature, Chirs Sguire - bas 
kitara, Bili Bruford - bobni in 
Pete Banks - kitara so originalni 
člani skupine YES, ki je 20. mar

ca letos nastopila tudi v Ljublja
ni. Satri mački blestijo v vrhunski 
ročk melodij i IF ONLY YOU 

Britanski ročk band STATUS 
QUO je prišel na glasbeno sce
no leta 1967, ko je v BBC-jevi 
glasbeni televizijski oddaji Top 
of the Pops izvedla na playback 
pesem Pictures of Matchtick 
Men. Band je posnel album ročk 
hitov z naslovom Famous in the 
Last Century in prva ostra pri
redba nosi naslov MONY MONY 
)K)K)K, ki jo je v originalu izvajal 
Billy Idol. 

D a v i d B r e z n i k 

POPULARNIH I P / Popularnih 10 

1. O o p s ! I d i d it A g a i n - BRITNEV S P E A R S 

2 . H e w a s n ' t M a n E n o u g h - TONI B R A X T O N 

3 . It 's m y U f e - B O N JOVI 

4 . N e v e r b e t h e S a m e A g a i n 

- MELANIE C. & LISA L O P E Z 

5 . B e w i t h y o u - E N R I O U E IGLESIAS 

6 . M a m a T o l d M e N o t t o C o m e 

- T O M J O N E S & S T E R E O P H O N I C S 

7 . S h a l a l a LaJa - V E N G A B O V S 

8 . If O n l y - H A N S O N 

9 . i T u r n t o Y o u - C H R I S T I N A AGUILERA 

1 0 . C a n d y - M A N D Y M O O R E 

Lestv ico P O P U L A R N I H 1 0 lahko p o s l u š a t e v s a k o 
s o b o t o v v e č e r n e m s p o r e d u radia R u j . 

Mladi dopisniki 
KOLPA IN KANU 

Letošnjo šolo v naravi smo 
učenci sedmega razreda preživeli 
v Fari na Dolenjskem, kjer smo 
preživeli pet kratkih poučnih dni. 
Učili smo se o prvi pomoči, se 
ukvarjali z različnimi športi, ho
dili na pohode in se vsestransko 
zabavali. Najbolj pa se mi je v spo

min vtisnila vožnja s kanujem. 
Bil je lep sončen dan, kot bi ga 

sami naročili. Zbudilo me je gla
sno pogovarjanje sošolk, da bomo 
danes odšli na Kolpo s kanuji. 
Kljub svoji zaspanosti sem hitro 
skočila s postelje, se oblekla in hi
tro ijrisluhnila napetemu pogovo
ru. Čeprav sošolkam sprva nisem 
verjela, so mi to negotovost kmalu 

odpravili učitelji, ki so nas učili o 
prvi pomoči. Bila sem zelo vesela, 
saj sem si že dolgo želela vožnje s 
kanujem. Preden pa smo odšli na 
Kolpo, smo po skupinah morali še 
nekaj postoriti. Najprej smo se 
zbrali v učilnici, kjer so nam 
učitelji razložili, kaj moramo sto
riti. Naša naloga je bila, da pred 
vožnjo po Kolpi vsaka skupina 
postavi svoje taborišče s tabornim 
ognjem, šele nato gre veslat po 
Kolpi. Hitro smo opravili s ta-
boiršči in se pripravili na veslanje. 
Najprej smo si nadeli rešilne 
jopiče in čelade. Tisti, ki pa je ho
tel, je dobil veslo. "Tako, zdaj sem 
pa na vrsti," sem si dejala. Brez 
strahu sem vsa opremljena stopila 
v kanu in zasedla svojo mesto na 
njem. Zaradi varnosti vseh nas sta 
bila dva kanuja povezana skupaj, 
v vsakem izmed njiju pa je bil po 
en učitelj, ki veslanje s kanuji do
bro obvlada. Na učiteljev znak 
smo se odrinili od obrežja in za-
veslali proti toku. Voda je pljuska
la visoko ob kanu in nas močila s 
svojo ledeno mrzlo odejo. Veslali 
smo z vso močjo, da so nas počasi 
začele boleti roke. Da bi nam šlo 
lažje, smo se dogovorili, da bomo 
za vsak zamah dejali HOP. Bilo je 
lažje. Po dolgem veslanju smo se 
zamenjali, tako da so lahko veslali 
tudi drugi, ki so sedeli na notranji 
strani kanuja. Zdaj je prišel naj
boljši del. Obrnili smo se in od-
veslali s tokom. Najboljše pri tem 
pa je bilo, da ni bilo potrebno ve
liko veslati, ker nas je tok nesel 
kar sam. To je bil res pravi užitek. 
Ker pa smo imeli možnost, da se 
še enkrat popeljemo po razburka
ni Kolpi, in ker je bil ravno en 
prostor še prost, sem se popeljala 
še enkrat. Tudi tokrat )e bilo zelo 
lepo. Vendar čas je potekel in mo
rali smo pospraviti našo opremo 
in se odpraviti v dom na kosilo. 
Vsi mokri od vode smo se skozi 
gozdiček odpravili proti domu. 

Te razburkane vožnje po Kolpi 
ne bom nikoli pozabila, če pa 
slučajno bom, bom pogledala sli
ko, ko so me slikali na kanuju, in 
v žilah bom začutila adrenalin, ki 

sem ga čutila pri vožnji na kanuju, j 
To morate poizkusiti!!! 

Tina Kajzer, 7, a, 
OŠ Cirkovce 

MAMA 
Mama je ena sama. Vedno ji na-

berem rožice. Te rože so: marjeti
ce, podlesne vrtnice in vijolice. 
Vedno ji pomagam, kadar potre
buje pomoč. 

Alenka Meznarič, 
OŠ Juršinci 

URŠKA IN 
POVODNI MOŽ 
V 2 0 . STOLETJU 

Urška in povodni mož sta plesa
la po zraku. Tedaj je strela udarila 
v plesalca. Nekaj časa sta opazova
la številke 1865,1945 in 1999. Ob 
številki 1999 sta videla vse belo in 
znašla sta se v kidričevskem parku 
na vrhu tobogana. Zapeljala sta se 
navzdol in padla, ker nista vedela, 
kaj je tobogan. Sprehajal sem se 
po parku. Zaslišal sem krik in od-
hitel v smer, od koder je prihajal. 
Tam sem zagledal dekle in mlade
niča, ki je imel zeleno barvo kože. 
Ko sta me zagledala, sta obmol
knila. Predstavil sem se, a onadva 
sta še kar molčala. Vprašal sem ju, 
kako jima je ime. Dekletu je bilo 
ime Urška, mladeniču pa Vodos-
lav. Spomnil sem se, da sta to 
Urška in povodni mož v 20. stolet
ju. Mislil sem, da je skrita kamera, 
vendar ko sem se rokoval z njima, 
se je vse zasvetilo, ozračje se je 
naelektrilo in z jasnega neba je v 
nas udarila strela. Znašli smo se v 
letu 903 pred našim štetjem. 
Zemlja se je začela tresti, kot da bi 
bil potres. Zagledali smo petdeset 
metrov visokega kiklopa, ki je dir
jal proti nam. Bežali smo, kolikor 
so nas nesle noge. Skrili smo se v 
votlino, ki je bila samo dva metra 
visoka in tri metre dolga. Kiklop 
nas na srečo ni opazil in je oddir-
jal dalje. Nehote sem se dotaknil 
Vodoslava in spet smo odpotovali 
v času. Vsem je bilo jasno, da smo 
bili v Grčiji, vendar nismo vedeli, 

kaj nas čaka. Ustavili smo se v letu 
2345. Povsod je bila ravnina brez 
hribčka ali dolinice in je bila 
zaraščena z nenavadno črtno tra
vo. Ker tam ni bilo nič zanimive
ga, smo odpotovali nazaj v leto 
1999. Poslovili smo se. Odpravil 
sem se domov, Urška in Vodoslav 
pa sta plesala in naenkrat je vanju 
udarila strela in ju popeljala nazaj 
v 19. stoletje. 
Mitja Kidrič, 7. c, 
OŠ Kidričevo 

NA OBISKU 
PRI KRALJU 
MATJAŽU 

Pred enim tednom sva se s prija
teljem odločila, da bova poiskala 
kralja Matjaža. Nakupila sva vse 
potrebne stvari za iskanje. S sabo 
sva vzela vrv, čudežno čelado, 
orožje in dva vola, da bova imela 
kaj jesti. 

Do gore Pece sva se peljala z 
vojaškim letalom. Ob vznožju 
gore Pece so naju čakali sov
ražniki. Napolnila sva puške in 
streljala tako dolgo, dokler niso 
vsi mrtvi ležali na tleh. Nadela sva 
si čudežne čelade s krili. Čez nekaj 
časa sva na jasi pojedla enega vola. 
Med potjo naju je ustavil veliki 
triglavi pes. Dolgo časa nisva ve
dela, kaj naj storiva, saj mu grana
te niso nič škodovale. Iz torbe sva 
vzela top, ga napolnila s kroglami 
in začela streljati. Tudi to ni po
magalo. Vzel sem si originalen 
meč, ki ga je nekoč v bitkah upo
rabljal sam kralj Matjaž. Skočil 
sem na psa in mu odrezal glavo. 
Odšla sva na vrh, kjer je bil vhod 
v votlino. Skočila sva noter, okrog 
naju pa je gomazelo veliko kač. 
Požgala sva jih z ognjem. Kralj 
Matjaž je bil vklenjen v lisice. Va
roval ga je sam sultan in njegova 
vojska. S prijateljem sva jih vse z 
gohmi rokami premagala. Sultanu 
pa sva odtrgala glavo in jo dala v 
torbo. Lisice sva prežagala z žago. 
Kralj Matjaž je bil tako svoboden. 

Izlet se nama je izplačal, saj je v 
votlini bilo na tone zlata. Kralj 
Matjaž pa se nama je zelo dolgo 
zahvaljeval. 
Miha Vajda, 6. c, 
OS Gorišnica 

POTUJEMO 
DAUE 
IZ PREJŠNJEGA 
V NOVO 
TISOČLETJE 

Pred nekaj leti, ko smo z vlakom 
odšli na morje, je bilo to moje naj
lepše leto. Peljali smo se počasi in 
prijetno. Ko smo izstopili, smo 
pomahali za vlakom in veselo 
odšli v hiško ob morju. Mamica je 
skuhala kosilo, jaz in sestra sva se 
šli kopat, ati je ležal na terasi. 
Kmalu za tem so k nam prišli na 
obisk sorodniki. Skupaj smo se 
kopali in hodili na dolge sprehode 
ob obali. In prihitel je dan, ko 
smo morali nazaj domov. Bila sem 
zelo žalostna, ker smo se domov 
peljali v avtu s sorodniki in ne z 
vlakom. Ampak tolažila sem se s 
tem, da se bomo tudi letos peljali 
na morje z vlakom. 

Sara Ferčič, 4. a, 
OŠ Mladika, Ptuj 

ZOPET STAR 
1 0 LET 

Matjažev dedek se je prebudil in 
ugotovil, da je zopet star 10 let. 
Sel je ven in otroci so ga povabili 
k igri. Najraje so igrali nogomet. 
Vsem otrokom pa so bile všeč tudi 
druge igre. Ko se je zmračilo, so 
morali vsi otroci in tudi ded do
mov. Naslednje jutro so vsi otroci 
morali v šolo. Zraven je bil tudi 
ded. V šoli mu je šlo vse narobe. 
Ker ni vedel, da bodo pisali mate
matični test, je dobil slabo oceno. 
Ravno tisto popoldne je moral 
tudi k verouku. Ker je redno ho
dil k maši, mu verouk ni delal pre
glavic. Oboževal je nogomet, zato 
se je vpisal v nogometni klub. Ker 
ni vedel, da bi moral naslednjega 
dne praznovati 81. rojstni dan, je 
v nedeljo priredil veliko zabavo za 
11. rojstni dan. Na rojstni dan je 
prišlo tudi veliko deklet, zelo so 
ga očarale. A v tistem trenutku se 
je spomnil, da je prestar za takšno 
zabavo in da bi moral praznovati 
81. rojstni dan. 

Anja Planinšek in Tadeja Le-
skovar, 

OŠ Lovrenc 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Toto 

pismo pišem vpondelek, 15. ma-
jnika, mesca cvetja, mesca 
lubezni, mesca dobrot sloven
skih kmetij in mesca, kije nas
ploh oh in ah. 

Mija z Mico srna bla včeraj na 
zaključki dobrot slovenskih 
kmetij na Ptuji in se mi še gnes 
sline cedijo po različnih trdih, 
mehkih in tekočih dobrotah. Or-
ganizatorom gre vso priznanje 
ZJU odlično priprovljeno razstavo 
in prireditev, ki so jo spremlale. 
Jaz man samo eno pripombo: 
tote dobrote je treba začeti tržiti 
domočin in tjin obiskovolcem 
naše lepe dežele. Domoči kruh, 
meso, siri, žganice, suho sadje -
klujci in druge dobrote so našo 
vejko bogastvo, ki ga ne vemo ali 
pa nečemo prodati. Stare pesmi, 
glasba, plesi in še marsikaj 
drugega pasek totim dobrotam, 
kijih je treba negovati, dogra
jevati in predvsem spoštovati v 
jiliovi zgodovinski vrednosti. Saj 

vete, kak provimo, da tisti, ki ne 
spoštuvlejo preteklosti, delajo 
škodo sedanjosti in prihodrwsti. 

Pa ša malo k politikom po-
glednimo: politična fronta in vo
jna za oblast se nadaluvle in 
nikol nede končana. Takjepačv 
demokraciji, da si pozicija in 
opozicija skočeta v lase, med 
noge, se tučeta po glovi in nikol 
ne veš, keri je ta provi. Kak 
vidite, si gospod Bajuk formira 
rwvo vlodo in ministre. Imena so 
v večini znona. Včosik odpisani 
se drgoč vročajo na visoke in do
bro plačane stolčke, drugi pa 
pač stolčeke zapuščajo in bodo 
ta novim noge na jihovih 
stolčkih žagali, sekali, štemali -
saj vete, kak to gre. Gre pa se 
zato, ke so nekam pride ali pa 
tudi odide. Saj vete, kak poje 
tista pesem: "Vsi so prihajali, 
njega ni blo, jaz pa sen čokala 
sama doma ..." Včosik si tak 
poje tudi moja Mica, kiglih zaj v 
kuhinji Švica. Peče kruh in 
pogače, ki rade grejo v moje 
hlače, fcoj pa še meso, o da bi 
vsoki den tak dobro in lepo blo. 

Evo ga na, pa smo na kunci. 
Sosid Juža me glih zjaj zove, naj 
mu pridem pomogat prozen 
polovjok z gantarov v klet sko-
tati. Dobro se mejte do drugega 
tjedna. Vas lepo podavljam in 
želim vse dobro, bogato, zdravo 
in peneznatno. Vaš LUJZEK z 
Mico, z mlodo telico, rejeno 
prasico, s psom Reksom in 
spominskim seksom 

http://www.nsync.com
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2. SLOVENSKA LIGA 
Rezultati tekem 26. kroga: Elan - Aluminij 1:1, 

Drava - Zagorje 1:1, Črenšovci - Železničar Ligro 1:6, 
Živila Triglav - Nafta 0:0, Šentjur - Koper 1:1 Jadran 
Šepič - Tabor 1:1, Avtoplus Korte - Esotech Šmartno 
0:3, Rogoza - Ivančna Gorica 2:3 
I.KOPER 26 19 5 2 68:17 62 
2. TABOR 26 18 5 3 56:13 59 
3. ŽELEZNIČAR LIGRO 26 15 4 7 42:22 49 
4. ESOTECH ŠMARTNO 26 15 4 7 52:39 49 
5. ALUMINIJ 26 14 5 7 52:28 47 
6 ELAN 26 14 5 7 41:28 47 
7. ZAGORJE 26 11 6 9 46:33 39 
8. IVANČNA GORICA 26 11 3 12 44:41 36 
9. ŽIVILA TRIGLAV 26 10 5 11 34:33 35 
10. JADRAN ŠEPIČ 26 7 10 9 28:32 31 
11. ŠENTJUR 26 7 8 11 28:46 29 
12. NAFTA 26 7 7 12 24:39 28 
13. DRAVA 26 5 8 13 24:39 23 
14. ROGOZA 26 5 5 16 22:56 20 
15. ČRENŠOVCI 26 4 4 18 21:72 16 
16. AVTOPLUS KORTE 26 1 6 19 11:55 9 

Razpored tekem 27. kroga: Rogoza - Črenšovci, 
Aluminij - Železničar Ligro, Ivančna Gorica - Drava, 
Zagorje - Avtoplus Korte, Esotech Šmartno - Jadran 
Šepič, Tabor - Šentjur, Koper - Živila Triglav, Nafta -
Elan 

DRAVA-ZAGORJE 1:1 /1:0/ 
STRELCA: 1:0 U. Krajnc /8/, 1:1 Baš /84/ 
DRAVA: Golob, Lenart, Sluga, M. Emeršič, Klln-

ger, Pekez, B. Emeršič, Habjanič, Toplak 
/Jurčec/, U. Krajnc /Fridauer/, Korez. 

Nogometašem ptujske Drave zmanjkuje časa in 
točk v borbi za obstanek med drugoligaši. Želje 
Ptujčanov, da bi premagali Zagorje, se niso ures
ničile, samo osvojena točka pa je skorajda premalo. 
Začetek srečanja je bil za domače nogometaše zelo 
obetaven, saj je Uroš Krajnc v 8. minuti z dobrim 
udarcem z glavo presenetil gostujočo obrambo ter 
zatresel mrežo. Dravaši so si priigrali še nekaj pri
ložnosti, vendar do povišanja vodstva ni prišlo. 

V začetku nadaljevanja bi se v 50. minuti mreža 
gostov skorajda ponovno zatresla. V 75. minuti je 
slab sodnik Kosmina iz Kopra pokazal na belo točko 
za goste, češ da naj bi domači igralec Klinger napra
vil prekršek v svojem kazenskem prostoru. Vratar 
Drave Damjan Golob pa je strel gostujočega igralca 
Grčarja ubranil. Zagorjanom je uspelo izenačiti v 84. 
minuti. Domačini so bili mnenja, da je to bilo iz nedo
voljenega položaja, toda sodnik odločitve ni spre
menil. Takšnih čudnih odločitev pa so Rujčani v 
letošnjem drugem delu prvenstva doživeli kar nekaj, 
tako da to verjetno ni bil samo en slab dan sodnikov. 

ELAN-ALUMINIJ 1:1 /1:1/ 
STRELCA: 0:1 Emeršič /11/, 1:1 Prapotnik /24. 

avtogol/ 
^ALUMINIJ: Šeremet, Kancler /Bezjak/, Golob, 
Žolek, Prapotnik, Vršič, Perkovič, Čeh, Emeršič, 
Franci, Hojnik /Voglar/. 

V derbiju tega kroga v 2. SNL so nogometaši Alu
minija gostovali v Novem mestu pri Elanu. Gostje so 
prišli v vodstvo že v 11. minuti, ko je napadalec Alu
minija Milan Emeršič zadel v polno. Trinajst minut 
kasneje je domačinom uspelo izenačiti z avtogolom 
Prapotnika, nogometaša Aluminija, ki ga je žoga 
nesrečno zadela, spremenila smer in končala v 
mreži. 

Kidričani so bili veliko boljši in so imeli številne pri
ložnosti, vendar jim ni uspelo še enkrat premagati 
odličnega domačega vratarja ter so se na koncu mo
rali zadovoljiti samo s točko. 

V nedeljo bodo nogometaši Aluminija gostili ekipo 
mariborskega Železničarja. 

3. LIGA SEVER 
Rezultati tekem 23. kroga: Gerečja vas - Tim 

Laško 6:2, Mons CIaudius - Hajdina 2 :1 , Paloma -
Pobrežje 3:0, Fužinar - Krško 2:2, Dravinja - Zreče 
1:2, Usnjar - Bistrica 0:0, Kovinar Mas-com - Starše 
4 : 1 . 
1. PALOMA 23 16 3 4 52:27 51 
2. DRAVINJA 23 14 5 4 43:18 47 
3. ZREČE 23 11 6 6 45:28 39 
4. KOVINAR MAS-COM 23 10 4 9 38:29 34 
5. GEREČJA VAS 23 10 4 9 38:37 34 
6. TIM LAŠKO 23 9 5 9 47:47 32 
7. FUŽINAR 23 9 5 9 38:47 32 
8. HAJDINA 23 8 7 8 29:38 31 
9. USNJAR 23 7 9 7 27:24 30 
10. STARŠE 23 8 4 11 32:31 28 

11. MONSCLAUDIUS 23 8 4 11 30:36 28 
12. KRŠKO 23 6 8 9 39:35 26 
13. BISTRICA 23 4 6 13 25:50 18 
14. POBREŽJE 23 5 2 16 26:62 17 

Tekme 24. kroga: Hajdina - Kovinar Mas-comm, 
Tim Laško - Usnjar, Slov. Bistrica - Dravinja, Zreče -
Fužinar, Krško - Paloma, Pobrežje - Mons CIaudius, 
Starše - Gerečja vas. 

GEREČJA VAS - TIM LAŠKO 6:2 
/3:2/ 

STRELCI: 1:0 Z. Bezjak/7/, 1:1 Vavdl/18/, 2:1 M. 
Bezjak /32/, 3:1 Kaučevič /36/, 3:2 VIdenšek /41/, 
4:2 Verlak /73/, 5:2 Kaučevič/75/, 6:2 Kaučevič 
/82. iz 11 m/ 

GEREČJA VAS: Lampreht, Gorše, Slaček, Vido
vič, Krajnc, Ciglar, Kmetec, Z. Bezjak / Kaisesber-
ger/, Verlak, M. Bezjak /Perko/, Kaučevič /Pall-
Jan/. 

Nogometaši Gerečje vasi so v izredno pomem
bnem srečanju v borbi za obstanek med tretjeligaši 
premagali ekipo TIM Laško. Srečanje so pričeli zelo 
dobro in so hitro povedli, vendar se gostje niso dali 
in 8 0 prav tako hitro izenačili. Do odhoda na odmor 
so nogometaši Gerečje vasi zadeli še dvakrat in si 
priigrali minimalno prednost. 

Vse najlepše pa je sledilo v drugem polčasu, ko so 
se domači razigrali in dosegli še tri zelo lepe zadetke 
ter navdušili svoje najzvestejše privržence z visoko 
zmago, ki je, po pravici povedano, niso pričakovali. 
Gostje so v drugem delu igre povsem popustili pred 
naleti domačih napadov. Ponovno seje izkazal Peter 
Kaučevič, ki je dosegel tri zadetke. 

MONS CLAUDIUS - HAJDINA 

2:1/1:1/ 
STRELCI: 1:0 Prevolšek/32/, 1:1 Plhler/39/, 2:1 

Valek /89/ 
HAJDINA: Brodnjak, VrabI, Prelčec /Marcel 

Krajnc/, Mihael Krajnc, Lončarič, Zelko, Bauman, 
Pihler, Gojkošek /Buljubašič/, Hotko /Princi/, Gai-
ser. 

Tako kot polovica ekip v 3. SNL - sever tudi nogo
metaši Hajdine bijejo bitko za obstanek. Njihovo 
gostovanje v Rogatcu bi se skorajda uspešno 
končalo, vendar so nogometaši Monsa CIaudiusa 
dosegli zmagoviti zadetek v predzadnji minuti 
srečanja. 

I. LIGAMNZ PTUJ 
Rezultati tekem 20. kroga: Slovenja vas - Stojnci 

1:6, Središče - Polskava 6:0, Gorišnica - Pragersko 
2:2„ Eltehšop Rogoznica - Markovci 3 :1 , Ormož -
Dornava 2 :1 , Videm - Boč 0:5 
1. STOJNCI 20 16 1 3 82:26 49 
2. BOČ 20 10 7 3 43:21 37 
3. ORMOŽ 20 10 6 4 58:27 36 
4. DORNAVA 20 10 3 7 44:29 33 
5. SREDIŠČE -1 20 10 4 6 48:34 33 
6. ELTEHŠOP ROGOZNICA 20 8 7 5 57:46 31 
7. PRAGERSKO 20 7 6 7 42:45 27 
8. MARKOVCI 20 7 5 8 34:48 26 
9. VIDEM 20 6 4 10 29:40 22 
10. SLOVENJA VAS -1 20 4 6 10 21:37 17 
11. GORIŠNICA 20 3 6 11 28:39 15 
12. POLSKAVA 20 1 1 18 11:105 4 

Razpored tekem 21 . kroga - v soboto ob 17.00 
url: Videm - Slovenja vas, Boč - Ormož, Dornava -
Eltehšop Rogoznica, Markovci - Gorišnica, Pragers
ko - Središče, Polskava - Stojnci. 

2. LIGAMNZ PTUJ 
Rezultati tekem 19. kroga: Hajdoše - Podvinci 

3 :1 , Grajena - Pago Leskovec 1:1, Skorba - Tržeč 
3:2, Podlehnik - Apače 3:0, Zavrč - Lovrenc 0 :1 , 
prosti Bukovci 
1. SKORBA 17 12 3 2 58:23 39 
2. LOVRENC 17 10 2 5 31:28 32 
3. TRŽEČ • 17 9 4 4 34:21 31 
4. GRAJENA 17 9 4 4 44:36 31 
5. HAJDOŠE 17 8 4 5 46:26 28 
6. PODLEHNIK 18 7 5 6 34:31 26 
7. BUKOVCI 17 6 4 7 27:39 22 
8. ZAVRČ 18 6 2 10 29:34 20 
9. APAČE 17 6 2 9 28:39 20 
10. PODVINCI -1 18 4 2 12 27:46 13 
11. PAGO LESKOVEC 17 O 4 13 19:54 4 

Razpored tekem 20. kroga: v soboto ob 17. uri: 
Apače- Skorba; v nedeljo ob 10.30: Lovrenc -
Podlehnik; ob 11.00: Pago Leskovec - Hajdoše; ob 
17.00 uri: Tržeč - Grajena in Podvinci - Bukovci. 

Dani lo K i a j n š e k 

ODBOJKA 

Turnir za kurentav pokal 
Na ptujskem območju se zadnjih nekaj let očitno dogaja odbo
jkarska pomlad: Na razpisani turnir se je na naše domače strani 
na Internetu prijavilo že 6 rekreativnih odbojkarskih skupin. Os
novnošolska odbojka je postala množični šport: letos seje pri sta
rejših deklicah prijavilo 10, pri starejših dečkih pa 5 ekip. Po 
večletnih naporih je letos prvič uspela tudi organizacija tekmo
vanja v minl-odbojki za mlajše deklice (7 ekip) in dečke (2 ekipi) 
- flnale bo ta petek v OŠ Dornava. 

Razne prireditve za ljubitelje od
bojke so zelo dobro obiskane. 
Glavna rekreativna odbojkarska pri
reditev zadnjih let je gotovo Turnir 
za kurentov pokal, ki je tokrat bil v 
soboto, 29. aprila, v ŠD Center med 
9. m 17. uro. To tekmovanje ima v 
ptujski regiji že tridesetletno tradi
cijo, zadnja leta pa poteka v organi

zaciji OK KURENT. Tudi tokrat je 
bila udeležba dobra (cca 50 tekmo
valcev), nekaj ekip pa je na žalost 
manjkalo zaradi dolgega praz
ničnega vikenda in bomo od njih 
prejeli le kakšen pozdrav z morja. 
Kvaliteta odbojke je ponovno bila 
na visokem nivoju in tekme prvi-
lačne tudi za gledalce, kar ne prese

neča glede na dejstvo, da 70% ude
ležencev prihaja iz treh odbojkars
kih klubov, ki so v zadnjih letih zaz
namovali odbojko v Ptuju in okolici 
(trenutno delujeta še dva). 
Podrobnost o tekmovalcih in tek
mah lahko izveste na naših domačih 
straneh na Internetu: www.odbo-
jkarski-klub-kurent.si. 

Vse ljubitelje odbojke naj tudi to 
poletje povabim na SERIJO ZA PO
LETNI POKAL, ki bo v juliju in 
avgustu na zunanjih igriščih v Ptuju 
in okolici. Spremljajte medije, beri
te plakate in nas obiskujete na Inter
netu. 

Martin K u r e š 

Se sprašujete: 

"Ali l a h k o p r i d e 

g o r a 

k M o h a m e d u l " 

OBČINA MARKOVCI 
OBJAVLJA 

na podlagi Odloka o proračunu Občine Markovci 
za leto 2000 (Uradni vestnik Radia Tednik Ruj št. 
3/00) in 7. člena Pravilnika o finančnih intervencijah 
za ohranjanje in razvoj kmetijstva v Občini Marko
vci (Uradni vestnik Radio tednika 7/99) 

RAZPIS 
ZA DODELITEV SREDSTEV ZA FINANČNE IN

TERVENCIJE ZA OHRANJANJE IN RAZVOJ 
KMETIJSTVA V OBČINI MARKOVCI ZA LETO 
2000 

1 . SPLOŠNI POGOJI 
1. 
Po 5. členu pravilnika o finančnih intervencijah za 

ohranjanje in razvoj kmetijstva v Občini Markovci 
(Uradni vestnik št. 8/99) lahko za dodelitev 
sredstev zaprosijo tržni proizvajalci hrane, in sicer 
fizične osebe s slovenskim državljanstvom, s stal
nim prebivališče v Občini Markovci, praviloma s 
statusom kmeta, ter pravne osebe (majhne družbe 
opredeljene po zakonu o gospodarskih družbah), 
ki imajo sedež in pridelovalne površine v Občini 
Markovci, razen določbe 11. člena točke B6 vino
gradništvo. Upravičenci morajo sredstva investirati 
na območju Občine Markovci. 

2. 
Navodila in informacije v zvezi z razpisom dobijo 

prosilci na Obdravskem zavodu za veterinarstvo in 
živinorejo Ruj, pri terenskem kmetijskem svetoval
cu Kmetijske svetovalne službe Ruj. 
3. 
Zahtevek za dodelitev sredstev za finančne inter

vencije po tem razpisu naslovijo vlagatelji na Kme
tijsko svetovalno službo pri Obdravskem zavodu za 
veterinarstvo in živinorejo Ruj. 

Vlagatelj zahtevka s svojim podpisom jamči za 
pravilno v zahtevku navedenih podatkov. 

2 . VSEBINA RAZPISA 
Razpisana sredstva za ohranjanje in razvoj kme

tijstva v Občini Markovci se zagotovijo v proračunu 
Občine Markovci za leto 2000 v višini 8.500.000 SIT 
v obliki podpor, regresov in premij. 

3 . NAMEN IN POGOJI ZA 
PRIDOBITEV SREDSTEV 

A. ŽIVINOREJA 
Govedoreja 
Osemenjevanje: 
NAMEN UKREPA: izboljšanje genetskega poten

ciala goveda s semenom kvalitetnih bikov. 
Višina regresa znaša 50 % cene doze semena. 
Višina predvidenih sredstev je 450.000 SIT. 
POGOJ: zahtevke vlaga Kmetijska svetovalna 

služba, ki predloži račun ter seznam upravičencev. 
B. PRAŠIČEREJA 
Nakup plemenskih živali: 
NAMEN UKREPA: nabava kvalitetnih plemenskih 

živali zaradi širitve prašičereje in izboljšanje proiz
vodnosti mesnatih pasem prašičev. 

Znesek regresa je 9.000,00 SIT za plemensko 
svinjo in 20.000,00 SIT za plemenskega merjasca. 

Višina predvidenih sredstev je 1.400.000,00 SIT 
POGOJI ZA PRIDOBITEV SREDSTEV: 
- potrdilo o poreklu kakovosti živali 
- račun 
- plemenske živali morajo biti vzrejene v potrjenih 

selekcijskih razmnoževalnih farmah ali rejskih sre
diščih, 

- živali morajo ustrezati pogojem, ki jih določa 
pravilnik o vodenju rodovništva, ugotavljanju ple
menske vrednosti in priznavanju plemenjakov. 

Preventivno cepljenje živali 
NAMEN UKREPA: pospeševanje preventivnega 

zdravljenja prašičev. 
Sofinanciranje preventivnih veterinarskih storitev 

višini do 50 % od vrednosti storitev. 
Višina predvidenih sredstev je 400.000,00 SIT 
POGOJ: najmanj 5 plemenskih svinj na kmetijo. 

Zahtevke vlaga Kmetijska svetovalna služba, ki 
predloži račun ter seznam upravičencev. 

C. ČEBELARSTVO 
NANEM UKREPA: Podpora zdravstveni preventi

vi v čebelarstvu 
Nakup panjev in čebel 
POGOJ: Zahtevku je potrebno priložiti program 

zdravstvenega varstva ter račun in seznam koristni-
kov. Zahtevke vlaga Čebelarsko društvo pri Kme
tijski svetovalni službi, ki predloži račun ter seznam 
opravičencev. 

Predvidena sredstva za zdravstveno varstvo, za 
nakup panjev znašajo 300.000.00 SIT. 

Č. RASTLINSKA PROIZVODNJA 
Analiza krme in analiza zemlje (tal) 

NAMEN UKREPA: analiza krme kot pomoč pri 
izračunu krmnih obrokov za živali ter analiza zemlje 
kot pomoč za pravilno doziranje manjkajočih hra
nil. 

Višina regresa: regresiranje analize krme v višini 
50 % cene analize in regresiranje analize zemlje v 
višini 50 % cene analize. 

Višina predvidenih sredstev je 100.000,00 SIT 
POGOJ: Zahtevke vlaga Kmetijska svetovalna 

služba, ki predloži račun ter seznam upravičencev 
s številko vzorca. 

Nakup semena strniščnih posevkov 
NAMEN UKREPA: izboljšanje setvene strukture 

njiv, varstvo okolja. 
Regresiranje semena strniščnih posevkov do 3 

ha na kmetijo v višini 50 % cene semena. 
Višina predvidenih sredstev 900.000,00 SIT 
POGOJ: zahtevke vlaga Kmetijska svetovalna 

služba, ki predloži račun ter seznam opravičencev. 
Sofinanciranie testiranja škropilnic višina 

predvidenih sredstev 60.000,00 SIT. Finandra se 
50 % vrednosti testa. 

POGOJ: zahtevke predlaga Kmetijska svetovalna 
služba, ki predloži račun ter seznam opravičencev. 

Apnjenje višina sredstev 300.000,00 SIT 
POGOJ: zahtevke vlaga kmetijska svetovalna 

služba, ki predloži račun ter izvid analize tal. 
Vrtngrgtvo in zelenjadarstvp 
NAMEN UKREPA: vzpodbujanje k intenzivnejši 

vrtnarski proizvodnji, predvsem tržno zanimivih 
vrtnin (povečati površine pod plastenjaki in steklen-
jaki). 

Regresira se nakup plastenjakov od 50 naprej 
v višini do 20 % predračunske vrednosti. 

Višina predvidenih sredstev je 2.000.000,00 SIT 
POGOJ: zahtevki se vlagajo preko Kmetijske sve

tovalne službe na osnovi predložitve razvojno 
proizvodnega programa. 

NakMP sadik in ?emena vrtnin 
NAMEN UKREPA: vzpodbujati intenzivno pride

lavo vrtnin, uvajati nove visokoproizvodne sorte in 
hibride v vrtnarijah, kjer je izvršen pregled o 
zdravstvenem stanju sadik, ki so registrirane. 

- semena, ki so kupljena v semenarskih hišah v 
Slovenije 

Višina predvidenih sredstev je 1.000.000,00 SIT. 
POGOJI: Dokazilo z računi Kmetijske svetovalne 

službe na osnovi računov in pripravi seznam za 
- papriko 
- paradižnik 
- radič 
D. VINOGRADNIŠTVO 
Nakup trsnih cepljenK 
Vzpodbujanje obnove vinogradov s kakovostnimi 

trsnimi cepljenkami. 
Višina regresa je 50,00 SIT za cepljenko. Višina 

predvidenih sredstev je 150.00,00 SIT. Cepljenke 
morajo biti vzgojene v slovenskih trsnicah, katere 
so pod strokovnim vodstvom kmetijskega zavoda 
ali kmetijskega inštituta Slovenije. 

Prosilec mora imeti pozitvno mnenje območnega 
za vinogradništvo specializiranega kmetijskega 
svetovalca. 

E. DOPOLNILNE DEJAVNOSTI IN 
IZOBRAŽEVANJE PODPORA 

NAMEN UKREPA: 
izobraževanje kmečkih žena, kmetovalcev ter or

ganiziranje strokovnih seminarjev ali izvajanje pe
dagoških dejavnosti s področja kmetijstva na os
novni šoli 

- delovanje strokovnih in interesnih društev s 
področja kmetijstva ter spremljajočih dejavnosti, 

- urejanje pogojev za izvajanje vseh kmetijskih 
dejavnosti na osnovni šoli, 

- ureditev pogojev za permanentno kmetijsko 
izobraževanje odraslih in mladine, 

- pospeševanje poskusništva, 
- pospeševanje razvojnih in raziskovalnih progra

mov na področju kmetijstva. 
Višina predvidene podpore je 940.000,00 SIT. 
POGOJI ZA PRIDOBIVANJE SREDSTEV: Zah

tevke vložiti pri Kmetijski svetovalni službi pri Obd
ravskem zavodu za veterinarstvo in živinorejo Ruj, 
na osnovi programa izobraževanja, usklajenega s 
kmetijsko svetovalno službe, ter fotokopij računov 
že dpravljenih storitev. 

4 . ROK ZA VLOŽITEV 
ZAHTEVKOV 

Rok vložitev zahtevkov za dodelitev sredstev je 
odprt do porabe sredstev oziroma do 15. 11. 2000. 

5 . ODOBRITEV SREDSTEV 
Obravnavane bodo le popolne in pravočasno 

prispele vloge. 
Odobrena sredstva bodo nakazana upravičen

cem v odvisnosti od finančnih zmožnosti občinske
ga proračuna, j 

http://www.odbo-






KIDRIČEVO / DRUGO SREČANJE STARODOBNIKOV 

TuHstUno vožnja 
po deželi korantov 
Po lanskem uspelem srečanju oldtimerjev so v Kidričevem; 
ustanovili Klub ljubiteljev klasičnih in športnih vozil, ki gaj 
vodi Stanko Kores. To soboto, 20. maja, pripravljajo drugo' 
srečanje oldtimerjev Kidričevo 2000, ki bo tokrat potekalo p o | 
šestih občinah in so ga poimenovali "Turistična vožnja po^ 
deželi korantov". ' 

Kot je povedal Stanko Kores, 
pričakujejo letos še večjo udeležbo 
kot lani, saj naj bi sodelovalo več 

kot 100 vozil, starih vsaj 30 let, to
rej resnično pravi starodobniki. 
Poleg občine Kidričevo bo 

letošnja vožnja potekala še skozi 
občine Hajdina, Videm, Marko
vci, Gorišnica in Ptuj. Karavana 
potujočega muzeja starih avtomo
bilov iz vse Slovenije in tudi iz tu
jine pa bo resnično povezana s ko-
ranti, saj so si ga izbrali celo za 
maskoto srečanja; sicer pa se bodo 
vmes ustavili tudi v Deta centru 
na Ptuju in si pri Francu Klincu 
ogledali izdelovanje korantove 
oprave. 

V vsaki od omenjenih občin se 
bodo ustavih, saj jim bodo dobri 
gostitelji povsod pripravili krajše 
kulturne programe. Najpomem
bnejši pa bo gotovo postanek v 
občini Videm, kjer se bodo ob 
sedmih zjutraj zbrali župani vseh 
šestih občin. V zahvalo za njihovo 
gostoljubnost jih bodo s staro
dobniki popeljali na ptujsko 
železniško postajo, od koder bo 
odpeljal muzejski vlak za promo
cijo Haloz po vsej Sloveniji. 

Prizadevni člani Kluba ljubitel
jev klasičnih in športnih vozil 
Kidričevo bodo veseli, če si bodo 
njihovo potujočo karavano mu
zejskih avtomobilov z zaniman
jem ogledali po vseh krajih in va
seh, koder bodo potovali. 

-OM 

S temi prenovljenimi starimi avtomobili (fotografija je iz lanske
ga prvega srečanja) bodo letos popeljali župane od Vidma do 
Ptuja. Foto: Franc Trčko 

ROGOZNICA / 95 LET JOŽEFE CARMAN: 

Cez pef /ef okrogla stoHia 
Predstavniki društva upokojencev Rogoznica so v soboto, 13.^ 
maja, obiskali na domu svojo najstarejšo č lanico , Jožefo Čar-
man z Dornavske ceste I D na Ptuju, ki je naslednji dan v̂  
krogu svojih treh hčera praznovala 95. rojstni dan. 

Delegacija, ki so jo sestavljali 
predsednik društva Feliks Bagar, 
tajnik Stanko Menoni in član up
ravnega odbora Jože Kralj, je ob 
iskrenih čestitkah in s stiskom 
roke slavljenko razveselila s šop
kom vrtnic in priložnostnim 
praktičnim darilom. 

Med pogovorom smo izvedeli, 
da je bila slavijenka rojena 14. 
maja 1905 v Podljubelju, od koder 
je bil tudi njen mož Adolf. Na 
Ptuj sta prišla leta 1930 in do dru
ge svetovne vojne so stanovali v 
Novi vasi, v hiši pod Brenčičevi-
mi. Leta 1942 so se kot podnajem
niki preselili v hišo na Rogoznico 
oziroma na Dornavsko cesto, kjer 
so še danes. Žal je Jožefa vdova že 
od leta 1945, saj se mož Adolf ni 
nikoli vrnil iz Dachaua in 
Matthausna, kamor je bil interni
ran kot aktivist znane skupine de
vetih iz ptujskih železniških de
lavnic. 

Tako je ostala sama s tremi 
hčerami Slavko, Jožico in Olgo ter 

zanje doma pridno gospodinjila, 
da jih je spravila do kruha. Čeprav 
je bilo težko, ji je vendarle lepo 
uspelo, kajti Slavka je bila dolga 
leta v Delti kot vodja skladišča, 
Jožica je največ let preživela na 

SDK, kjer je bila direktorica, 
najmlajša, Olga, pa je učiteljevala 
na OŠ v Gorišnici. 

Ob slovesu so slavljenki 
zabičali, naj pazi na zdravje, da se 
čez pet let spet snidemo ob ok
rogli stotici. Najlepšim želja in 
čestitkam ob visokem jubileju se 
pridružuje tudi naše uredništvo! 

-OM 

Jožefa Carman z gosti; od leve Stanko Menoni, Feliks Bagar in 
Jože Kralj. Foto: M. Ozmec 

Nap o ve J za Slovenijo 
Danes t o sprva še precej jasno. 

Popoldne in zvečer se t o od zakoda 
začelo oblačiti, začele se todo po
javljati posamezne ploke ali nevik-
te. Pikal ko jugozakodni veter. Na
jnižje jutranje temperature kodo od 
8 do 15, najvišje dnevne pa od 24 
do 28 C. 

Oteti 
V petek ko pretežno oklačno s 

padavinami, sprva tudi neviktami. 
Okladilo se ko. V sokoto ko tudi 
pretežno oklačno, okčasno kodo še 
manjše padavine, be malo kladneje 
ko kot v petek. 

Kulturni 
križemkražem 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
avli OŠ Pohorski odred bo 
danes (v četrtek) ob 17. uri 
koncert pevskih zborov te 
šole. 

SLOVENSKA BISTRICA • 
Danes (18. maja) bo ob 19. 
uri v dvorani glasbene šole 
koncert maturantov glasbene 
šole. 

PTUJ • V organizaciji 01 
SLKD Ptuj bo jutri, 19. maja, 
od 12. ure naprej v ptujskem 
gledališču medobmočno 
srečanje plesnih skupin z 
naslovom Plesni navdihi. So
deluje 15 plesnih skupin. 

PRAGERSKO • Knjižnica 
Josipa Vošnjaka Slovenska 
Bistrica in občina Slovenska 
Bistrica vabita na odprtje pre
novljenih prostorov Knjižnice 
Pragersko v petek, 19. maja, 
ob 19. uri. 

PTUJ • Društvo izobražen
cev Viktorina Rujskega bo to
kratni Viktorinov večer pripra
vilo v ptujskem gledališču jut
ri, 19. maja, ob 20. uri. Pros
vetno društvo Sotočje Škofja 
Loka bo nastopilo z gleda
liško igro Alojza Rebule Pila-
tova žena. 

PTUJ • V avli Šolskega 
centra bo v soboto, 20. maja, 
ob 18. uri jubilejni koncert ob 
10-letnici delovanja rogistov 
Zveze lovskih družin Ruj -
Ormož. Kot gostje bodo nas
topili mnogi drugi slovenski 
rogisti in pevci. 

POLJČANE • Sklad RS za 
ljubiteljske kulturne dejavno
sti, območna izpostava Slo
venska Bistrica, in ZKD Slo
venska Bistrica vabita na pr
vo medobmočno revijo odra
slih folklornih skupin občin 
Lenart, Ormož, Ptuj in Slo
venska Bistrica, ki bo v sobo
to, 20. maja, ob 18. uri v telo
vadnici osnovne šole Poljča-
ne. Nastopilo bo deset odras
lih folklornih skupin. 

PTUJ • Moški pevski zbor 
Komunala Ruj pod vodstvom 
zborovodje Jožeta Derniko-
viča pripravlja ob 25-letnici 
obstoja v soboto, 20. maja, 
ob 20. uri v dvorani Narodne
ga doma na Ptuju jubilejni 
koncert. 

GRAJENA • V soboto ob 20. 
uri bo v domu krajanov v Gra
jeni jubilejni koncert ob petin
dvajset letnici delovanja moš
kega pevskega zbora Graje
na pod vodstvom Branka 
Purga. 

PTUJ • V dvorani glasbene 
šole Karola Pahorja v Ptuju 
bo prihodnji četrtek, 25. 
maja, ob 19. uh koncert fla
vtistke Klavdije Feguš, štu
dentke akademije za glasbo 
v Ljubljani. 

SLOVENSKA BISTRICA • V 
galeriji Grad si lahko do 9. ju
nija ogledate razstavo celj
skega slikarja Božidarja Srdi-
ča z naslovom Za svojo in 
pasjo dušo. 

MARIBOR • Na letni pregle
dni razstavi članov Društva li
kovnih umetnikov Maribor v 
razstavnem salonu Rotovž 
razstavljata tudi Rujčana 
akad. kipar Viktor Gojkovič in 
prof. lik. um. Jože Foltin (ta je 
dobil tudi društveno nagra
do). Razstava je odprta še 
danes. 

KINO PTUJ • Do konca tega 
tedna si lahko ob 19. uri ogle
date Svet igrač 2, ob 21. uri 
pa Nadarjeni gospod Ripley. 
Prihodnji teden bo ob 19. uri 
Obala, ob 21. pa Jebiga. 

ČRNA KRONIKA 
UMRL UKLiSCEN POD 
TRAKTORJEM 

v ponedeljek, 8. maja, okoli 
20.30 je 61-letni F.Š. iz Dola pri 
Stopercah, občina Majšperk, 
vozil neregistriran traktor po sla
bo vzdrževani gozdni cesti proti 
domu. Na strmem klancu je iz
gubil oblast nad vozilom, zapel
jal po nasipu, traktor se je sko-
talil po pobočju in obstal na le
vem boku. Pod njim je ukleščen 
obležal F.Š. in zaradi hudih 
poškodb umrl na kraju nesreče. 

SPODBUJAL CA JE 
ALKOHOL 

v torek, 9. maja, popoldan je 
prišel domov v Zgornji Velovlek, 
občina Destrnik, 78-letni A.T. Bil 
je precej pod vplivom alkohola, 
zaradi česar se je vnel družinski 
prepir. A.T. je pograbil kos 
železne cevi in hotel udariti svo
jo ženo Z.T., to pa mu je prep
rečil 21-letni D.T., ki je prijel za 
cev in mu jo hotel iztrgati. Med 
prerivanjem sta oba padla po 
betonskih tleh. Pri tem se je A.T. 
poškodoval po glavi, zato so ga 
odpeljali v ptujsko bolnišnico, 
kjer so ocenili, da bo zdravljenje 
zahtevnejše, zato so ga pre
mestili v mariborsko bolnišnico. 

IZGINILI DVE OLJNI 
PODOBI 

v noči s petka na soboto, 12. 
maja, sta iz cerkve sv. Jurija v 
Ptuju izginili dve oljni podobi iz 
18. stoletja, njihova vrednost pa 
še ni ocenjena. Policisti za 
nepoštenim "ljubiteljem" umet
nin poizvedujejo. 

VLOM V NOVOCRAJENO 
HIŠO 

Minuli teden je neznanec vlo
mil v novo stanovanjsko hišo v 
Poljčanah. Odnesel oziroma 
odpeljal je okenske police iz na
ravnega kamna in po oceni 
lastnika oškodoval za okoli 2,4 
milijona tolarjev. 

IZSLEDILI IN PRIJELI 
TATU 

Mariborski policisti so po 
dveh mesecih iskanja izsledili 
28-letnega F.P. iz okolice Slo
venske Bistrice, ki so ga utemel
jeno osumili, da je 19. februarja 
letos na drzen način ukradel v 
bencinskem servisu Petrola v 
Čufarjevi ulici v Mariboru okoli 2 
milijona tolarjev gotovine in Mo-
bitelovih telefonskih kartic. Pri 
iskanju tatu je policistom bil v 
pomoč posnetek varnostne ka
mere. Osumljenega F.P. so po 
aretaciji privedli k preiskovalne
mu sodniku in ta je zanj odredil 
pripor. 

FF 

lOSEBNA KRONIKA 
RODILE SO - ČESTITA
MO: Z m k a K o l r t - i k . 
Stojnci .Vlarkovc: 
Renata H c n c . .\'lora>. 
Liuionier - P a t n k a ; ('.armen 
Kuci ian, S ianuvno K), Or
mož - Luka; Petra Kovačec, 
Draženci 35/a, Ptuj - Diano; 
Darja Hanželič, Cveikovci 
71, Podgorci - Ano; Ksenja 
Mrgole, S l ^ š k o v a 16, Ptu) 
- Vito; Irena Veselic, Zabo
vci 97/a, Markovci - Carino; 
Marija Zadravec, Frankovci 
3, Ormož - dečka. 

POROKE - PTUJ: Mirko 
Šilak in Lidija Širovnik, No
va vas pri Markovcih 24fh; 
Anton Dolenc, Zgornje Ja
blane 37, in Mateja Lah, 
Pongrce 8; Robert Pernat in 
Renata Plajnšek, Ciril-Meto-
dov drevored 6, Ptuj. 

POROKE - ORMOŽ: Da
mijan Fekonja, Vinski Vrh 
55, in Klavdija Muršič, 
Vinski Vrh 55; Zlatan Fafu-
lič, Ul. dr. Kovačiča 2, Or
mož, in Gabrijela Klemen-
čič, Ul. dr. Kovačiča 2, Or
mož; Bojan Vozlič, Zamu-
šani 4, in Klavdija Ignac, 
Zamušani 4; Igor Boksa, Ve
lika Nedelja 35, in Marjeta 
Mlinaric, Vehka Nedelja 35. 

UMRLI SO: Franc Kelc, 
Goričak 31, * 1936 - t 17. 
aprila 2000; Janez Petek, 
Gorišnica 7, 1925 - t 3. 
maja 2000; Štefan Vinter, 
Senešci 8, 1922 - 1 4. maja 
2000; Frančiška Ferčec, ro
jena Krajnc, Volkmerjeva c. 
10, Ptuj, 1913- t 29. febru
arja 2000; Franjo Ceci, 
Čučkova ul. 5, Kidričevo, -r^ 
1926 - 1 5. maja 2000; Alojzi
ja Magdič, rojena Obran, 
Pršetinci 30, 1914 - t 6. 
maja 2000; Viljemina Kopa-
jtič, rojena Donik, Volkmer
jeva C. 10, P t u j , * 1922 - t 6. 
maja 2000; Marija Pulko, ro
jena Petek, Slovenja vas 13, 
'}- 1928 - t 8 . maja 2000; Vla
dimir Donja, Vodole 7/a, 
1930 - t 16. aprila 2000; 
Ludvik Širec, Dobrina 51, 
1911 - t 9. maja 2000; Janez 
Horvat, Bukovci 56, '-i: 1924 -
t 8. maja 2000; Vladimir 
Kaučič, Štrafelova ul. 19, 
Ptuj, 'i: 1938 - t 10. maja 
2000; Ana Šantaj, Skolibro-
va ul. 8, Ormož, * 1939 - t 
10. maja 2000. 


